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خبـر رسیـده

قضــایی

سخنگوی کمیســیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
گفت: بر اســاس مصوبه هیات وزیران وزارت بهداشت 
مکلف اســت تا شرایط اســتاندارد عرضه دارو از طریق 
سکوهای اینترنتی را مشخص و ابلاغ کند. البته فروش 
با داروخانه ها اســت و موضوع عرضه توســط سکوهای 

اینترنتی صورت می گیرد.
به گزارش ایســنا، علــی خضریان در برنامــه تلویزیونی 
کشــیک ســلامت با موضوع بایدهــا و نبایدهای فروش 
اینترنتــی دارویی اظهــار کرد: در کمیســیون اصل نودم 
قانون اساسی موضوع عرضه و توزیع دارو مورد بررسی 
قــرار گرفــت و تأکیــد شــد، وزارت بهداشــت براســاس 
مصوبه هیات وزیران مکلف اســت تا شرایط استاندارد 
عرضــه دارو از طریق ســکوهای اینترنتی را مشــخص و 

ابلاغ کند.
خضریــان افزود: ممکن اســت به دلیل کهنســالی یا به 
دلیــل کمبــود دارویی خــاص، فــردی در داروخانه های 
اطــراف منــزل نتوانــد دارویــی را پیــدا کنــد و در چنیــن 
شــرایطی بایــد به جای اینکه در شــهر ســرگردان شــود، 
بتوانــد دارو را از طریــق ســکوهای اینترنتــی و با نظارت 

داروخانه های معتبر سفارش دهد.
عضو هیأت رئیســه کمیسیون اصل نود مجلس شورای 
اســلامی ادامــه داد: از همیــن رو کمیســیون اصــل نود 
بــرای تأمیــن منافع مــردم و بــرای کاهش ســرگردانی 
بیمــاران و از بیــن بردن انحصــار برخــی داروخانه ها یا 
ارتباطات غیرسازنده برخی پزشــکان با داروخانه ها به 

موضوع ورود کرد.
وی اضافه کرد: این گونه خدمات برای خانواده معظم 
شــهدا و خانــواده ایثارگــران توســط بیمــه دی در حــال 
اجرا اســت؛ نظر کمیســیون بر این اســت کــه چرا صرفا 
این گونــه خدمات که منفعت عمومــی دارد در اختیار 

یک بیمه گر و برای یک قشر خاص باشد و باید انحصار 
شکســته شــود. البته باید توجه داشــت با توجــه به نیاز 
جامعــه به این موضوع باید ســازوکار و مقررات قانونی 
آن به ســرعت مشــخص شــود چرا که بــه دلیل همین 
 نیــاز جامعه این خواســته یا ناخواســته و بدون ضابطه 

انجام می شود.
نماینــده مردم تهــران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و 
پردیس خاطر نشــان کرد: البته سکوها حق ندارند دارو 
را خارج از ســازوکار داروخانه های دارای مجوز از وزارت 
بهداشــت دریافت و عرضــه کننــد. در حقیقت فروش 
با داروخانه هاســت و موضوع عرضه توســط ســکوهای 

اینترنتی است.
وی در بخــش دیگــری از صحبت هــای خــود بــا اشــاره 
بــا اعمــال  نــود گفــت:  بــه مصوبــه کمیســیون اصــل 
نظارت کمیســیون، وزارت بهداشــت موظف به تعیین 
دســتورالعمل و ســازوکار قانونی بــرای عرضه اینترنتی 
دارو شــده اســت. موضوعی کــه پیش تر بــدون قانون و 

نظارت در حال اجرا بود.
خضریان درخصوص تفسیر از قانون برای منع فروش 
دارو بــه مصــرف کنندگان نهایی نیز اظهــار کرد: مرجع 

تفســیر قوانین مجلس است و در این موضوع اختلافی 
قبــل از اینکــه در مجلس مطرح شــود، در خــود دولت 
تفســیر شــد و برای عرضه دارو به مصرف کننده نهایی 
مانعی از ســوی معاونت حقوقی رئیس جمهور ناشــی 
از تفســیر قانــون برداشــت نشــده اســت. ضمــن اینکه 
مصوبــات هیئــت وزیران به مجلس ارســال می شــود و 
اگــر خلاف قوانین موجود باشــد، هیئــت تطبیق به این 
موضوع رســیدگی می کند و آن مصوبه هیئت دولت را 
لغو می کند و اگر کسی نسبت به این موضوع اعتراضی 

دارد باید به دیوان عدالت اداری شکایت کند.
انجمــن  رئیــس  نگرانــی  خصــوص  در  همچنیــن  وی 
داروســازان مبنی بر این که تجمیــع داده ها و اطلاعات 
مــردم در بخش خصوصــی می تواند خطرناک باشــد، 
گفــت: این دیتاهــا که روی نســخه الکترونیــک تجمیع 
شــده و تحویــل نهادهــای عمومــی اســت و بیمه هــای 
خصوصــی تکمیلــی هــم دسترســی بــه ایــن اطلاعات 
نیســتند  خصوصــی  تکمیلــی  بیمه هــای  آیــا  دارنــد؛ 
واطلاعات مردم آنجا محرمانه نیست؟ لذا به نظر می 

آید این نگرانی ها از جای دیگری است.
خضریــان در پایان تأکید کرد: همه باید تلاش کنیم که 
آســایش را برای مردم فراهم کنیم و به منافع عمومی 
بــه صورت صنفی نگاه نکنیم. مــردم باید بتوانند برای 
دریافــت دارو از ســکوهای اینترنتی و بــا نظارت وزارت 
بهداشــت به داروهــای مورد نیاز خود دســت پیدا کنند 
تا بازار ســیاه برخی داروها در کشــور از بین برود و تأکید 
مــا نیز این اســت کــه وزارت بهداشــت اســتانداردهای 
خدمــت رســانی دارویی بــه مــردم از طریق ســکوها را 
تعییــن کند و داروهایــی که نیاز به تأمین زنجیره ســرد 
برای عرضه دارد نیز در این اســتانداردها در نظر گرفته 
شود و سکوها موظف به رعایت این استانداردها شوند.

در روز های اخیر در برخی رسانه ها عنوان شده است 
که محمد امامی تبرئه شــده و همین مورد حواشــی 
رســانه ای را به همراه داشــته اســت، موضــوع تبرئه 
شدن محمد امامی در حالی مطرح شده که محکوم 
در حــال حاضــر در زنــدان اســت و در حکــم عنــوان 
اتهامی اصلی او که به موجب آن به ۲۰ ســال حبس 

محکوم شده هیچ تغییری رخ نداده است.
در طی روز های اخیر خبری در رســانه ها منتشر شده 
اســت که محمــد امامی از اتهامات خود تبرئه شــده 
اســت و انتشــار ایــن خبــر تا جایــی پیش رفته اســت 
کــه تصویــر دادنامه وی از ســوی برخی رســانه ها نیز 

منتشر شد.
به گــزارش میــزان، نگاهی بــه ســوابق و پرونده های 
محمــد امامی نشــان می دهــد که پرونــده وی دارای 

عناویــن اتهامــی متعددی اســت و این فــرد در چند 
عنوان اتهامی محاکمه شده بوده است.

پرونــده اصلــی محمــد امامــی در شــعبه ۳ دادگاه 
ویژه رســیدگی به جرایــم اقتصادی بــه اتهام اخلال 
در نظــام اقتصــادی کشــور از طریــق تحصیــل مــال 
نامشــروع مورد رســیدگی قــرار گرفت کــه به موجب 
رســیدگی دادگاه و رای صادره او به ۲۰ ســال حبس، 

رد مال و پرداخت جزای نقدی محکوم شد.
امامــی در برخــی از عناویــن اتهامــی دیگــر از جمله 
توهیــن، اهانــت و جعــل نیــز از دادگاه حکــم گرفته 
اســت و محمد امامی برای عناویــن اتهامی توهین، 
اهانت و جعل درخواســت اعاده دادرســی داده بود 
کــه برای نمونه برای اتهام جعل حکم برائت گرفته 
اســت و پــس از اعــلام برائــت وی از عنــوان اتهامی 

جعل همان حکم برائت در برخی رســانه ها منتشــر 
شده است.

ایــن در حالی اســت که اتهام اصلــی محمد امامی و 
محکومیــت وی بدون تغییر باقی مانده اســت و وی 

در زندان است.
گفتنی اســت پرونــده این محکوم در عنــوان اتهامی 
تحصیــل مال نامشــروع در جریان بــوده و حکم وی 
که ۲۰ ســال حبس، رد مــال و پرداخت جزای نقدی 

است هم اکنون در حال اجرا است.
همچنیــن در مورد برخــی ادعا ها که عنوان کرده بود 
امامــی در مرخصــی طولانی مــدت و یــا آزاد بوده و 
دوران محکومیــت خــود را در زنــدان ســپری نکــرده 
اســت صحــت نداشــته و وی در طــول دوران مــدت 
محکومیت خود فقط یک دوره مرخصی رفته است.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی:

وزارت بهداشت مکلف به ابلاغ شرایط استاندارد 
عرضه دارو از طریق سکوهای اینترنتی است

واکنش قوه قضاییه به انتشار خبر تبرئه شدن 
»محمد امامی«

وزیر کشور با اشاره به بیانات اخیر رهبری:

 همه طیف ها و سلایق را تا این مرحله در 
انتخابات پیش رو داریم

انتخابات

وزیــر کشــور بــا اشــاره بــه اعــلام نتیجــه نهایــی بررســی 
نظــارت  هیــات  توســط  دی   ۱۴ کاندیداهــا  صلاحیــت 
یادآور شــد که دواطلبان از آن تاریخ با می توانند به طور 

جدی تری فعالیت شان را دنبال کنند.
بــه گــزارش ایســنا، »احمد وحیدی« در حاشــیه جلســه 
پاســخگویی بــه تمــاس هــای مردمــی در گفت وگــو بــا 
خبرنــگاران دربــاره بیانــات اخیــر رهبــر انقــلاب در امــر 
انتخابــات گفت: بیانات رهبــر انقلاب دربــاره انتخابات 
بســیار کلیدی و مهم  بود  و با راهنمایی و تدابیر ایشــان 
ما انشــالله حرکت خیلی خوبــی را در این حوزه خواهیم 

داشت.
وی  با اشــاره به بحث اهمیت مجلس خبرگان و شورای 
اسلامی، افزود: جایگاه این دو مجلس در بیانات رهبری 
تعییــن و تببین شــد و مولفه چهارگانه ای کــه در ابتدای 
ســال تاکیــد کردند را بیــان فرمودند. مشــارکت پرشــور، 
رقابــت واقعــی، امنیت کامل و ســلامت جــزو کلید واژه 

های اصلی بود که به ما یادآور شدند.
وی افــزود: مــا الان منتظــر یک حرکت مهمی هســتیم 
که توســط همه دســتگاه ها و عموم مــردم در این حوزه 
اتفاق بیفتند و همه در میدان باشند و همه بدانند که این 

مشارکت قوی یعنی مشارکت گسترده ، یعنی ایران قوی 
، یعنــی امنیت کامل یعنی عزت و تعالی کشــور و بویژه 
نقطــه تحول که ایشــان در بیانتشــان اشــاره فرمودند که 
مشارکت و انتخابات می تواند یک نقطه جدید بر مبنای 

تحول باشدهمگان باید تلاش کنیم.
وزیر کشور گفت : وزارت کشور هم در این زمینه مسیولیت 
دارد در بحث اجرایی که به خوبی انجام می شود و سایر 
دســتگاه هم و جناح های مختلف بیایند و در این زمینه 
مشارکت کنند در حال حاضر زمینه آن فراهم است باید 
همه دلســوزان و فعالان اجتماعی اقتصادی و فرهنگی 

پا در میدان بگذارند تا این شاهد مشارکت پرشور باشیم. 
وحیــدی ادامــه داد: ما تا این مرحلــه از همه طیف های 
سیاســی و ســلایق را در انتخابــات داریــم البتــه نتیجــه 
نهایــی ۱۴ هیــات نظــارت اعــلام مــی کنــد و داوطلبانی 
کــه می تواننــد کار فعالیت خود را جدی تــر دنبال کنند. 
رهبر انقلاب هم در بیانات روز گذشته فرمودند که همه 
جناح ها و گروها و سلایق  باشند و ان شالله زمینه رقابت  

واقعی مدنظر رهبری فراهم شود.
وحیــدی گفــت:  در حــال حاضــر کار در مرحلــه نظارت 
هیــات هــای اجرایــی قــرار دارد  و مســئولیت برعهــده 
آن هاست اما آنچه که بطور کلی مطلع هستیم روند کار 
روند خوبی است  و چنانچه بعد از  اعلام نتایج در ۱۴دی 
داوطلبــی به هر دلیلی  اعتراضی داشــته باشــد فرصت 

برای ثبت اعتراض دارد و مجددا بررسی خواهد شد.
وزیر کشــور درباره  انتخابات الکترونیک گفت: انتخابات 
الکترونیــک مراحــل و گام های مختلــف دارد که یکی از 
گام هــای آن حــوزه احراز هویت اســت کــه در این زمینه 
الکترونیکــی خواهد بود اما در اخــذ رای  و حوزه های که 
امــکان الکترونیکــی آن را دارم. در حــال مذاکره اســت و 
اینکه تهران باشد یا جای دیگر هنوز قطعی نشده است.

گزارش جمــــلـه به بهانه درخواست رسمی اپراتورها از رئیس جمهور برای افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه اینترنت؛

ج کردن مشترک مورد نظر از دسترس خار
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فرمانده نیروی دریایی ارتش اعلام کرد؛02

جزییات جدیدترین الحاقات
وی دریایی ارتش به نیر

توسط دستیار مدیرکل خلیج فارس وزارت خارجه؛

وسیه در تهران در غیاب کاردار ر
سفیر این کشور احضار شد

عضو هیئت رئیسه اتحادیه نمایشگاه داران خودرو:

و  عده ای به بهانه گرانی خودر
 به دنبال رانت هستند

صفحه 02

 پس لرزه های جهانی یک جنگ

JOMLEH

JOMLEH

JOMLEH

جنگ غزّه بر بسیاری از اتفاقات جامعه پیرامونی فلسطین و جهان از جنگ روسیه در اوکراین تا 
مناســبات آمریکا و اسراییل و از کشتیرانی در مسیر دریای سرخ تا روابط جناح های سیاسی داخل 
اراضی اشــغالی و مهم تر از همه آینده طرح صلح خاور میانه اثر گذاشــته و روشــن نیســت دامنه 
این اثرگذاری تا کجا خواهد بود. در شــرایطی که غرب با همه توان خود پس از شــروع حمله روســیه به اوکراین، 
بــه کمک »زلنســکی« آمــد و برنامه های حمایتی متعددی برای این کشــور تدارک دید، امروز و در شــرایطی که 
بیش از دو ماه از حمله 7 اکتبر- ۱5 مهر- سپری شد، ناچار است تمرکز خود را از جنگ اوکراین بردارد و متوجه 

فلسطین کند و روشن نیست عاقبت اوکراین به کجا خواهد انجامید...

تحلیل جمله از آخرین رخدادها در حمله به غزهّ و  آینده مبهم صلح خاورمیانه؛

وایت یک استخدام و چندین ر



تحلیل »جمله« از آخرین رخدادها در حمله به غزهّ و  آینده مبهم صلح خاورمیانه؛

فراکسیون ورزش درگذشت 
 ملی پوش فوتبال بانوان را 

تسلیت گفت
        فراکســیون ورزش مجلس شــورای اسلامی در پیامی 
درگذشت ملی پوش فوتبال بانوان در حادثه رانندگی 
را تســلیت گفت.به گزارش ایســنا، متن پیام تســلیت 
فراکســیون ورزش مجلــس در پــی درگذشــت ملیــکا 

محمدی بازیکن تیم ملی فوتبال بانوان ایران به شرح زیر است:
»متاسفانه با خبر شــدیم، »ملیکا محمدی«، بازیکن خوب باشگاه 
خاتــون بــم و تیــم ملی فوتبــال بانوان ایــران، در ســانحه دلخراش 
رانندگــی جــان بــه جــان آفریــن تســلیم کــرد. ایــن ضایعــه تلخ را 
بــه جامعــه ورزش و فوتبــال ایران بــه ویــژه جامعه فوتبــال بانوان 
کشــورمان، باشــگاه خاتــون بــم و خانــواده ایــن ورزشــکار ارجمنــد 
تســلیت می گوییــم و از خداوند متعال، بــرای آن مرحومه بالاترین 
درجــات و برای بازمانــدگان، صبر و شــکیبایی آرزومندیم؛ روحش 
شــاد و یادش گرامی باد«ملیکا محمــدی، هافبک تیم ملی فوتبال 
بانــوان و خاتون بم در ســانحه رانندگی جان باخــت و دو نفر از هم 
تیمی هایــش به نام های بهناز طاهرخانی و زهرا خواجویی مجروح 

و راهی بیمارستان شدند.

پیام تسلیت رئیس جمهور در پی 
درگذشت پدر شهیدان صادقی

        رئیس جمهــور در پیامــی درگذشــت مرحــوم حــاج 
محمدعلــی صادقی، پــدر بزرگوار شــهیدان والامقام 
محمدولــی و علی صادقی و برادر شــهیدان والامقام 
را  آیــت الله محمدحســین و محمدحســن صادقــی 
تســلیت گفت.به گزارش ایســنا،  ســید ابراهیم رئیســی در پیامی با 
تســلیت درگذشــت مرحوم حاج محمدعلی صادقی پدر و برادر ۴ 
شهید والامقام تصریح کرد:  این اسوه ایثار و مقاومت که عزیزترین 
ســرمایه های زندگــی خود را در مســیر دفــاع از ارزش های اســلامی 
تقدیم انقلاب نمود، به حق مظهر صبر و فداکاری است و بی تردید 
نــام ایــن بزرگمرد در دفتر زرین ایثار، مانــدگار و روح پاکش با ارواح 

طیبه فرزندان و برادران شهیدش محشور خواهد بود.

متن پیام رئیس جمهور به این شرح است:    
»بســم الله الرحمــن الرحیم . انــا لله و انا الیه راجعون. درگذشــت 
مرحــوم حــاج محمدعلی صادقی، پــدر بزرگوار شــهیدان والامقام 
محمدولــی و علــی صادقــی و بــرادر شــهیدان والامقــام آیــت الله 
محمدحســین و محمدحســن صادقی، موجب تأثر خاطر شد.این 
اســوه ایثــار و مقاومت که عزیزترین ســرمایه های زندگــی خود را در 
مســیر دفــاع از ارزش هــای اســلامی تقدیم انقــلاب نمــود، به حق 
مظهــر صبر و فداکاری اســت و بی تردید نام ایــن بزرگمرد در دفتر 
زریــن ایثار، مانــدگار و روح پاکش با ارواح طیبه فرزنــدان و برادران 
شهیدش محشور خواهد بود.اینجانب این ضایعه را به مردم غیور 
اســتان لرســتان و خانــواده محتــرم آن مرحوم تســلیت می گویم و 
از درگاه خــدای متعــال برای ایشــان رحمت و رضــوان الهی و برای 

عموم بازماندگان معزز، صبر و سلامتی مسألت دارم.«

توسط دستیار مدیرکل خلیج فارس وزارت خارجه؛
کاردار روسیه در تهران در غیاب 

سفیر این کشور احضار شد
        کاردار روسیه در تهران در غیاب سفیر این کشور توسط 
دســتیار مدیــرکل خلیــج فــارس وزارت امــور خارجه 
احضــار و مراتــب اعتــراض شــدید دولــت جمهــوری 
اســلامی ایران به فدراسیون روسیه در خصوص تکرار 
حمایت دولت روسیه از دعاوی بی اساس مندرج در بیانیه ششمین 
و  ابــلاغ  مراکــش،  در  روســیه  و  عــرب  همــکاری  مجمــع  نشســت 
یادداشــت اعتراضی به وی تســلیم گردید.بــه گزارش مهــر، در این 
دیدار دســتیار مدیر کل خلیج فارس با یــادآوری ضرورت احترام به 
حاکمیت و تمامیت ارضی کشــورها به عنوان یکی از اصول شناخته 
ابــدی جزایــر  بــر تعلــق  بنیادیــن در مناســبات کشــورها،  و  شــده 
سه گانه ایرانی در خلیج فارس به کشورمان تصریح و تاکید نمود که 
دولــت جمهــوری اســلامی ایــران هــر ادعایــی از هر طرفــی در این 
خصوص را مردود و غیر قابل پذیرش می داند.کاردار روسیه در این 
دیدار تاکید کرد مراتب اعتراض دولت جمهوری اسلامی ایران را در 

اسرع وقت به مقامات کشورش منعکس خواهد نمود.

 تکذیب سفر رئیس جمهور 
با ۵۰۰ محافظ به پرند

        حجت الاســلام حســن نوروزی در گفت وگو با ایســنا، 
ضمن تکذیب خبری به نقل از خود که در سایت خبر 
آنلاین منتشر شده است، مبنی بر اینکه رئیس جمهور 
با ۵۰۰ محافظ به پرند سفر کرده است، بیان کرد: این 
خبر صحت ندارد. اینکه گفته شده رئیس جمهور با ۵۰۰ محافظ به 
پرند سفر کرده است، کاملا اشتباه است. حتی اینکه ۵۰۰ همراه نیز با 
رئیس جمهور بودند اشتباه است. بنده تذکر دادم خبر اصلاح شود.

وی در ادامــه اظهــار کــرد: اصلا اینگونه نیســت که بنده گفته باشــم 
مدیریت اشرافی است. مصاحبه اصلا اینگونه نبوده است. مسئولان 
بــه دنبال حل مشــکلات مردم هســتند. اصلاحیه مصاحبه منتشــر 
خواهد شــد.برخلاف فضای گفت وگو، این رسانه اصرار داشته است 
که القا کند که رئیسی با ۵۰۰ محافظ به پرند رفت و در دولت رئیسی 
برخی کارها از کنترل خارج می شود، حتی این رسانه اصرار داشته که 

این موضوع خلاف واقع را تیتر خبر خود انتخاب کند.

حسن روحانی:
 شورای نگهبان هر کاری کند

ما نباید کشور و نظام را رها کنیم
در  ایــران  رئیس جمهــوری  روحانــی«،  »حســن          
دولت هــای یازدهــم و دوازدهــم در دیــدار خــود بــا 
جمعــی از علمــا و روحانیــون درباره دلایــل ثبت نام 
خــود بــرای شــرکت در انتخابــات ششــمین دوره این 
مجلس گفت: من با دوســتان زیادی گفت وگو کردم تا در انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی حضور پیــدا کنند یــا در انتخابات مجلس 
گــزارش  نشــدند.به  حاضــر  خیلی هــا  کننــد،  ثبت نــام  خبــرگان 
خبرآنلاین، عضو سه دوره مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: تردید 
آن هــا این بود که نمی دانیم شــورای نگهبان چه می کند و آیا مردم 
پــای صنــدوق می آیند یا نه؟ من به آن ها گفتم شــورای نگهبان هر 
کاری می خواهد بکند، ما باید به وظیفه خودمان عمل کنیم. ما که 
نبایــد کشــور و نظــام را رهــا کنیــم. اگــر بــا کنــار کشــیدن خودمــان 
خدای ناکــرده ایــن نظــام صدمــه جبران ناپذیر ببیند، چه پاســخی 
داریــم؟ اگــر مــا کنار بکشــیم آیا مــردم امیدوار می شــوند یــا ناامید 
می شوند؟ آنچه من احساس می کنم با ثبت نام امثال بنده عده ای 
ولــو نه چنــدان زیاد امیــدوار شــدند و گفتند شــاید شــورای نگهبان 
فضای بهتری ایجاد کند و متولیان انتخابات شــاید به توصیه مقام 

معظم رهبری درباره رقابتی کردن انتخابات عمل کنند.

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R
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 پس لرزه های جهانی یک جنگ

َّه نجفی اصفهانی" )1306ش( l  مرگ "ناصرالملک" سياستمدار و نايب السّلطنه قاجار )1306 ش( l  تظاهرات عظيم مسلمانان در حمايت از قيام اسلامی مردم فلسطين )1366ش( l  شهادت شهید رضا هوشیار )1366ش( َّه "آقانورالل امروز در تقویم: شهادت عالم مجاهد آيت  الل

امیرعبداللهیان:

هفت اکتبر یک اقدام افتخار آفرین از سوی 
مقاومت و حماس بود

   دوشنبه   ٤ دی ١٤02   ١١ جمادی الثانی ١٤٤5قمری   25 دسامبر 2023  سال هفتم    شماره ١692

وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: موضوعی که در 77 روز گذشــته در 
دیدارهایــم مطرح کــرده ام اینکه 7 اکتبر یک اقــدام افتخار آفرین از 

سوی مقاومت و حماس بود.
به گزارش خبرنگار مهر، حســین امیرعبداللهیــان در پایان کنفرانس 
بیــن المللــی تهــران در خصوص فلســطین در نشســت مطبوعاتی، 
بــا اشــاره به نشســت تهــران در خصــوص فلســطین، اظهار داشــت: 
اجــلاس امروز با حضــور نمایندگان و مقامات رســمی دولت ها از ۶۰ 
 کشــور برگزار شــد که این نشــان می دهد که موضوع فلسطین مسئله 

جهانی است.
وی ادامه داد: هدف از این نشست ایجاد یک هماهنگی بیشتر و توجه 
بــه مــردم فلســطین و جنایــات علیه بشــریت و غزه و کرانــه باختری 

توسط رژیم اسرائیل است.
وی گفــت: فلســطین متعلــق بــه فلســطینیان اســت و اینکــه برخی 
کشــورها تلاش می کننــد که به جای مردم فلســطین و غــزه تصمیم 

بگیرند. این خطایی است که آمریکا و متحدان آن انجام داده اند.
وزیرخارجــه گفــت: موضوعــی کــه در 77 روز گذشــته در دیدارهایــم 
مطرح کرده ام اینکه 7 اکتبر یک اقدام افتخار آفرین از سوی مقاومت 

و حماس بود.
امیر عبداللهیان با اشــاره به دیدار خود با اسماعیل هنیه و محورهای 
ایــن گفــت و گــو، گفت: این دیدار در آســتانه ســفر ایشــان بــه مصر و 
رایزنــی در خصــوص برخی طرح هــای سیاســی، تبادل اســرا و آینده 
فلســطین بود. اســماعیل هنیه و زیاد نخاله و دیگر رهبران حماس و 
جهاد اسلامی ایده های مهمی را برای مرحله سیاسی در مقابل خود 
دارند ســناریوهای متعددی را برای آینده پــس از جنگ برای احقاق 

حقوق مردم دنبال می کنند.
وی گفــت: نیروهــای یمنــی بــه نفــع غــزه و با هــدف توقــف جنایات 
 جنگــی اقداماتــی را انجــام داد. اقدامات یمن صرفاً تــوس یک گروه 

انجام نمی شود.
اطلاعات را از خود امریکایی ها به طور مرتب دریافت می کنیم که چه 

حملاتی انجام شده و چه خسارت هایی را دیده اند.
وی افزود: صراحتاً به آمریکایی ها اعلام کرده ایم که شــما یک طرف 
جنگ هســتید لذا نمی توانید دیگر کشــورها را به عدم گسترش دامنه 

جنگ دعوت کنید.
امیرعبداللهیــان گفــت: ما در آینده نزدیک یــک برنامه ویژه ای که را 
بــرای قدردانی از تلاش شــهدای رســانه ترتیب خواهیــم داد که اقای 

کنعانی در زمان خودش اطلاع رسانی خواهد کرد.
وی در خصــوص اتهامــات آمریــکا بــه ایــران در باب المنــدب گفت: 
آمریــکا ایــران را متهم می کند اما خودش یک طــرف جنگ و در کنار 
رژیم اسراییل قرار دارد. اگر ایران متهم می شود آمریکا متهم نیست 

بلکه مجرم است و باید در دادگاه جنگی مجازات شود.
امیرعبداللهیــان همچنیــن در خصوص گفت وگوی رؤســای جمهور 
ایــران و مصر گفت: ما در شــهریور ماه توافقــی را با وزیر خارجه مصر 
برای بازگشــت روابط دو کشــور به حالت طبیعی داشــتیم. همچنین 
دیــدار رؤســای جمهــور دو کشــور در نیویورک انجام شــد. امــروز هم 
بخشــی از اقدامات ما برای بازگشــت روابط را در تماس تلفنی شاهد 
هستیم. امیدواریم شاهد توسعه و پیشرفت دو کشور باشیم. پیشرفت 

روابط را به نفع دو کشور و منطقه می دانیم.
وزیر امور خارجه درباره برنامه ها برای آتش بس در جنگ غزه گفت: 
مــا از ابتــدا مواضــع خودمان را اعــلام کردیم و در پیام هایــی که داده 
می شــد آمریکا تاکید می کرد که به دنبال گسترش جنگ نیستیم و ما 

هم تاکید می کردیم که دنبال گسترش جنگ نیستیم.
وی بــا بیــان اینکه تلاش بــرای توقف جنایات از ابتدا در دســتورکار ما 
قرار داشــت، گفت: با روســیه و چین، المان انگلیس و فرانسه در این 
خصــوص گفــت و گو کردیــم. همــه ظرفیت های بیــن المللی هدف 
رایزنی های دیپلماتیک ما برای تحقق توقف نسل کشی در غزه است.

امیرعبداللهیــان درباره ائتلاف آمریکا در دریای ســرخ گفت: اقدامی 
که یمنی ها انجام می دهند، آنان امکانات پیشرفته و قوی دارند و این 
بنیه از گذشته بوده است. این یک تصمیم کاملًا یمنی در دفاع از غزه 
است و اتهام آمریکا علیه ایران بی اساس است ما به صراحت گفتیم 
که در ترور شــهید ســلیمانی ایران اعلام و اقدام کرد و مســئولیتش را 
پذیرفــت. لــذا اقداماتی که دیگــران انجام می دهند نباید به حســاب 

ایران نوشته شود. ما هیچ گروه نیابتی در منطقه نداریم.
وی در مــورد اقدامات آمریکا برای وتو قطعنامه ها گفت: امریکایی ها 
در ایــن موضــوع قبل از اینکــه بخواهند تلاش کنند بــرای یک ائتلاف 
باید دست از نسل کشی، محاصره انسانی و کوچ ساکنان غزه بردارند. 
دســت از حمایت از رژیم جنایت کار بردارند. نیاز به ائتلاف نیســت و 
دست بردارند لذا منطقه امنی را خواهند دید. برای ما امنیت منطقه 
مهم است. ما از اینکه آمریکا دست اسرائیل را همه گونه باز گذاشته و 
تسلیحات به تل اویو ارسال می کنند، این را خطای استراتژیک آمریکا 
می دانیــم. راهــکار ایجــاد ائتلاف نیســت بلکه متوقف کــردن ریختن 

خون ملت فلسطین است.
وزیر خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص تلاش کشورهای اسلامی 
بــرای رســیدن به جمع بنــدی برای توقــف جنگ، گفت: روز گذشــته 
قطعنامــه ای در حمایت از ارســال کمک ها به غزه در شــورای امنیت 
به تصویب رســید اما آمریکا حاضر نشــد توقف جنایات جنگی علیه 
فلســطین را بپذیــرد. از ابتــدا اعــلام کردیــم که بر اســاس شــواهدی 
که داشــتیم در 7 اکتبر سیســتم سیاســی رژیم فروپاشــید اما ماشــین 
 جنگی اســرائیل بــا فرماندهی نظامیان آمریکا اقدام به نســل کشــی 

در غزه کرد.
وی ادامــه داد: اکنون وضعیت به گونه ای اســت که مقاومت فرصت 
جدیدی را برای مقابله و رویارویی پیدا کرده اســت و این چیزی است 
کــه نظامیان اســراییل از آن وحشــت داشــتند. هدف اصلی اســرائیل 
انتقــال تمامی اهالی به صحرای ســینا مصر بود امــا تداوم وضعیت 

موجود امکان پذیر نیست.
وزیرخارجه افزود: علی رغم هیاهوها آمریکا و اســراییل به اتفاق هم 
در موضــوع غــزه به بن بســت رســیده اند و امــروز ســخن از چگونگی 

خروج آبرومندانه آمریکا از جنگ است.
وی تصریــح کرد: آمریکا حامی جدی اســراییل اســت و چیزی تغییر 
نکــرده امــا در اینکــه حاضر نیســت شکســتی کــه اســرائیل در مقابل 

مقاومت خورد را متحمل شود.

جنــگ غــزّه بــر بســیاری از اتفاقــات جامعــه 
پیرامونــی فلســطین و جهان از جنگ روســیه 
در اوکرایــن تــا مناســبات آمریــکا و اســراییل و 
از کشــتیرانی در مســیر دریای ســرخ تــا روابط 
جناح هــای سیاســی داخــل اراضی اشــغالی و 
مهم تــر از همه آینده طرح صلــح خاور میانه 
اثر گذاشته و روشن نیست دامنه این اثرگذاری 

تا کجا خواهد بود.
در شــرایطی که غــرب با همه تــوان خود پس 
از شــروع حمله روســیه به اوکرایــن، به کمک 
حمایتــی  برنامه هــای  و  آمــد  »زلنســکی« 
متعــددی برای این کشــور تدارک دیــد، امروز 
و در شــرایطی کــه بیــش از دو مــاه از حملــه 
7 اکتبــر- ۱5 مهــر- ســپری شــد، ناچار اســت 
تمرکز خود را از جنگ اوکراین بردارد و متوجه 
فلســطین کند و روشن نیست عاقبت اوکراین 
بــه کجــا خواهــد انجامیــد هرچنــد »پوتیــن« 
نیــز هیــچ طرح روشــنی بــرای حملــه و تجاوز 
خــود نــدارد و تمرکز خــود را تنها بــر حملات 

توپخانه ای و تخریب اوکراین گذاشت.
 جنــگ غــزّه همچنیــن موجــب شــد شــکاف 
و فاصلــه ای کــه در برخــی موضوعــات، بیــن 
»تل آویو« از یک ســو و »واشــنگتن« و شــرکای 
غربی اش در دیگر ســو  بالا می گرفت بیش  از 
گذشــته، از پســتو به بیرون افتد و امروز همه از 
ایــن اختلافات آگاهی داریم هرچند اســراییل 
در نهایــت، راه خــود را بــا آمریــکا یــا بــدون 

آمریــکا در پیــش خواهد گرفت امــا نمی تواند 
بــه تأثیراتی که علنی شــدن ایــن اختلافات بر 
افکار عمومی و همچنین مشــروعیت جهانی 

اسراییل گذاشته، بی توجه باشد.
رییس جمهــور فرانســه در مصاحبه با شــبکه 
پنــج تلویزیــون فرانســه ضمــن انتقــاد تند از 
اســراییل گفت: »نمی توانیم اجازه دهیم این 
ایــده ریشــه  بزند، مبــارزه مؤثر با تروریســم به 
معنی این نیست که غزّه را با خاک یک سان یا 
بی مهابا به جمعیت غیرنظامی حمله کنید.«
»امانوئــل مکــرون« از اســرائیل خواســت تا از 
ایــن رویه خــود در جنگ غزّه دســت بــردارد، 
زیرا چنین پاســخی »متناســب نیســت و همه 

 جان هــا به یک اندازه ارزش دارنــد و ما از آنها
 دفاع می کنیم.«

کــه فرانســه  کــرد  امانوئــل مکــرون تصریــح 
خواســتار حفاظــت از غیرنظامیــان و »وقفــه 

انسان دوستانه منتهی به آتش بس است«.
البتــه آنچه کــه مدنظر رییس جمهور فرانســه 
بود تا این لحظه محقق نشــد و جنگ بی امان 
در غزّه ادامه دارد، خبری از آتش بس نیســت 
و شهدای فلسطینی که عموماً غیرنظامی، زن 
و کودک هســتند از بیســت هزار نفــر عبور کرد 
و همین مســأله ضمــن این که افــکار عمومی 
جهــان را علیه اســراییل بســیج کــرد، موجب 
برخــی  از  غربــی  کشــورهای  بیشــتر  فاصلــه 

سیاست های تکروانه »تل آویو« خواهد شد. 
آزادی  بــه  حالی کــه  در  جنــگ  ایــن  ادامــه 
گروگان هــای بیشــتر منجــر نشــد و همچنیــن 
تعــدادی از گروگان هــا در گرماگــرم جنــگ و 
درگیری توسط نظامیان ارتش اسراییل، مورد 
حمله قرار گرفتند و کشــته شــدند و همچنین 
در شــرایطی که اســراییل از نظر اقتصادی نیز 
تحت فشار است، موجب بالاگرفتن اختلافات 
از  اراضــی اشــغالی شــد و برخــی  در داخــل 
جریانات دولت، »نتانیاهو« را به ناکارآمدی و 
کم کاری در مدیریت جنگ و آزادی گروگان ها 
متهم کردند و برخی جناح ها نیز نخست وزیر 
را بــه خــروج از دولــت و از اکثریــت انداختــن 
آن تهدید کردند که بــه معنای یک انتخابات 
 زدوهنــگام دیگــر و جنــگ و جــدال سیاســی 

جدید است.
این جنگ همچنین برای نخســتین بار پس از 
چند دهه امنیت کشــتیرانی جهانی در دریای 
ســرخ و اقیانــوس آرام را بــه خطــر انداخت و 
»حوثی هــا« کــه ســرِ کوتاه آمدن ندارنــد به هر 
کشــتی کــه از مبدأ یا بــه مقصد تل آویو باشــد، 
صــرف نظــر از مالکیــت و ملیــت آن حملــه 
می کنند و بســیاری از شرکت های حمل و نقل 
دریایــی، نقل و انتقــالات خود از این مســیر را 

حذف کردند.
آمریــکا و غــرب بــرای مقابلــه بــا ایــن تهدید 
جدیــد، اعــلام کردنــد ارتشــی چندملیتــی را 
آماده و بــا این اقدام حوثی هــای یمن مقابله 
نظامــی خواهند کرد اما ارتش یمن نیز رســماً 
اعــلام کرد با این ائتلاف نظامی وارد رویارویی 

هــم  کــه  موضوعــی  شــد،  خواهــد  مســتقیم 
 آمریکا، هم چین و هم اتحادیه اروپا به شــدت 

از آن پرهیز دارند.
از همــه مــوارد مهم تــر آینــده طــرح صلــح 
چــه  نیســت  روشــن  کــه  اســت  خاورمیانــه 
خواهــد شــد. هــم طــرف اســراییلی از حملــه 
هــم  و  اســت  عصبانــی  »طوفان الاقصــی« 
جوانــان فلســطینی یــک دل خــون دارنــد از 
اتفاقــات دو ماهــه اخیــر و تردیــدی نیســت 
همــه طرح ها و توافقــات  قبلی بین اســراییل 
و فلســطین را بایــد از بین رفتــه تلقی کرد و به 
 دنبال راهکار جدیدی به عنوان صلح رفت اما 

دقیقاً چه راهکاری ؟  
اســراییل در شــرایطی ادعا می کند قصد دارد 
حمــاس و جهاد اســلامی را از بین ببــرد که با 
این قتل عام بزرگ و برخی آن را از جنگ های 
شــش روزه اعراب با اســراییل به این ســمت، 
بی ســابقه می دانند، خود تخم کینه و دشمنی 
را در بین مردم فلسطین کاشته و آن را آبیاری 
کرده اســت و اگر مــدت کوتاهی بعد ببینیم یا 
بشــنویم در کرانــه باختــری رود اردن نیــز یک 
گــروه جدیــد جهــادی اعــلام موجودیــت کرد 

نباید تعجب کرد.
آنچــه کــه اســراییل بــا ادوات نظامی ســنگین 
خــود در غــزّه کاشــت را طی چند ســال آینده، 
درو خواهــد کــرد و به بــاور ما نــه تنها حماس 
و جهاد اســلامی نابود نشــدند که زمینه رشــد 
و بازتولیــد ایــن جریانــات مقاومــت در میــان 
 نســل جدیــد، فراهــم شــد آن هــم با دســتان

 نظامیان اسراییلی.      

جمله 
سرویس سیاسی

معــاون حقوقــی رییس جمهــور از تشــکیل 
»هیــأت پیگیری اجــرای قانون اساســی« به 
ریاست رییس جمهور خبر داد و تصریح کرد 
که باید به قانون اساســی بازگشــت. »محمد 
حقوقی رئیس جمهور در  معــاون  دهقان«، 
اشــاره  بــا  مهــر،  با خبرنــگار  گفت وگــو 
و  تجمعــات  برگــزاری  نحــوه  لایحــه  بــه 
گذشــته  ســال  کــرد:  اظهــار  راهپیمایی هــا 
نحــوه  لایحــه  رئیس جمهــور،  دســتور  بــا 
در  راهپیمایی هــا  و  تجمعــات  برگــزاری 

هیــأت دولــت تصویــب شــد؛ البتــه نقطــه 
کــه  داشــت  کشــور  وزارت  هــم  را  نظراتــی 
لایحــه  در  و  دریافــت  را  آن هــا   نظــرات 

درج کردیم.
وی افــزود: در کنــار ایــن لایحه، طرحــی نیز از 
طــرف نماینــدگان مجلس تهیه شــده بود که 
معاونــت حقوقــی ریاســت جمهوری، در آن 
نیز مشــارکت کرد؛ هر چند آن طرح اشکالاتی 
داشــت اما مجموعاً طرح خوبی بود، هر چند 
مــا در دولت، لایحــه را به صــورت مجزا تهیه 

کرده و اشــکالاتی کــه در طرح مجلس بود نیز 
در این لایحه برطرف کردیم.

کــرد:  حقوقی رئیس جمهور اظهــار  معــاون 
بخشی از نیاز کشور که مبتنی بر قانون اساسی 
اســت، دفاع از حقوق مشروع ملت، موضوع 
تجمع ها و اختیار تجمع برای مردم و تسهیل 

آن است. 
وی بــا تاکیــد بر اهمیــت حق تجمع هــا ادامه 
داد: مــا حــق تجمع ها را به عنــوان موضوعی 
فانتزی و تشریفاتی نمی دانیم، بلکه تجمع ها 

و اعتراض هــای قانونی، فرصتی برای اصلاح 
امور و مردمی ســازی اداره کشور است.دهقان 
بــا اشــاره بــه »هیــأت پیگیــری اجــرای قانون 
اساســی« نیز گفــت: در دولت ســیزدهم و در 
مــورد بحــث اجــرای قانــون اساســی، هیــأت 
پیگیــری اجــرای قانــون اساســی بــه ریاســت 
دســتگاه های  حضــور  بــا  و  رئیس جمهــور 
مختلف و ۱۵ تن از حقوقدانان، تشــکیل شده 
حقوقی رئیس جمهور گفــت:  اســت.معاون 
موضوعات مهمی در دســتور کار این جلسات 

است و معتقد هستیم که قانون اساسی، کاملًا 
همــه راه ها را برای دفاع از حقوق مشــروع باز 
گذاشته است و ما باید دقیقاً به قانون اساسی 
بازگردیم و آن را اجرا کنیم تا هیچ حقی روی 

زمین نماند.

معاون حقوقی رییس جمهور:

دولت »حق برگزاری تجمع« را تشریفاتی نمی داند

JOMLEH

ارتش

فرمانده نیروی دریایی ارتش اعلام کرد؛

 جزییات جدیدترین الحاقات 
به نیروی دریایی ارتش

امیــر دریادار ایرانی گفت: امروز در ســواحل زیبای مکران و بندر کنارک 
شــاهد الحــاق و رونمایی از آخرین دســتاوردها به حوزه نیــروی دریایی 
ارتــش در بخــش ســامانه های موشــکی بــرد بلنــد و ســامانه های پهپــادی در 
همچنیــن،  و  جنگالــی  و  انهدامــی  شناســایی،  شــامل  مختلــف   حوزه هــای 

بالگردی هستیم.
به گزارش ایسنا به نقل از ارتش، »امیر دریادار شهرام ایرانی«، فرمانده نیروی 
دریایی ارتش در گفتگوی تلویزیونی با شبکه خبر سیما گفت: امروز در سواحل 
زیبــای مکــران و بندر کنارک شــاهد الحاق و رونمایی از آخرین دســتاوردها به 
حــوزه نیــروی دریایی راهبــردی ارتش جمهــوری ایران در بخش ســامانه های 
موشکی برد بلند و سامانه های پهپادی در حوزه های مختلف شامل شناسایی، 

انهدامی و جنگالی هستیم.
وی افــزود: ســامانه های بالگردی که بــرای اولین بار به ســامانه های جنگالی و 
اطلاعاتی تجهیز شــده اند و یک یدک کــش بندرگاهی و لنگرگاهی نیز امروز به 

نیروی دریایی ارتش الحاق می شود.
امیــر دریــادار ایرانی بیان کرد: این دســتاوردها امروز با حضور سرلشــکر ســید 
عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش به توان رزمی و عملیاتی ناوگان جنوب 

نیروی دریایی ارتش و منطقه سوم دریایی نبوت در کنارک الحاق شد.
فرمانــده نیــروی دریایــی ارتــش بــا اشــاره بــه الحــاق موشــک کــروز دریایــی 
»طلائیــه« بــه نیروی دریایی ارتش اظهار کرد: ســامانه موشــکی طلاییه با برد 
بیش از ۱۰۰۰ کیلومتر به عنوان یک موشــک کاملًا هوشــمند در طول عملیات 
پــروازی خــود امــکان ایــن را دارد تا به صورت هوشــمندانه و از طریق ســامانه 
مــادر، اهداف جدیدی برای آن تعریف شــود. یعنی امــکان تغییر هدف اولیه 
پیش بینــی شــده برای موشــک هنــگام عملیات پــروازی وجــود دارد و طلائیه 
در طــول مســیر می تواند برنامه پــرواز پیچیده ای را انتخاب و به ســمت هدف 
 حرکــت کنــد. به نحوی که غافلگیری را در بالاترین ســطح ممکــن انجام داده 

و با دشمن درگیر شود.
وی افــزود: ســلاح دیگری کــه امروز به منطقه ســوم دریایی نبوت الحاق شــد، 
موشک کروز دریایی »نصیر« است. این موشک با برد بیش از ۱۰۰ کیلومتر یک 
موشــک کاملًا هوشــمند است و از توانمندی بســیار بالا در زمینه عملیات های 
انهدامــی برخــوردار اســت. ایــن موشــک بــر روی یگان های موشــک انــداز در 
ترکیــب مختلف ســاختاری و یگانی در حال نصب اســت که امــروز یک فروند 
 از آن که بر روی ناو موشــک انداز مســتقر در بندر کنارک نصب شــده، رونمایی 

خواهد شد.
امیــر دریــادار ایرانــی با اشــاره بــه ســایر تجهیزاتــی که امــروز به منطقه ســوم 
دریایــی ارتــش الحــاق می شــود، عنوان کــرد: در حــوزه خود حفاظتــی قطعاً 
ســامانه های جنــگ الکترونیــک بیشــترین کمــک را بــه مــا می کننــد. مــا ایــن 
حــوزه را در بخــش بالگــردی در اختیــار نداشــتیم و بــرای اولیــن بــار صنایــع 
دفاعــی کشــورمان موفق شــدند تــا تجهیــزات کاملًا بــه روز در ابعــاد مختلف 
 آمــاده شــده و بر روی ایــن بالگرد نصب شــده و بر روی همــه بالگردها نصب 

خواهد شد.
وی ادامه داد: یک بخش هم فریب و مقابله با انواع موشک ها با حساسه های 

مختلف نیز روی این بالگرد نصب است.
فرمانــده نیــروی دریایــی ارتــش تاکید کــرد: در خصــوص بالگــرد اطلاعاتی از 
آنجایــی کــه اطلاعــات نقــش مهمــی در حوزه هــای مختلــف دارد. در حــوزه 
اطلاعاتــی بخــش اطلاعات ســفید را داریم که یکــی از وظایف نیــروی دریایی 
راهبــردی ارتــش در عمق اقیانوس اســت کــه در حوزه تامیــن امنیت و ایمنی 

دریانوردان عزیز فعال بوده و بسیار کمک کننده است.
وی افزود: ما از فواصل دورتر امکان شناســایی و رهگیری را در اختیار خواهیم 
داشــت. همچنیــن در عملیات هــای مختلفــی بــه طــور تخصصــی در حــوزه 
رزم دریایــی در عمــق دریــا می توانــد بیشــترین کمک را بــه ماه انجــام داده و 
 اطلاعات را در ســه حوزه چشــمی، ســامانه ای و تشــخیص دوســت از دشــمن 

دریافت کند.
امیــر دریادار ایرانی در پایــان گفت: همه این تجهیزات توســط صنایع دفاعی 
کشــور طراحــی و تولید شــده اســت که قطعــاً نقش جوانــان، دانــش بنیان ها، 
دانشــمندان و متخصصــان و همچنیــن صنایــع دفاعــی کــه شــبانه روزی در 
 ایــن حــوزه فعــال هســتند، موثــر بوده اســت و بــا افتخــار همه ایــن تجهیزات 

ایرانی است.
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 افزایش تسهیلات طرح تابش
  بانک مسکن به مشتریان تا سقف

 2 میلیارد ریال 

مشاور مدیرعامل بنیاد علوی
  87 درصد بودجه رسالت اجتماعی 

به طرح های زیرساختی اختصاص می یابد

وعده خاندوزی برای 
حذف کارمزد وام

بنا بر اعلام وزیر امور اقتصادی و دارایی، کارمزد تسهیلات وام های خرد قرض الحسنه از دی ماه صفر 
خواهد شــد. احســان خاندوزی اظهار کرد: امســال میزان برخورداری مردم از تســهیلات تنها بانک 
قرض الحسنه دولتی کشور دو برابر افزایش یافته و تا پایان سال نیز تعداد تسهیلات گیرندگان از این 

بانک به بیش از ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر می رسد. همچنین میزان تسهیلات در مقایسه 
با پارســال معــادل ۶۰ درصد افزایش مبلغی خواهد داشــت. خانــدوزی گفت:کارمزد 

تســهیلات وام های خرد نیز از دی ماه صفر خواهد شــد و برای ســال آینده تلاش این 
اســت که به مرور برای وام های متوســط و با ســطوح بالاتر ســطح کارمزد از ۴ درصد 

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه کمتر و کمتر شود.
مجلس مطرح کرد:

افزایش نقش بازار 
سرمایه در قالب 

پروژه های مشارکتی
رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس 
گفــت: در قانون بودجه ســال آینده در 
صورتــی کــه پروژه هــای عمرانــی بــه ســمت 
کننــد، شــاهد  پروژه هــای مشــارکتی حرکــت 
پررنگ تر شــدن نقش بــازار ســرمایه خواهیم 

بود.
کمیســیون تلفیــق بودجــه مجلــس، اظهــار 
داشت: در قانون بودجه سال آینده در صورتی 
کــه پروژه هــای عمرانی بــه ســمت پروژه های 
مشــارکتی حرکت کنند شــاهد پررنگ تر شدن 

نقش بازار سهام خواهیم بود.
سیدشــمس الدین حســینی با بیان این که در 
قانــون برنامــه هفتــم توســعه احکامــی برای 
تحرک بازار ســرمایه در نظر گرفته شده است، 
گفت: در قانون بودجه سال آینده اگر پروژه های 
عمرانی به سمت پروژه های مشارکتی حرکت 
کنند شــاهد پررنگ تر شــدن نقش بازار سهام 

خواهیم بود.
وی افــزود: یکــی از نــکات مثبت بودجه ســال 
۱۴۰۳ برای بازار سرمایه در نظر نگرفتن احکام 
تکلیفی اســت؛ موارد تشــویقی نیــز در )قانون 
الحاق ۳ یا تامین مالی تولید و زیر ساخت ها( 
در نظر گرفته شــده که مجلس تــلاش خود را 

برای تصویب آن انجام خواهد داد.
رئیس کمیســیون تلفیــق بودجــه مجلس در 
رابطــه با نقش ابزارهای تامین مالی گفت: در 
اقتصــاد ایران تحلیل های تامین مالی در بازار 
مالی و پولی اکثرا به شیوه سیاست گذاری های 
ســنتی مطرح است و کمتر به روش های نوین 
توجه شــده به همین منظور بایــد با همکاری 
بانک مرکزی و ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
توســعه  منظــور  بــه  را  مدونــی  برنامه هــای 
ابزارهــای مالــی جدیــد بــرای تســریع در روند 

تامین مالی در نظر بگیریم.

میانگین رشد 
حقوق کارکنان و 
بازنشستگان در 

 سال آینده
 ۱8 درصد

بر اساس منابع مصوب لایحه بودجه    
۱4۰۳ میانگین رشــد حقــوق کارکنان 
دولت و بازنشســتگان در سال آینده ۱8 درصد 
خواهد بــود. لایحه بودجه ۱4۰۳ که بر اســاس 
ماده ۱8۲ آیین نامه داخلی مجلس به صورت 
دو مرحلــه ای ارائــه می شــود، در مرحلــه اول 
پیش بینی منابع درآمدی لایحــه بودجه ارائه 
شــده است که به تصویب نمایندگان رسیده و 
پــس از آن پیش بینــی هزینه هــای دولــت بــه 
مجلــس ارائــه خواهــد شــد تــا بــه تصویــب 

نمایندگان برسد.
بــر اســاس بخــش اول لایحه بودجــه مصوب 
عائله منــدی  حــق  رشــد  میانگیــن  مجلــس 
کارکنان دولت در ســال آینده 5۰ درصد و رشد 
حــق اولاد صــد درصد خواهد بــود. همچنین 
رشــد هزینه هــای مالــی اوراق مالــی اســلامی 
منتشره سال های قبل ۳8 درصد خواهد بود، 
میانگیــن رشــد ردیف هــای درآمــد هزینــه ای 
بودجــه ۲۰ درصــد خواهــد بــود. همچنین در 
راســتای توجــه بــه درآمدهــای اســتانی رشــد 
اعتبــارات تملــک دارایی هــای ســرمایه ای در 

استان ها حداقل ۳5 درصد خواهد بود.
از   ۱4۰۳ ســال  خاتمــه  طرح هــای  ســهم 
اعتبــارات تملــک دارایی هــای ســرمایه ای 5۰ 
درصد خواهد بود. همچنین ســهم طرح های 
مشارکت عمومی خصوصی از محل اعتبارات 
تملک دارایی های سرمایه ای 5 درصد خواهد 
بــود. ســهم ردیف هــای متفرقــه از اعتبــارات 
تملــک دارایی هــای ســرمایه ای حداکثــر ۲5 
درصــد خواهــد بــود و پیش بینی شــده اســت 
برای بازپرداخت بدهی دولت به پیمانکاران، 
حداقــل ۲۰ هزار میلیارد تومــان در نظر گرفته 
خواهــد شــد. گفتــه می شــود؛ کل مطالبــات 
پیمانــکاران از دولــت حدود 8۰ هــزار میلیارد 

تومان برآورد می شود.

جزئیات تسهیلات 
صندوق صنایع 

پیشرفته از 
واحدهای صادراتی 

اعلام شد
از  حمایــت  صنــدوق  مدیرعامــل 
تحقیقات و توســعه صنایع پیشــرفته 
تخفیف نرخ سود تســهیلات اعطایی، اعطای 
تسهیلات جهت بازاریابی خارجی و شرکت در 
نمایشگاه های بین المللی تا سقف یک میلیارد 
تولیــد  جهــت  تســهیلات  اعطــای  و  تومــان 
محصــولات صادراتــی تــا ســقف ۳۰ میلیارد 
تومــان را از جملــه خدمــات ایــن صنــدوق به 

شرکت های صادرکننده عنوان کرد.
محسن نادری منش ، با اشاره به چهار رویکرد 
صادراتــی ایــن صنــدوق اظهار کــرد: صندوق 
حمایت از صنایع پیشــرفته در راستای اهداف 
شــرکت های  از  حمایــت  زمینــه  در  دولــت 
صادر کننــده محصولات بــه خارج از کشــور از 
شــرکت های صنایع پیشــرفته ای که اقــدام به 

صادرات کنند، حمایت می کند.
بــه گفتــه وی یکــی از خدمــات اعطایــی بــه 
شــرکت های صنایــع پیشــرفته در ایــن زمینــه 
تخفیف نرخ سود تسهیلات اعطایی حداکثر تا 
سقف پنج درصد و متناسب با میزان صادرات 
اســت. همچنیــن اعطــای تســهیلات جهــت 
بازاریابی خارجی و شــرکت در نمایشــگاه های 
بین المللی تا سقف یک میلیارد تومان با نرخ 
۱۲ درصد نیز از جمله حمایت هایی اســت که 
این صندوق به شــرکت های صنایع پیشــرفته 

ارائه می کند.
مدیرعامل صندوق حمایت از صنایع پیشرفته 
)صحا( همچنین اظهار کرد: اعطای تسهیلات 
جهــت حضــور مدیــران و کارشناســان فنــی 
واحدهای فناور در نمایشگاه های بین المللی و 
رویدادهای علمی در قالب تورهای صنعتی و 
تجاری برای جذب دانش فنی، سرمایه گذاری 
خارجــی، ســرمایه گــذاری مشــترک، توســعه 
بازارهــای صادراتی بنگاه هــا و ... دیگر خدمت  

صحا به شرکت های صنایع پیشرفته است.
نادری منــش اعطای تســهیلات جهت تولید 
محصــولات صادراتــی تــا ســقف ۳۰ میلیارد 
تومــان و به صورت خارج از نوبت بررســی را از 

دیگر خدمت این صندوق اعلام کرد.

 J O M L E H N E W S P A P E R

رســالت  مرکــز  در  علــوی  بنیــاد  مدیرعامــل  مشــاور 
رســالت  بودجــه  درصــد   87 گویــد:  مــی  اجتماعــی 
اجتماعی به طرح های زیرســاخت )طرح های پایدار( 

اختصاص می یابد.
مأموریت هــای  خصــوص  در  ؛  فردیــن  محمدرضــا 
ایــن مرکــز نیــز توضیــح داد: سیاســت گذاری، تعییــن 
و تبییــن چشــم انــداز، راهبــری و نظــارت بــر اقدامات 
شرکت های تابعه بنیاد مستضعفان در راستای انجام 
فعالیت های مســئولانه اجتماعی با رویکرد آگاه سازی 
مردم نســبت بــه اقدامــات و همچنیــن تحکیم علاقه 
مــردم به نظام مقدس جمهوری اســلامی مورد تاکید 

می باشد.
رســالت  مرکــز  در  علــوی  بنیــاد  مدیرعامــل  مشــاور 
اجتماعــی در ادامــه بــا بیــان اینکه طرح های رســالت 
اجتماعــی بــه دو گــروه طــرح هــای پایــدار و ناپایــدار 
تقسیم می شــود، افزود: رسالت اجتماعی محرومیت 
های مربوط به جوار هر یک از شرکت های تابعه بنیاد 

مستضعفان را در ۱۲ حوزه پیگیری می کند.
وی در ایــن خصــوص توضیــح داد: ایــن اقدامــات در 
حــوزه های طــرح های آبرســانی و لایروبــی کانال های 
آبــی در مناطــق محروم هم جوار ، راه ســازی و جدول 
کشی مناطق محروم، ساخت جایگاه و خرید خودروی 
آتش نشانی، برق رسانی و سایر پروژه های زیرساختی، 
طــرح هــای مرتبــط بــا آســیب اجتماعی، طــرح های 

اشــتغال و راه انــدازی کارگاه هــای قالی بافــی، خیاطی 
و خراطــی، طــرح هــای آموزشــی و زیرســاختی نظیــر 
بازســازی و تجهیز مدارس، طرح های حوزه بهداشت 
و زیرســاخت درمــان، تجهیــز درمانگاه هــا، خانه هــای 

بهداشت و بیمارستان ها انجام می شود.
بــه گفتــه وی، طــرح هــای فرهنگــی اعــم از برگــزاری 
مراســم های مذهبــی، تجهیز مســاجد، برنامه ریزی و 
اعــزام محرومین و مســتضعفان به ســفرهای زیارتی، 
طــرح های محیط زیســتی و کاشــت نهال هــای مثمر، 
طــرح های معیشــتی جهــت تامیــن وســایل ضروری 
زندگی و بازسازی منازل محرومین و اهدای بسته های 
معیشــتی، طرح های احداث زمیــن چمن مصنوعی، 
احداث، بازسازی و تجهیز سالن های ورزشی و احداث 
پارک های بازی در مناطق محروم و روســتاهای کشــور 
از دیگــر مواردی اســت کــه رســالت اجتماعــی در این 

خصوص اقدامات لازم را انجام می دهد.
فردین در باره طرح های ناپایدار یا اقتضایی نیز گفت: 
طی قانون ۳۰/7۰ در سیاست تعیین شده توسط مرکز 
رســالت اجتماعی، هر هلدینگ تا ســقف ۳۰ درصد از 
بودجــه را می تواند صرف امــور اقتضایی و ناپایدار کند 
که امســال خوشــبختانه تا زمان حاضر فقط ۱۳ درصد 

از سقف کل بودجه در این باب صرف شده است.
وی در عین حال تاکید کرد: در ســه حوزه ی بهداشت، 
زیرســاخت و آمــوزش، پروژه هــای بســیار خوبی ثبت 

شده است.
مشــاور مدیرعامــل بنیاد علوی در بــاره تاریخچه گروه 
رسالت اجتماعی، با بیان اینکه این گروه فعالیت خود 
را از ســال ۱۳99 آغــاز کــرده اســت، افــزود: اولین آیین 
نامه رســالت اجتماعی در تاریخ ۱۳99/۰8/۲4 توسط 
ریاست محترم بنیاد مســتضعفان ابلاغ شد. از همان 
ابتــدا جلســات متعدد جهــت تبیین موضوع رســالت 
اجتماعــی و شــرح اهمیت آن توســط بنیــاد علوی در 

تمامی هلدینگ ها و شرکت های تابعه برگزار شد.
بــه گفته این مقام مســئول، تعیین اولویت و سیاســت 
جدید منجر به تعامل حداکثر با هلدینگ ها و شرکت 
ها گردید به صورتی که تا پایان ســال ۱4۰۱ برای سقف 
بودجــه رســالت اجتماعــی ۱۰۰ درصــد تعریــف پروژه 

انجام شد.
رســالت  مرکــز  در  علــوی  بنیــاد  مدیرعامــل  مشــاور 
رســالت  بودجــه  از  کــرد  هزینــه  دربــاره  اجتماعــی 
اجتماعــی شــرکت ها در یک ســال گذشــته نیــز اظهار 
کــرد: در مجمــوع در ســال ۱۴۰۲، ۲9 درصــد از بودجه 
هزینــه شــده و بــرای نزدیک بــه 8۰ درصــد از بودجه، 
تعریــف پروژه انجــام گرفتــه اســت.اگرچه این درصد 
تحقق نســبت به ســال ۱۴۰۱ کمتر اســت اما تــا آذرماه 
۱۴۰۲ از نظر ریالی، مبلغ بیشــتری به نسبت سال ۱۴۰۱ 
صــرف انجام پروژه های رســالت اجتماعی گردیده که 

این خود دستاوردی بزرگ است.

   دوشنبه
    4 دی 1402 
 سال هفتم 
   شماره 1692

 گزارش »جمله« به بهانه درخواست رسمی اپراتورها
 از رئیس جمهور برای افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه اینترنت؛ 

خارج کردن مشترک 
مورد نظر از دسترس 

با هدف تحقق راهبرد کلان شســتا با حضور فعال 
در عرصه هــای نوآورانــه و فناورانه و تعمیق پیوند 
خانواده شســتا با اکوسیستم نوآوری و دانش بنیان 
کشور، مشایخ معاون توسعه اقتصاد دانش بنیان 
معاونــت علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
ریاســت جمهــوری و حمیــدی معــاون نــوآوری و 
اقتصاد دانش بنیان شســتا، از شرکت کارخانجات 
مهندســی  و  تحقیقاتــی  شــرکت  و  داروپخــش 

توفیق دارو بازدید به عمل آوردند.
به گزارش شســتا رســانه، معاون نوآوری و اقتصاد 
دانش  بنیان شســتا بــه منظور تحقــق راهبرد کلان 
شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی در راستای 
حضور فعال در عرصه های نوآورانه و دانش بنیان، 
پیونــد خانواده شســتا بــه اکوسیســتم دانش  بنیان 
کشــور را در شــرایط تحریمــی و ناتــرازی ارزی کــه 
واردات مواد اولیه، ماشــین  آلات و تجهیزات مورد 
نیاز تولید، به ســختی و با هزینه مبادله بالا صورت 

می  گیرد، در دستور کار خود قرار داده است.
در همین راســتا و با رویکرد حمایتی، تسهیل  گری 
و ترغیب شــرکت  های تابعه شستا در بهره مندی 
از ظرفیت  های قانون جهــش تولید دانش بنیان و 
اکوسیســتم دانش  بنیان کشــور، زمینه برای بازدید 
جــواد مشــایخ معــاون توســعه اقتصــاد دانــش -
بنیــان معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش -

بنیــان ریاســت جمهــوری، از شــرکت  های تابعــه 
شســتا فراهم گردید و ایشان به همراه تیم خود در 
تاریــخ ۱4۰۲/۰9/۲8 با همراهــی معاونت نوآوری 
و اقتصــاد دانش بنیــان شســتا و ســایر معاونیــن و 
مدیــران مربوطه ســتادی، از شــرکت  کارخانجات 
داروپخش و شــرکت تحقیقاتی و مهندسی توفیق 
دارو که از شرکت  های تابعه هلدینگ تیپیکو می-

 باشند، بازدید به عمل آوردند.
معاونــت توســعه اقتصــاد دانش  بنیــان معاونت 
علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش  بنیــان ریاســت 

از  تقدیــر  ضمــن  بازدیــد  ایــن  در  جمهــوری، 
دانــش- و  فناورانــه  نوآورانــه،  فعالیت هــای 
 بنیانــی شــرکت  های داروپخــش و توفیــق دارو در 
ماشــین - و  تجهیــزات  از  برخــی  داخلی ســازی 
آلات مــورد نیــاز بــا بهره  منــدی از تــوان شــرکت -
هــای دانش  بنیان کشــور، بــر اهمیت مفــاد قانون 
جهش تولید دانش  بنیان در کاهش ریســک مالی 
و تصمیم گیــری بنگاه  های صنعتی در بهره مندی 
دانــش - شــرکت  های  تولیــدات  و  محصــولات  از 
بنیــان تاکید نمودند و تقویــت پیوند بیش از پیش 
شــرکت  ها و بنگاه  های تولیدی و صنعتی از جمله 
شــرکت  های تابعــه شســتا بــا اکوسیســتم دانش -
بنیان کشور را به عنوان بال اقتصادی فعالیت  های 
دانش  بنیانــی در کشــور، از جملــه ماموریت  هــای 
اصلی معاونت علمــی، فناوری و اقتصاد دانش-

 بنیان ریاست جمهوری برشمردند.
ایشــان همچنین ضمــن اســتقبال از راهبرد کلان 
شســتا در راســتای حضــور فعــال در عرصه  هــای 
نوآورانــه و دانش بنیــان، تاکیــد فرمودند معاونت 
مذکــور از هیچ گونه حمایتــی در جهت تحقق این 
راهبــرد و پیوســتن خانــواده شســتا به اکوسیســتم 

دانش  بنیان کشور دریغ نخواهد کرد.
حمیــدی معــاون نــوآوری و اقتصــاد دانش  بنیان 
شســتا نیــز، ضمــن تقدیــر و تشــکر از حمایت  ها و 
همراهی  هــای معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد 
دانش  بنیان ریاست جمهوری در بهره  مندی گروه 
شســتا از اکوسیســتم دانش  بنیــان کشــور، شــرکت 
ســرمایه  گذاری تأمیــن اجتماعــی را بــه دلیل یک 
هلدینــگ چندرشــته  ای کــه ســهم قابــل توجهــی 
در تولیــد ناخالــص داخلــی کشــور دارد، بــه مثابه 
لوکوموتیــوی دانســتند، کــه حضــور فعــال آن در 
عرصه  هــای نوآورانــه و دانش  بنیــان، اکوسیســتم 
نــوآوری و دانش  بنیــان کشــور را متحــول خواهــد 

نمود.
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اختصاصی

جمله
گروه اقتصادی

درحالی کــه تــورم مانند ســونامی تمــام بخش های 
و  اســت، مشــاغل  را درنوردیــده  ایــران  اقتصــادی 
خدمات گوناگون ســعی می کنند با انواع روش ها در 

این مارتن تورم از دیگران عقب نیافتند.
در همین راســتا به تازگی اپراتورهای اینترنت همراه 
و ثابت با ارســال نامه ای از رئیس جمهور خواســتند 
تــا تعرفــه بســته های اینترنــت همــراه بالاتــر از دو 

گیگابایت، ۱۰۰ درصد افزایش یابد.
آنهــا با گلایه از عــدم افزایش تعرفه اینترنت طی 5 
ســال گذشته، خواهان تغییر تعرفه ها شدند. آنها با 
بیــان اینکه نســبت تعرفه اینترنت به قــدرت خرید 
در کشــورهای پیرامون، چندین برابر در ایران است، 
به طور رســمی از رئیس جمهور خواســتند تا تعرفه 
بســته های دیتــا همــراه بالاتــر از دو گیگابایــت، صد 

درصد افزایش یابد.  
 به گفتــه اپراتورها، نیمی از مردم شــامل افشــار کم 
برخــوردار، ماهانه مصرفی کمتــر از دو گیگابایت در 
ماه برای خدمات دیتای همراه دارند. آنها همچنین 
به رئیس جمهور اعلام کرده اند در صورت موافقت 
با افزایش تعرفه، برای حمایت از اقشار کم برخوردار 
امکان ارائه بسته های رایگان و ارزان قیمت برای این 
قشر از کاربران با هماهنگی و مدیریت دولت محترم 

فراهم است. 
 آنها با تأکید براینکه عمده درآمد اپراتور از مشترکین 
پر مصرف اســت، اعتقاد دارند ایــن افراد هیچ گونه 
حساســیتی در خصــوص افزایش تعرفــه آن هم به 
میــزان حتــی دوبرابری ندارنــد و پرداخــت یارانه به 

این بخــش از محل درآمدهای اپراتور یا دولت هیچ 
ضرورتی ندارد. 

 به گزارش جمله این همان ترفند قدیمی مشترکان 
ثروتمند است که همواره بخش های خدماتی برای 
افزایــش دلخواه قیمــت از آن اســتفاده می کنند و با 
ایــن بهانه کــه افزایش تعرفه بر اکثــر دهک ها اثری 
ندارد و تنها ثروتمندانی را درگیر می کند که تعرفه ها 

برایشان مهم نیست، دست به کار شوند.
به گزارش جمله در این نامه آمده است که صنعت 
ارتباطــات و اپراتورهــا از نظــر مالــی بــه هیــچ وجــه 

وضعیت مناسبی ندارند: 
 »اســامی تعدادی از اپراتورها در فهرست بدهکاران 
بانکــی قــرار گرفتــه اســت که نشــان دهنده ضــررده 
بودن این صنعت اســت. لذا در صــورت تداوم رویه 
تثبیت قیمــت خدمات در این بخش ورشکســتگی 
ایــن صنعــت در آینــده کوتــاه حتمی اســت. در این 
راســتا عاجزانــه از حضرتعالــی کــه ســابقه طولانی 
در فعالســازی صنایع ورشکســته و راه انــدازی چرخ 
اقتصــاد را دارید، اســتدعا داریم با توجه به موافقت 
ســتاد تنظیــم بازار بــا افزایش تعرفه دســتور عاجل 
مبنــی بر افزایش ۱۰۰ درصــدی تعرفه خدمت داده 
تلفــن همراه که طی مراحل متعدد به تایید مراجع 
مختلف نیز رســیده است و ایضاً اصلاح فوری نظام 
تعرفــه گــذاری در ایــن حــوزه جهــت جلوگیــری از 

ورشکستگی اپراتورهای ارتباطی را صادر فرمایند.« 
 بــه گــزارش جملــه نکتــه مهم دیگــر این اســت که 
اپراتورهــا کاهــش کیفیت خود را همیشــه بــه گردن 
ثبــات تعرفه هــا انداخته انــد، امــا تجربه هــای قبلی 
نشــان داده اســت کــه افزایــش قیمت هــا عمومــا 
تاثیــری بر کیفیت خدمات اپراتورها نداشــته اســت 
و مــردم بعد از هــر جهش قیمتی تفاوت آشــکاری 

 نســبت به گذشــته، مخصوصا در کیفیت دسترسی 
تجربه نکرده اند. 

قیمت گذاری دستوری یکی از بزرگترین چالش های 
اقتصاد ایران اســت کــه در تمامــی عرصه ها نتیجه 
زیانبار خود را عیان کرده اســت. به گفته کارشناسان 
تــا زمانــی که قیمت گــذاری بر پایه عرضــه و تقاضا، 
کیفیــت خدمات، رقابــت و بازار آزاد نباشــد، نه تنها 
کیفیــت خدمــات افزایــش نخواهد یافــت، بلکه در 
تمامی موارد این همیشه دولت است که باید چوب 

افزایش تعرفه ها را بخورد.
نیســت  تــازه  تعرفه هــا  افزایــش  ماجــرای  البتــه 
اردیبهشــت مــاه بود کــه برخــی از اپراتورهــا تعرفه 
خدمات اینترنت را افزایش و حجم بسته ها را کاهش 
دادند اما تا مدتی، کســی زیربــار این گرانی تعرفه ها 
نمی رفــت. تا اینکــه محمدرضــا بیدخــام مدیرکل 
ارتباطــات و امــور بیــن الملــل شــرکت مخابــرات، 
افزایش تعرفه بسته های اینترنت ثابت را تایید کرد و 
گفت: سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی در 
سال 9۶ کف و سقف تعرفه را برای شرکت مخابرات 
تعییــن کرده و تغییــرات اخیر در تعرفه بســته های 
اینترنــت طبــق همین کف و ســقف تعرفــه  صورت 

گرفته است.
حالا در کمتر از هفت مــاه از افزایش چراغ خاموش 
تعرفه ها، اینبار همه چیز عریان اســت و درخواست 
به صورت رســمی مطرح شــده است. حال باید دید 
در اوج گرانی هــا و درحالی کــه تقریبــا اکثــر خدمات 
با کیفیت از دســترس عموم خارج شــده اســت، آیا 
اینترنــت هــم بدل به کالایــی لوکس خواهد شــد، یا 
همانطــور که اپراتورها مدعی شــده اند، بار این تورم 
بــر دوش ثروتمندانی خواهد بود که برایشــان مهم 

نیست نرخ اینترنت دو برابر شود.

 گزارش »جمله « به بهانه درخواست رسمی اپراتورها از رئیس جمهور 
برای افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه اینترنت؛  

خارج کردن مشترک مورد نظر از دسترس 
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 صفر تا صد طرح عدم تخصیص سهمیه سوخت
به خودروهای فاقد بیمه نامه شخص ثالث

یادداشت
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اخبــــار  

در سفر رییس جمهوری به استان گلستان به 
انجام رسید؛

افتتاح طرح یكتابافت هیركان 
گلستان با حضور معاون وزیر 

صنعت، معدن وتجارت
     طرح یکتابافت هیرکان گلســتان با حضور معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران با تسهیلات۱9۰ 

میلیارد ریالی بانک صنعت و معدن افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، این طرح که از این 
بانک تســهیلات ســرمایه در گردشی به مبلغ ۳۵۳ میلیارد ریال نیز 

دریافت داشته برای 4۰ نفر اشتغال ایجاد کرده است.
همچنیــن همزمان با ســفر ریاســت جمهــوری و هیــات دولت میز 
خدمــت این بانک نیز با حضور رضا خواجه نائینی معاون وزیرامور 
اقتصادی و دارایی و شهاب گرجی معاون نظارت، حقوقی و وصول 
مطالبات بانک صنعت و معدن برگزار شد که طی سه روز از ساعت 
8 لغایت ۱8 مدیر، معاون و کارشناسان سرپرستی استان گلستان به 

ارائه خدمت به مراجعان پرداختند.
گفتنــی اســت معــاون نظــارت، حقوقــی و وصــول مطالبــات بانک 
صنعت و معدن به همراه مدیر استانی این بانک در جلسه نشست 
فعــالان زنجیره ارزش اســتان و مدیران و فعالان اقتصادی شــرکت 

نمودند.

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه اظهار کرد:
حضور بانک سینا در جمع 

مدعیان ارائه خدمات بانکی 
شخصی سازی شده

      عضــو هیئت رئیســه و ســخنگوی کمیســیون تلفیــق 
بودجه مجلس شــورای اسلامی از حضور بانک سینا 
بانکــی  خدمــات  ارائــه  مدعیــان  جمــع  در 

شخصی سازی شده خبر داد.
رحیــم زارع با اشــاره بــه اینکه در حــال حاضر در حــوزه پرداخت، 
رقابــت ســنگینی میــان بانک هــا، شــرکت های فنــاوری و فین تکی 
تــلاش  اخیــر  دوره  در  ســینا  بانــک  داشــت:  اظهــار  دارد،  وجــود 
مضاعفــی دارد تا در قالــب بانکداری دیجیتال ســطح بهره وری را 
افزایش داده و خدمات مورد نیاز گروه های مشــتریان را به صورت 
شخصی سازی شــده در ســرزمین هوشمند ســینا ارائه کند که بدون 
شک به زودی این بانک در جمع مدعیان اصلی ارائه این خدمات 

قرار خواهد گرفت.
وی با اشاره به اینکه بانک سینا در زمینه تسهیلات تکلیفی هم گام 
با سیاســت های دولت و مجلس گام های اساســی برداشــته است، 
گفــت: بانــک ســینا در یــک ســال گذشــته در ســه بخــش پرداخت 
تســهیلات اشــتغال زایی، فرزندآوری و ازدواج از هیچ تلاشی دریغ 
نکــرد و در عین حال، در پرداخت وام بــه مددجویان کمیته امداد 
و ســازمان بهزیستی نیز وارد میدان شد و وظایف اجتماعی خود را 

به خوبی ایفا کرد.
گفتنی است تا پایان آبان ماه سال جاری بانک سینا بیش از هشت 
هزار و 7۰۰ فقره وام قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری به مبلغ ۱۱ 

هزار و 5۲9 میلیارد ریال پرداخت کرده است.

اعضای هیأت مدیره بیمه نوین 
انتخاب شدند

      مجمــع عمومــی عادی به طور فوق العاده بیمه نوین 
صبــح روز شــنبه ۲ دی، به منظــور انتخــاب اعضــای 
جدیــد هیئت مدیــره ایــن شــرکت، با حضــور5۳.96 

درصد از سهامداران برگزار شد.
به گــزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمــه نوین، مجمع عمومی 
عــادی بــه طــور فوق العاده)نوبــت دوم( بیمــه نویــن بــا انتخــاب 
معصومه ملاصالحی به عنوان رئیس، مهدی نژادی نوش آبادی؛ 
نماینــده شــرکت تأمیــن آتیــه درخشــان نویــن و حامد حســن پور؛ 
نماینــده شــرکت تأمین ســرمایه نوین بــه عنوان ناظران و شــقایق 
دیلمی پــور مدیــر امــور مالی بیمه نوین به عنوان منشــی جلســه و 
حضــور نماینــده بیمه مرکزی ج.ا.ایران و ســازمان بــورس و اوراق 

بهادار برگزار شد.
بــر اســاس ایــن گــزارش، بــا اکثریــت آرای ســهامداران،  »حســین 
کریم خــان زنــد«، »آرام رشــیدی«، »عیســی شهســوار خجســته«، 
»جواد گیوه چین و »ســید علی میرمحمــدی« به عنوان پنج عضو 
اصلــی و همچنیــن علــی دهقانــی و شــقایق دیلمی پور بــه عنوان 
اعضــای علــی البدل هیئت مدیره شــرکت بیمه نویــن برای مدت 

تصدی قانونی انتخاب شدند. 

انتشار نسخه جدید سامانه 
»دی نت« بانک دی با 

قابلیت های جدید
    در راســتای پاســخ بــه نیازهای مشــتریان، نســخه جدید 
بــا امکانــات  بانــک دی(  ســامانه دی نــت )اینترنــت 

به روزرسانی شده، در اختیار کاربران قرار گرفت. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی بانــک دی، از مهمتریــن 
تغییرات ایجاد شــده در این نســخه می توان به اضافه شــدن گزارش 
ســاتنا، تفکیک گزارش پایا، انتقال وجه پایا دسته ای و انتقال وجه پایا 
مســتمر و درج پیغام عدم انجام قطعی انتقال وجه در رسید انتقال 

وجه های مستمر، پایا و ساتنا اشاره کرد.
همچنیــن در راســتای پاســخ به نیازهای مشــتریان اصلاح ســرویس 
انتقال وجه یکپارچه، امکان درج شناســه واریز در انتقال وجه داخلی 
و نمایــش شناســه واریز مذکور در صورتحســاب ســپرده، امــکان درج 
شناسه واریز در انتقال وجه بین بانکی حتی در صورت اجباری نبودن 
شناسه واریز و امکان ویرایش مبلغ در انتقال وجه پرکاربرد از دیگر به 

روزرسانی های انجام شده در این سامانه است.
در نسخه جدید دی نت، فیلد »بابت« به تراکنش های کارت به کارت و 
انتقال وجه عادی افزوده و سرویس انتقال وجه دسته ای اصلاح شده 
اســت. همچنین بهینه سازی سرویس های پایا دسته ای و پایا مستمر 
در کنار ارســال بلیت امنیتی به کاربر اصلی هنگام اضافه کردن کاربر 

مجازی در بانکداری مشارکتی از دیگر تغییرات این نسخه است. 
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بدهی

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: در سال جاری 7۰ 
هزار میلیارد تومان بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی 

پرداخت می شود.
بیمارســتان  از  بازدیــد  جریــان  در  موســوی  میرهاشــم 
تأمین اجتماعی شــهید چمران ســاوه با اشاره به اینکه تادیه 
بدهی به سازمان تأمین اجتماعی یکی از رویکردهای دولت 
ســیزدهم اســت اظهار کرد: در دو ســال گذشــته بالغ بر ۱7۰ 
هزار میلیــارد تومــان از بدهی های دولت به ســازمان تأمین 
اجتماعی پرداخت شده و امسال نیز برای پرداخت 7۰ هزار 
میلیــارد تومان بدهی دولت در قالب واگذاری ســهام به این 
سازمان هدف گذاری شده است. بر این اساس طی ۲.۵ سال 
گذشته مبلغ تادیه بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی 

مجموعاً بالغ بر ۲۴۰ تا ۲۵۰ هزار میلیارد تومان خواهد بود.
وی در ادامــه بــا اشــاره به دریافت ســهام های خــوب در این 
مــدت گفــت: واگــذاری ســهام پتروشــیمی شــازند در قالب 
تصفیه بدهی یکــی از اقدامات بوده اســت که موجب ایجاد 

ارزش افزوده و تعهدات بین النســلی خواهد شــد و در حوزه 
سرمایه گذاری ها بازدهی خوبی برای سازمان خواهد داشت.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی بیان کرد: احکامی هم در 
برنامه هفتم برای تادیه بدهی دولت پیش بینی شده است 
که امیدواریم در پنج ســاله برنامه هفتم مســیر واگذاری ها و 

تادیه بدهی دولت بیش از پیش ادامه داشته باشد.
وی در خصوص موضوع متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
تأمین اجتماعی نیز گفت: در پیشنهادات دولت موضوعاتی 
مطرح شــده و باید ســهم مجلس نیز در این خصوص دیده 

شود تا بتوان تصمیم گیری کرد.
وی با اشــاره به ســفر خود به ساوه نیز گفت: توسعه خدمات 
از برنامه های خدمت محور سازمان تأمین اجتماعی است. 
خدمات مهم این سازمان شامل درمان رایگان که با حمایت 
دولت توســعه یافته اســت و در ســاوه نیز در بخش های ویژه 
بیمارســتان چمــران با هزینــه ای بالغ بر ۳۵ میلیــارد تومان 
خدمات توســعه ای انجام شــده اســت. همچنین هــزار متر 

مربع زمین با اعتباری بالغ بر ۳۰ میلیارد تومان برای احداث 
انبــار دارویــی واگذار شــده که مراحــل احداث پایانــی را طی 
می کنــد و با تجهیز انبــار دارویی این ظرفیت به بیمارســتان 

افزوده خواهد شد.
موسوی افزود: احداث درمانگاه تخصصی و فوق تخصصی 
در مجاورت بیمارســتان در زمینی به وسعت سه هزار و ۵۰۰ 
متر مربع در دســتور کار اســت و با صرف اعتباری بالغ بر ۱۱۰ 
میلیارد تومــان به یک مرکز درمانــی فوق تخصصی تبدیل 
خواهد شــد که هم اکنــون عملیات اجرایی آن پیشــرفت ۳۰ 
درصــدی دارد و قــرار اســت تــا آبان ماه ســال آینــده به بهره 

برداری برسد.
وی همچنیــن گفــت: تجهیز بیمارســتان تأمیــن اجتماعی 
شــهید چمــران ســاوه در قالــب برنامه ســطح بنــدی انجام 
خواهد شــد و هم اکنون بروزترین دســتگاه رادیولوژی و ســی 
تــی اســکن دیجیتــال در این مرکز درمانی مســتقر شــده و با 
بکارگیری نیــروی متخصص کیفی ترین خدمــات به مردم 

داده خواهد شــد. تلاش خواهیم کرد تا این مرکز درمانی در 
 MRI قالب برنامه سطح بندی و آمایش سرزمینی از دستگاه

هم برخوردار شود.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی:

بدهی 7۰ هزار میلیاردی دولت به سازمان تأمین اجتماعی پرداخت می شود

معاون صنایــع و انرژی ســتاد مدیریت حمل و 
نقل و ســوخت کشور درباره جزئیات طرح عدم 
تخصیص سهمیه ســوخت به خودروهای فاقد 
بیمه نامــه شــخص ثالث گفت: طی مــاه جاری 
ایــن طــرح بــرای تاکســی ها اجرایــی می شــود و 
بعــد از آن نوبت به خودروهای خاص همچون 
وانت بارهــا، تاکســی هــای اینترنتــی و... خواهد 

رسید.
ســیدکاظم عزیــزی ، بــا اشــاره بــه قانــون بیمه 
اجبــاری خســارات وارد شــده به شــخص ثالث، 
اظهــار کــرد: مجلس شــورای اســلامی در ســال 
۱۳9۵ مصــوب کــرد که همه خودروهــا ملزم به 

دریافت بیمه نامه شخص ثالث می باشند.
وی تاکیــد کــرد: طبق مــاده ۴۵ این قانــون ارائه 
هرگونه خدمات به وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه 
و  راهنمایــی  توســط  آن هــا  از  توقیــف  رفــع  و 
رانندگــی، دفاتــر اســناد رســمی و ســازمان ها و 
نهادهــای مرتبــط بــا امر حمــل و نقــل از قبیل 
تعویــض پــلاک وســایل نقلیــه، تنظیــم اســناد 
رســمی معاملات وســایل مذکور ممنوع اســت 
و عــدم انجام تکلیف فوق حســب مورد تخلف 

اداری و یا انتظامی محسوب می شود.
معاون صنایــع و انرژی ســتاد مدیریت حمل و 
نقل و سوخت کشور با بیان اینکه عدم دارابودن 
بیمه نامه تخلف است، گفت: حتی اگر ماده ۴8 
قانــون نیز وجود نداشــت مــاده ۴۵ قانون بیمه 
شــخص ثالث نیز گویای این امر بود که نباید به 
این خودروها سوخت داده شود ولیکن به دلیل 
اهمیت خاص موضوع سوخت، قانونگذار ماده 

جداگانه ای را به این امر اختصاص داد.
عزیزی با اشاره به جزئیات ماده ۴8 این قانون، 
گفــت: ســتاد مدیریــت حمل ونقــل و ســوخت 
مکلف است از صدور هرگونه کارت و تخصیص 

اولیــه ســهمیه یــا ادامه آن بــرای وســایل نقلیه 
فاقد بیمه نامه شخص ثالث جلوگیری به عمل 
آورد، در تبصــره ایــن مــاده نیــز آمده اســت که 
بیمــه مرکزی و فراجا مکلفنــد اطلاعات مربوط 
به وســائل نقلیــه مذکور را به صــورت برخط در 
اختیار ســتاد مدیریت حمل ونقل ســوخت قرار 

دهند.

شناســایی ۵۰ هزار خودرو گازوئیل سوز   
فاقد بیمه نامه

وی با تاکید بر اینکه در راســتای اجرای این ماده 
قانونــی، جلســات متعــددی در قالــب کارگروه 
بیمــه  قانــون  مــاده ۴8  پیگیــری  و  هماهنگــی 
شــخص ثالــث و کمیته هــای فنــی و تخصصی 

برگــزار شــد، نماینــدگان دســتگاه های مربوطه 
همچــون بیمــه مرکــزی، شــرکت ملــی پخــش 
فرآورده هــای نفتــی، صنــدوق تامین خســارات 
بدنــی و پلیــس راهــور فراجــا در ایــن جلســات 

حضور داشتند.
معــاون صنایــع و انــرژی ســتاد مدیریت حمل 
و نقــل و ســوخت کشــور بــا بیــان اینکه فــاز اول 
اجرای این طرح را با خودروهای گازوئیل ســوز و 
به صــورت پایلوت آغاز کردیــم، اظهار کرد: کل 
نــاوگان گازوئیل ســوز 9۰۰ هزار خودرو اســت و با 
اقداماتی که صورت گرفت توانستیم ارتباط بین 
خــودرو، بیمه نامه و کارت ســوخت برقرار کنیم 
تــا دقیقــا کارت ســوخت خــودروی هــدف مورد 

اعمال قانون قرار گیرد.

عزیزی با بیان اینکه با شناســایی و احصاء دقیق 
اطلاعــات در آغاز اجرایی شــدن طــرح، بیش از 
۵۰ هــزار خودرو فاقــد بیمه نامه شــخص ثالث 
شناسایی شد گفت: این طرح در سه گام تعریف 
شــد، در تیرماه خودروهایی که بیش از یک سال 
از انقضای بیمه نامه آن ها گذشــته بود مشمول 
این طرح شــدند و وارد لیست هشدار شدند، در 
ایــن گام بیــش از ۲۰ هــزار خودرو مــورد اعمال 
ماده ۴8 قانون بیمه شخص ثالث قرار گرفتند.

وی بــا بیــان اینکــه یــک مــاه بــه ایــن خودروها 
فرصــت داده شــد و زمانی که کارت ســوخت را 
وارد نــازل می کردند علامت هشــدار بیمه برای 
آن ها نمایان می شد، افزود: شرایط را به گونه ای 
فراهــم کردیم که اگر شــخص فرآیند اخذ بیمه 
نامه شــخص ثالــث را انجام داد کارت ســوخت 
از لیست خاکســتری خارج و تخصیص سوخت 

برای آن به روال عادی برگردد.
معــاون صنایــع و انــرژی ســتاد مدیریت حمل 
و نقــل و ســوخت کشــور گفــت: در گام دوم کــه 
شهریورماه اجرا شد برای حدود ۲۰ هزار خودرو 
که بیــش از پنج ماه از انقضــای بیمه نامه آن ها 
گذاشــته بــود اجرا شــد و در آبان مــاه نیز مابقی 
خودروهای گازوئیل سوز بدون بیمه وارد لیست 
هشــدار و ســپس وارد لیست خاکســتری شدند، 
منظــور از لیســت خاکســتری همــان غیرفعــال 
شــدن موقت کارت ســوخت و عــدم تخصیص 

سهمیه سوخت است.

دریافــت    بــه  اقــدام  خــودرو  هــزار   ۲۰
بیمه نامه شخص ثالث کردند

عزیــزی با بیــان اینکه این طرح موجب شــد که 
بیش از ۲۰ هزار خودرو اقدام به مراجعه جهت 
دریافــت بیمه نامه شــخص ثالث کننــد، گفت: 

همچنــان ۳۰ هــزار خــودرو اقدام بــه اخذ بیمه 
نامه نکرده اند که به دنبال آن روزانه دو میلیون 
لیتر در مصرف نفت گاز صرفه جویی شد، گفت: 
اگر یــک دلار را به عنوان قیمت واقعی نفت گاز 
درنظــر بگیریم معــادل دو میلیــون دلار در روز 

می شود که رقم قابل توجهی است.
وی با بیان اینکه ارتقاء ســطح انضباط و امنیت 
در حــوزه حمــل و نقــل ســنگین از دیگــر منافع 
اجــرای ایــن طــرح بــوده اســت، گفــت: پــس از 
اجرای موفق ماده ۴8 قانون بیمه شخص ثالث 
در بخــش نــاوگان گازوئیــل ســوز، برنامــه ریزی 
بــرای اجــرای این قانــون در بخــش خودروهای 
بنزیــن ســوز، از حدود یــک ماه پیش آغاز شــده 
و قــرار شــده اســت ایــن طــرح ابتــدا در حــوزه 

خودروهای عمومی بنزینی اجرایی شود.

خودروهــای بنزیــن ســوز نیــز وارد طــرح   
شدند/ اولویت با تاکسی ها

معــاون صنایــع و انــرژی ســتاد مدیریت حمل 
و نقل و ســوخت کشــور افزود: بر اســاس برنامه 
ابتــدا نــاوگان  ریــزی هــای صــورت گرفتــه کــه 
تاکســیرانی کشــور و ســپس وانت بارها، تاکســی 
قــرار  قانــون  اعمــال  مــورد  و..  اینترنتــی  هــای 
خواهنــد گرفت و در ادامه خودروهای شــخصی 
و موتورسیکلت ها نیز مشمول اجرای این طرح 

خواهند شد.
بــه گفتــه عزیزی قرار اســت طی ماه جــاری این 
طرح برای تاکسی ها وارد فاز عملیاتی شود البته 
در مرحلــه اول اطلاع رســانی به صورت پیامکی 
از ســوی دســتگاههای متولــی ازجملــه اتحادیه 
تاکســیرانی صورت خواهد پذیرفت و در صورت 
عــدم تمدیــد بیمــه نامــه، خــودروی مربوطــه، 

مشمول قطع سهمیه سوخت خواهد شد.

شــرکت ســپرده گذاری مرکــزی اوراق بهادار 
و تســویه وجــوه اعــلام کــرد: بیــش از ۴88 
میلیــارد تومان ســود نقدی در هفتــه پایانی 
آذرمــاه امســال از طریــق اطلاعات ســامانه 

سجام به حساب سهامداران واریز شد.
بــه گــزارش شــرکت ســپرده گذاری مرکــزی 
اوراق بهادار و تسویه وجوه، اطلاعات منتشر 
شــده در خصوص جزییات واریــز مطالبات 
جاری و سنواتی سهامداران در هفته چهارم 
آذرماه ســال جاری نشــان می دهد، بیش از 
۴88 میلیارد تومان ســود توسط ۱۲ ناشر به 

صاحبان سهام پرداخت شده است.
براســاس این گــزارش، در ایــن دوره زمانی، 
۳ شــرکت  »توسعه  ســامانه های  نرم افزاری  
نگیــن، تــکادو، گــروه  ســرمایه گذاری  صنایع 
ســنواتی  ســود  ایرانیــان«،  فــلات    ومعــادن  
۳۴ هــزار و 7۵9 ســهامدار را کــه شــامل ۵۳ 
میلیــارد و ۱۱۲ میلیــون تومــان می شــود را با 
استفاده از سامانه جامع اطلاعات مشتریان 

)سجام( واریز کرده اند.
امســال،  آذر  چهــارم  هفتــه  در  همچنیــن 
داروئــی  تامیــن،  »ســرمایه گذاری   ناشــر   9
دارو،  البــرز  داروپخــش،  داروئــی   شــیمی  
پاکدیــس،  اولیــه  داروپخــش،  مــواد  تولیــد 
آهنگــری   کشــاورزی  ودامپــروری  مگســال، 

گــروه  ســرمایه گذاری   ایــران،  تراکتورســازی  
توســعه  صنعتی ایــران، توزیــع  داروپخش«، 
ســود جــاری ۳۲۱ هــزار و 897 ســهامدار که 
شــامل ۴۳۵ میلیــارد و ۵8۵ میلیون تومان 
می شــود را توسط ســمات و از طریق سامانه 

سجام واریز کرده اند.
لازم بــه ذکر اســت، ســجام یک ســامانه زیر 
ســاختی بــرای شناســایی مشــتریان جهــت 
ورود بــه باشــگاه بزرگ بــازار ســرمایه ایران 
اســت کــه تمــام فعــالان ایــن بــازار اعــم از 
مدیــران  و  مشــتریان  »ســرمایه گذاران، 
بــار  یــک  فقــط  ســامانه،  ایــن  در  نهادهــا« 
بــرای همیشــه اطلاعات خــود را در آن ثبت 
خواهند کــرد و پس از احراز هویت حضوری 
و غیــر حضــوری قادر بــه دریافــت خدمات 

مبتنی بر داده های تایید شده خواهند بود.
براســاس این گزارش، از طریق این ســامانه 
اطلاعــات هویتی، شــماره حســاب، شــماره 
موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت دایمی 
فــرد ثبت می شــود و از آن به بعد هیچ نهاد 
مالی نیــازی به دریافت مجدد اطلاعات آن 

سهامدار را ندارد.
ســهامداران می توانند با مراجعه به ســایت 
www.Sejam.ir ثبــت نــام و احــراز هویــت 
سجام را به صورت الکترونیکی انجام دهند.

گفتنی اســت، »دریافت کــد معاملاتی برای 
ورود بــه بــازار ســرمایه، دریافــت ســودهای 
جاری، ســنواتی و سود سهام عدالت، امکان 
و  ســرمایه  بــازار  ذینفعــان  درگاه  بــه  ورود 
اســتفاده از خدمات آن شــامل میز خدمت 
دارایــی،  گــزارش  و  مشــاهده  الکترونیــک، 
دریافــت گواهــی ســهام، لیســت مجامــع و 
برگــزاری مجامــع بــه صــورت الکترونیــک، 
گزارش ســودهای پرداخت شــده، تاریخچه 
ســود ســهام عدالــت و گــزارش حــق تقــدم 
اســتفاده نشــده« از جمله مزایای ویژه ثبت 
نام و احراز هویت در سامانه سجام به شمار 

می رود.

واریز ۴88 میلیارد تومان سود نقدی به 
حساب سهامداران

سهام

افزایش تسهیلات طرح تابش 
بانک مسکن به مشتریان تا 

سقف 2 میلیارد ریال 

تسهیلات

بانــک مســکن بــه مشــتریانی که در 
ســپرداه  بانــک  ایــن  تابــش  طــرح 
گذاری کنند؛ تا سقف ۲ میلیارد ریال 

تسهیلات پرداخت می کند. 
بانــک  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
از  تابــش  طــرح   ، هیبنــا  مســکن- 
جمله طرح های خاص تســهیلاتی 
بانک مســکن اســت که بــرای اولین 
بــار در ســال گذشــته بــا هــدف رفع 
نیازهای اساســی  مشتریان ارائه شد 

تا آنها بتوانند با ســپرده گذاری در این طرح و بعد از گذشــت حداقل 6 ماه، 
از تســهیلات این طرح  تا سقف مشــخص استفاده کنند.در طرح تابش که با 
حداقل مبلغ ۲۰۰ میلیون ریال افتتاح می شــود؛ مشــتریان پس از گذشت 6 
ماه از زمان سپرده گذاری به میزان مبلغ سپرده خود و یا در صورت تمایل و 
پس از گذشت سه ماه از زمان سپرده گذاری  به میزان  نیمی از مبلغ سپرده 

خود  تسهیلات این طرح را تا سقف مشخص دریافت می کنند. 
مــدت بازپرداخــت ایــن تســهیلات در صــورت اســتفاده در بخــش مســکن 
حداکثر پنج سال و با نرخ سود ۱9درصد و در صورت استفاده در بخش های 
دیگر؛ حداکثر ســه ســال و با نرخ ســود ۱8درصد در نظر گرفته شــده اســت. 
مشــتریان در صــورت عدم  تمایل به اســتفاده از  این تســهیلات، می توانند 
امتیاز آن را به بستگان درجه یک خود منتقل کنند تا آنها از تسهیلات طرح 

تابش بهره مند شوند. 
پیش از این سقف تسهیلات پرداخت شده به مشتریان در قالب طرح تابش 

یک میلیارد ریال بود که در حال حاضر به ۲ میلیارد ریال افزایش یافت.

بیمه البرز 31.4 درصد افزایش سرمایه داد
مجمــع عمومــی فوق العــاده بیمه البــرز با حضور بیــش از 85 
درصد از سهامداران برگزار و افزایش سرمایه این شرکت از مبلغ 
۳5 هــزار میلیارد ریــال به 46 هــزار میلیارد ریال معــادل ۳۱.4 
درصــد از محل مطالبات حال شــده ســهامداران، آورده نقدی، 

سود انباشه و اندوخته سرمایه ای تصویب شد.
بــه گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه البرز،  موســی 
رضایــی، مدیرعامل و نایب رییس هیات مدیره این شــرکت در 
مجمــع عمومــی فوق العــاده مذکور اعــلام کرد: در هشــت ماه 
ســال جاری درآمد حاصــل از صدور بیمه نامه هــای بیمه البرز 
۱۱8 هزار و ۳۱۱ میلیارد ریال بود که نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته ۱۱۲ درصد رشــد داشــت این در حالی اســت که نســبت 

خسارت از 58 درصد در سال گذشته به 4۳ درصد در هشت ماه 
سال جاری کاهش یافته است.

وی ادامه داد: درصد رشــد حق بیمه بیمه البرز در ســال گذشته 
54 درصــد بــود که این میزان درهشــت ماه ســال جــاری به ۱۰4 
درصد افزایش یافت. همچنین درصد تحقق بودجه بیمه البرز 
در ایــن مدت ۱48 درصد بود که نســبت به ســال گذشــته ۳۱.۳ 

درصد رشد داشت.   
به گفته وی یکی از دلایل اصلی عملکرد مناســب بیمه البرز در 
تولید حق بیمه و کاهش نســبت خسارت این شرکت، مدیریت 
ریســک در صدور بیمه نامه، انتخــاب بهینه پورتفوی بیمه ای و 

توسعه فروش بیمه های خرد به ویژه بیمه های زندگی است.

نایب رییس هیات مدیره بیمه البرز از افزایش سهم بیمه های 
زندگــی در پورتفــوی بیمه البرز از ۳.۰6 درصد در ســال گذشــته 
بــه ۱7.6 درصــد در هشــت مــاه ســال جــاری خبــر داد و آن را از 

دستاوردهای مهم بیمه البرز در سال جاری عنوان کرد.
وی بــا اشــاره به ایــن که بیمــه البرز دارای ســطح یــک توانگری 
مالی اســت، گفت: کسب رتبه نخست موثرترین و سود ده ترین 
شــرکت بیمه و همچنین دارا بــودن بالاترین ظرفیت نگهداری 
ریســک در بین شــرکت های بیمــه از دیگر موفقیــت های بیمه 

البرز در سال جاری است.
وی ادامــه داد: بیمــه البــرز ســال جــاری بــا راه انــدازی ســامانه 
پرداخت آنلاین خسارت بیمه های ثالث و بدنه خودرو از طریق 

پلتفــرم یاقــوت البرز، خســارت بیمه گــزاران خــود را در کم تر از 
۲4 ســاعت به صورت آنلاین و بــدون نیاز به مراجعه حضوری، 
پرداخــت می کنــد که از رویدادهای نادر در صنعت بیمه کشــور 

است.
ایــن گــزارش حاکی اســت در مجمع عمومــی فوق العاده بیمه 
البرز که روز شنبه دو دی ماه ۱4۰۲ به ریاست سید محمد حسن 
ملیحی، رییس هیات مدیره این شــرکت و با حضور سهامداران 
و نماینــدگان بیمــه مرکزی و ســازمان بــورس برگزار شــد، مقرر 
گردید مرحله بعدی افزایش سرمایه بیمه البرز از مبلغ  46هزار 
میلیــارد ریال به 7۰ هــزار میلیارد ریال ظرف مــدت حداکثر دو 

سال در یک یا چند مرحله انجام شود.   



راه و مسکن

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای خبر داد؛

 راه اندازی نمایشگاه مجازی رویداد 
 فناورانه راه  هوشمند در حوزه راهداری 

و حمل ونقل جاده ای 

رئیس سازمان هواشناسی اعلام کرد؛

پیش بینی غلظت ۵ آلاینده 
هوا در ۱۰ کلان شهر

از  کشــور  هواشناســی  ســازمان  رئیــس 
راه انــدازی ســامانه پیش بینــی و هشــدار 
آلودگی هوا برای ۱۰ کلان شهر خبر داد که غلظت 
پنج آلاینده  هوا از جمله ذرات معلق و مونوکسید 

کربن را در این شهرها پیش بینی می کند.
»ســحر تاجبخش مسلمان«، معاون وزیر راه و 
شهرســازی و رئیس ســازمان هواشناسی کشور 
در گفت وگــو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی درباره مســاله آلودگی هــوا گفت: 
طبق دستورالعمل قانون هوای پاک، تکالیفی 
در خصــوص آلودگی هــوا بــر عهــده ســازمان 
هواشناســی قــرار دارد از جملــه اینکه ســازمان 
قبــل،  روز   ۴ معــادل  ســاعت   9۶ هواشناســی 
بایــد شــرایط پایــدار را در شــهرهایی کــه دچار 
آلودگی هوا هســتند، به وزارت بهداشــت اعلام 
کنــد و وزارت بهداشــت نیــز کمیته اضطــرار را 
تشکیل دهد و تصمیمات مرتبط با تعطیلی ها 

و ... در این کمیته اتخاذ شود.
ایــن  در  گفــت:  هواشناســی  ســازمان  رئیــس 
راســتا فعالیت هایــی در ســازمان هواشناســی 
انجام شــده از جمله اینکه با کمک پژوهشــگاه 
هواشناســی و علوم جو کشور، مدلی راه اندازی 
شــده کــه میــزان غلظــت آلاینده های جــوی را 
نشــان می دهد و به عنوان ســامانه پیش بینی و 
هشــدار آلودگی برای ۱۰ کلان شــهر نــام گذاری 

شده است.

ســیاهه انتشــار مرتبــط بــا منابــع آلاینده   
مربوط به سال ۹۶ است

تاجبخش تأکیــد کرد: برای دریافــت داده های 
دقیق تر از این مدل هواشناســی، باید اطلاعات 
مربــوط به ســیاهه انتشــار کــه مرتبط بــا منابع 
آلاینــده در شــهرهای با تراکم بــالای جمعیتی 
مثــل تهــران، تبریــز، اصفهــان، مشــهد، کرج، 
اهــواز، اراک، شــیراز، قم و کرمانشــاه اســت، از 

سازمان حفاظت محیط زیست اخذ شود.
وی افــزود: ایــن اطلاعــات باید به روز باشــد در 
حالــی کــه اطلاعات کنونــی ما مربوط به ســال 
9۶اســت و قطعــاً در ایــن چنــد ســال منابــع 

متحرک و ثابت آلودگی هوا تغییر یافته اند.

بــه گفته تاجبخــش باید اطلاعــات آن ها به روز 
رسانی شود تا خروجی های دقیق تری از میزان 

غلظت آلاینده های جوی داشته باشیم.
رئیس ســازمان هواشناســی با اشــاره بــه اینکه 
در  وب  تحــت  و  بومــی  کامــلًا  ســامانه  ایــن 
مرکــز پیش بینــی ســازمان هواشناســی فعــال 
اســت، گفت: این ســامانه در فــاز اول، غلظت 
آلاینده های مونوکسید کربن )CO(، اکسیدهای 
نیتــروژن )NOx(، هیدروکربن هــای آلــی فــرار 
و ذرات   )SOx( گوگــرد اکســیدهای   ،)VOCs(

معلق )PM( را پیش بینی می کند.
معاون وزیر راه و شهرسازی در خصوص تداوم 
شــرایط آلودگی ها با بیان اینکه الگوهای جوی 
شرایط پایدار را تا اوایل دی ماه نشان می دهند، 
افزود: به طــور معمول در ایــن بازه های زمانی 
مشــکلات آلودگی هوا در شهرهایی مثل تهران 
وجــود دارد و امســال هم این وضعیــت برقرار 
است. وی ادامه داد: شــرایط آلاینده های گازی 
جــو در کلان شــهرها در همیــن بــازه رخ داده و 
همچنــان ادامه خواهــد یافت اما اگــر این بازه 
رد شــود و این شــرایط جوی از کشــور عبور کند، 
الگوهــای جــوی تغییــر جــدی پیــدا می کند که 

ممکن است با بارش همراه باشد یا نباشد.

بارندگــی کمتــر از نرمــال و افزایــش دمــا   
در ماه های آبان و آذر

رئیــس ســازمان هواشناســی دربــاره بارش هــا 
نیــز توضیــح داد: در مهرماه بارندگی بیشــتر از 
نرمــال بود امــا در ماه های آبــان و آذر بارش ها 
کمتــر از نرمال بود.وی افــزود: همچنین دمای 
هــوا هم خیلــی افزایش یافت کــه این موضوع 
تبخیــر و تعــرق ذخیــره آبــی را هــم افزایــش 
می دهد، بنابراین شرایط منابع آبی در بسیاری 

از شهرها پایدار نخواهد بود.

تابستان کم آبی خواهیم داشت  
تاجبخــش گفت: اگــر همچنان ایــن وضعیت 
ادامه یابد و در زمســتان هــم ذخایر برف کافی 
نداشته باشــیم قطعاً در تابستان سال آینده با 

مشکل جدی آب مواجه خواهیم شد.
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هواشناسی

اخبــار

 رئیس شورای اسلامی 
شهر تهران:

مدیریت تاکسی های 
 اینترنتی باید 

با شهرداری باشد
چمران، رئیس شــورای اسلامی شهر 
تهــران گفــت: فعالیــت تاکســی های 
اینترنتــی بایــد قانونی و درســت باشــد، برای 
همین مدیریتش باید با شــهرداری باشــد.به 
حاشــیه  در  چمــران  مهــدی  گزارش بــازار، 
دویست و دومین جلسه شورای اسلامی شهر 
تهران در جمــع خبرنگاران بــا تاکید بر اینکه 
تاکســی، اتوبــوس و مینی بــوس بایــد توســط 
شــهرداری نظــارت شــود، گفــت: کار کــردن 
تاکســی های اینترنتــی قاعدتا به دلیــل اینکه 
باید قانونی و درســت باشــد، نیاز به مدیریت 
توســط شــهرداری دارد.چمــران همچنین با 
بیــان اینکه موضــوع ترامــوا هنوز بــه صورت 
رسمی به شورا نیامده است، خاطرنشان کرد: 
بایــد این مصوبــه ابتدا در کمیســیون حمل و 
نقــل و ســپس شــورا بررســی شــود و اگــر راه 
دیگری طی شــود، اشــتباه اســت.وی تصریح 
کــرد: وقتی در تهران مترو را به عنوان حمل و 
نقل انبوه بر داریم تراموا وسیله گرانی است و 
انبوه بــر نیســت، ترجیــح می دهیــم از لحاظ 
بودجــه بــه متــرو بپردازیم.چمــران در ادامه 
افزود: نمایشگاه تلکامپ در محل نمایشگاه 
بین المللــی برگــزار می شــود کــه نمایشــگاه 
خوبــی اســت، امــا بنــده بــه ایــن نمایشــگاه 
نخواهــم رفت تا یک خودرو از حجم ترافیک 
آن کمتر شــود.رئیس شــورای اســلامی شــهر 
تهــران همچنین بــا بیان اینکه به شــهرداری 
منطقه ۱۵ اعلام کردیم که بررســی های لازم 
را بــرای کاهــش ترافیــک ناشــی از راه اندازی 
سرای ایرانی انجام دهند، گفت: راه حل هایی 
برای ساماندهای این اوضاع پیش بینی شده، 
امــا در مجمــوع باید راهکارهــای ترافیکی در 
این بخش اجرا شــود.وی با بیــان اینکه امروز 
در  محله گــردی  گــزارش  تذکــرات،  از  پــس 
منطقــه ۱۵ قرائــت خواهد شــد، اظهــار کرد: 
بررســی اساســنامه دو ســازمان و تبصره های 

بودجه نیز در دستور جلسه امروز قرار دارد.

 برگزاری دوره 
آموزشی صرفه جویی 

در مصرف انرژی
بــا اخذ مجــوز از دفتر مقــررات ملی و 
کنترل ساختمان، اولین دوره آموزش 
الکترونیکــی صرفه جویــی در مصــرف انرژی 
)مبحــث نوزدهــم مقررات ملی ســاختمان( 
و  مســکن  راه،  تحقیقــات  مرکــز  توســط 
شهرســازی برگزار می شــود.به گزارش پایگاه 
مرکــز  از  شهرســازی  و  راه  وزارت  خبــری 
تحقیقــات راه، مســکن و شهرســازی، بــا اخذ 
کنتــرل  و  ملــی  مقــررات  دفتــر  از  مجــوز 
ســاختمان، اولین دوره آمــوزش الکترونیکی 
)مبحــث  انــرژی  مصــرف  در  صرفه جویــی 
نوزدهــم مقــررات ملــی ســاختمان( توســط 
شهرســازی  و  مســکن  راه،  تحقیقــات  مرکــز 
برگــزار مــی شــود.این دوره  ویــژه تمدیــد و 
ارتقــای پایه پروانه اشــتغال به کار مهندســی 
بــرای چهار رشــته اصلی عمــران، معماری، 
تاسیسات برقی و تاسیسات مکانیکی، برگزار 

خواهد شد. 
آموزشــی،  دوره  در  شــرکت  متقاضیــان 
و نحــوه ثبت نــام  از شــرایط  آگاهــی  جهــت 
 می توانند به ســامانه آموزش مرکز به نشانی 

https://lms.bhrc.ac.ir/  مراجعه کنند.

نایب رئیس اول اتحادیه 
مشاوران املاک تهران خبر داد؛

ثبت بیش از ۳ هزار 
 قرارداد مسکن 

در تهران
اتحادیــه مشــاوران  اول  رئیــس  نایــب 
امــلاک تهــران گفت: ثبت ســه هــزار و 
۶۰۰قرارداد مسکن در تهران نشان دهنده رکود 
سنگین معاملات اســت.به گزارش بازار، »داود 
بیگی نژاد«، نایب رئیس اول اتحادیه مشــاوران 
امــلاک تهــران گفت: بازار مســکن در یکــی از 
عمیق تریــن رکودهــای خــود بــه ســرمی برد به 
طــوری کــه در ســامانه امــلاک و مســتغلات، 
معاملات در آبان ماه امسال ۳ هزار و ۶۰۰قرارداد 
بود. حداقل تعــداد قراردادی که نشــان دهنده 
خروج بازار مســکن از رکود اســت بایــد حداقل 
حجــم  وی  گفتــه  باشــد.به  قــرارداد  ۱۰هــزار 
معاملات به نســبت مشابه سال گذشته حدود 
۵۰ درصــد کاهش یافته اســت و هفته گذشــته 
تحرکات قیمتی که در بازار مسکن رخ داد نشان 
می دهد.بیگی نژاد بیان کرد: بازار مسکن تا پایان 
 ســال همچنــان درگیــر رکــود اســت و بــه نظــر 
می رسد خبری از افزایش قیمت در بازار باشد.

نایب رئیس اول اتحادیه مشاوران املاک تهران 
گفت: بازار مسکن در رکود به سر می برد و فعلا 
بــا توجــه بــه افزایش قیمت مســکن بــه متری 
8۰میلیون تومــان تمایل متقاضیــان به خرید 

مسکن به ویژه نوساز کاهش پیدا کرده است.

آغاز عملیات فاز دوم 
تسطیح استریپ های 

باند فرودگاه سبزوار
حسین شادمان با اشاره به  جزئیات فاز 
دوم تسطیح استریپ های باند فرودگاه 
سبزوار اظهار کرد: عملیات خاکبرداری، انتقال و 
خاک ریزی بیــش از ۲۵ هزار مترمکعب خاک 
قســمت چالــه دوم ضلع جنوبــی باند پــروازی 
فــرودگاه شــهدای ســبزوار آغاز شــده اســت.به 
گــزارش خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، رئیس فرودگاه سبزوار با بیان اینکه 
ایــن پروژه با هزینه ای بالغ بر ۱۴ میلیارد ریال از 
محــل اعتبــارات شــرکت فرودگاه هــا و ناوبری 
هوایی ایران انجام می شود، افزود: عملیات فاز 
دوم تسطیح استریپ های باند پروازی فرودگاه 
اســتانداردهای  رعایــت  راســتای  در  ســبزوار 
فرودگاهــی و انجــام استریپ ســازی مناســب 
اطراف باند پروازی انجام خواهد شد.براساس 
ایــن گــزارش، فــرودگاه شــهدای ســبزوار، تنها 
فرودگاه منطقه غرب خراسان رضوی و پشتیبان 
هاشــمی نژاد  شــهید  بین المللــی  فــرودگاه 
مشــهدمقدس بــا مســاحت ۳۲8 هکتــار، در 
فاصله هشت کیلومتری جنوب غربی این شهر 

قرار دارد.

صفحه06

صفحه06

0606

 با افزایش عرضه و کنترل بازار مسکن 
توسط وزارت راه و شهرسازی محقق شد؛

 کاهش 2.2 درصدی 
قیمت مسکن در تهران

عضو کمیسیون عمران مجلس تشریح کرد؛

جزئیات انتقال پروازهای 
 فرودگاه مهرآباد 
به فرودگاه امام)ره(

 شرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایی ایران اعلام کرد؛

سامانه های کمک ناوبری 
تمامی فرودگاه های کشور 
عملیاتی است

روابط عمومی شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با انتشــار اطلاعیه 
اعلام کرد: سامانه کمک ناوبری تمامی فرودگاه های کشور عملیاتی است.
بــه گزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی، روابط عمومی شــرکت 
فرودگاه هــا و ناوبــری هوایی ایران طی اطلاعیه ای اعلام کرد: ســامانه های 
کمک ناوبری تمامی فرودگاه های کشــور عملیاتی اســت و توقف، یا تاخیر 
پروازهــا در این شــرایط به دلایــل عملیاتی و یا کاهش دیــد مقطعی بنابر 
ویژگی هــای هــوا در فصل جاری اســت.در این اطلاعیه آمده اســت: از این 
رو لغو و یا تاخیر پروازها به  دلیل تضمین ســلامت مسافران و انجام پرواز 

ایمن، توسط شرکت های هواپیمایی تصمیم گیری می شود.

سخنگوی شهرداری تهران تشریح کرد؛ 

 جزئیات جدید 
از عرضه پروژه های 

مسکن به صورت متری

گــروه کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران بــا خرید 
۱۵۰فروند کامیون ملکی، حرکت جدی خود را برای 
تبدیل شــدن به یک شــرکت حمل و نقل لجستیکی 

آغاز کرده است.
به گزارش روابط عمومی گروه کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی ایــران، نــاوگان ملــی کشــتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران در راستای تبدیل شدن به یک شرکت 
حمل و نقــل لجســتیکی بــر مبنــای ســند راهبــردی 
خــود در افــق ۱۴۰۶، اقــدام بــه خریــد ۱۵۰ دســتگاه 
کامیون ملکــی صفر کیلومتر بــرای تحقق عملیات 
کریــدور  در   DOOR TO DOOR حمل و نقــل 

شمال- جنوب نموده است.
مدیرعامل شــرکت حمل و نقل جاده ای »بهارران« 

با تأکید بر اینکه گروه کشــتیرانی جمهوری اســلامی 
ایــران هم اکنــون بــه عنــوان شــانزدهمین نــاوگان 
حمل و نقل کانتینری جهان شناخته می شود، ادامه 
داد: شــرکت بهــارران در کنــار شــرکت حمل و نقــل 
ترکیبی گروه کشتیرانی به عنوان شرکت حمل و نقل 
ریلــی ایــن گــروه، چشــم انداز تازه گــروه کشــتیرانی 
 را در راســتای بــدل شــدن بــه شــرکتی لجســتیکی 

را نوید می دهند.
وی افــزود: بر اســاس برنامه ریزی صــورت گرفته، تا 
پایان ســال آینده با همکاری تولیدکنندگان داخلی، 
هــزار دســتگاه کامیون بــه نــاوگان ملکی حمــل بار 
جــاده ای گــروه کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران 

ملحق خواهند شد.

بــه گفتــه ایــن مقــام مســئول در گــروه کشــتیرانی 
جمهــوری اســلامی ایــران، با مجــوزی که بــه تازگی 
جــاده ای  حمل و نقــل  شــرکت های  بــرای  دولــت 
دیگــر  کامیــون  دســتگاه   ۱۰۰ اســت،  کــرده  صــادر 
نیــز بــه صــورت وارداتــی بــه ایــن چرخــه اضافــه 
خواهنــد شــد تــا شــرکت حمــل بــار جــاده ای گروه 
کشــتیرانی بتوانــد بــا ۱۱۰۰ فرونــد کامیــون ملکــی، 
 فعالیت خــود را در عرصــه حمل و نقل چندوجهی 

تقویت کند.
بــرای  بیشــتر  انگیــزه  ایجــاد  بــرای  افــزود:  وی 
کامیونداران کشــور، مقرر شده مالکیت کامیون های 
ایــن شــرکت پــس از ۳ الی ۶ ســال و بســته به نحوه 

فعالیت رانندگان، به آنان منتقل شود.

صفحه 06

 در نشست هم اندیشی مشاوران امور بانوان وزارت راه و شهرسازی 
با حضور مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید تاکید شد؛ 

 آمادگی شهرهای جدید در انتصاب
بانوان متخصص، متعهد و کارآمد

در راستای تبدیل شدن به یک شرکت حمل و نقل لجستیکی انجام شد؛ 

ورود ۱۵۰ دستگاه کامیون ملکی به ناوگان 
ملی کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان سیستان و بلوچستان تشریح کرد؛

جزئیات سرمایه گذاری و توسعه فاز یک بندر 
شهید بهشتی چابهار در دولت سیزدهم

بنادر

مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان سیســتان 
و بلوچســتان جزئیــات ســرمایه گــذاری و طرح 
توســعه فاز یک بندر شــهید بهشــتی چابهار در 
دولت سیزدهم را تشریح کرد و گفت: ۵7 پروژه 
عمرانی و سرمایه گذاری با مشارکت بخش های 
تعریــف  بنــدر  ایــن  در  خصوصــی  و   دولتــی 

شده است.
و  بنــادر  مدیــرکل  نســب«،  عســگری  »قاســم 
در  بلوچســتان  و  سیســتان  اســتان  دریانــوردی 
گفت وگــو بــا خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه 
و شهرســازی، بــا بــه اشــاره آخریــن وضعیــت 
و برنامه هــای در دســت اقــدام در بنــدر شــهید 
بهشــتی چابهــار اظهار کرد: فاز یــک این بندر با 
سرمایه گذاری یک میلیارد دلاری سازمان بنادر 
و دریانــوردی تکمیــل و به بهره برداری رســیده 
است و در حال حاضر ۴۵ پروژه عمرانی دولتی 
)سازمان بنادر و دریانوردی( به ارزش ۳۶7هزار 
و ۵۶۰ میلیارد ریــال به علاوه ۵۶ میلیون دلار و 
۱۲پروژه ســرمایه گذاری برای بخش خصوصی 
عــلاوه  بــه  ریــال  میلیــارد  هــزار  ارزش ۶8  بــه 

۲۲میلیون یورو تعریف شده است.

کریــدور    از  بــرداری  بهــره  زمــان  اعــلام 
لجستیکی و فاز اول سیلو ۱۰۰ هزار تنی

وی افــزود: قرارداد ۵۶ میلیون دلاری مربوط به 
پروژه احداث کریدور لجستیکی )مسیر دسترسی 
کامیون ها به بندر( به طول ۲.۶کیلومتر با عرض 
۱۱۰ متر و ۱۲ باند به همراه پروژه احداث فاز اول 
سیلو ۱۰۰ هزار تنی در این فاز است که پروژه اول 
در دهــه مبارک فجر و پــروژه دوم در خردادماه 
ســال آینده بــه بهره بــرداری می رسد.عســگری 
نســب در ادامــه گفت: قــرارداد ســرمایه گذاری 
احــداث نیــروگاه ۲۵ مگاواتــی بــرق بــا قابلیت 
بهــره برداری از ۵هزار متر مکعب آب به ارزش 
۲۲ میلیون یورو نیز با یک شرکت ایرانی منعقد 

شده است.

اقدامــات دولت ســیزدهم در بندر شــهید   
بهشتی  

مدیــرکل بنــادر و دریانوردی اســتان سیســتان و 

بلوچســتان با اشــاره به اقدامات انجام شــده از 
ابتدای دولت ســیزدهم در فاز یک بندر شــهید 
بهشــتی بیــان کــرد: طی ایــن مــدت ۲۰۰ هکتار 
استحصال اراضی انجام شده، عمق حوضچه از 
9 متر به ۱۶.۵ متر افزایش یافته و موج شکنی به 
طول ۳ کیلومتر در این فاز احداث شــده اســت. 
همچنین ۱7۰۰ متر اسکله احداث شده که طول 
کل اســکله های این بندر به ۲ هــزار متر افزایش 
یافتــه اســت. در حــال حاضر امــکان پهلوگیری 
۶ فرونــد شــناور بــا آبخور حــد اکثر ۱۲۰هــزار تن 

فراهم است.
وی بــا بیــان اینکــه امســال ســه خــط کانتینــری 
از بنــدر شــهید بهشــتی بــه کشــورهای چیــن و 
هنــد و امــارات راه انــدازی شــده اســت، گفــت: 
خــط بنــدر شــهید بهشــتی بــه چیــن، موجــب 
و   روز  بــه ۱۲  از ۳۵  کالا  انتقــال  زمــان  کاهــش 
7۰۰دلار در هزینه حمل کانتینری شــده اســت. 
همچنیــن در خــط بندر شــهید بهشــتی به هند 
نیــز محصولات کشــاورزی ایران به بنــادر هند و 
برعکس توســط کانتینرهای یخچالی و خشــک 
جابه جا می شــوند و در خط ســوم هفته ای یک 
 ســفر به بنــدر جبل علــی امارات متحــده عربی 

انجام می شود.

رشــد ۱۴۰ درصــدی عملیــات کانتینــری در   
۹ماهه ۱۴۰۲

عسگری نسب تصریح کرد: راه اندازی سه خط 
کانتینری مذکور باعث شد که عملیات کانتینری 
در بندر شهید بهشتی طی 9 ماهه امسال نسبت 
بــه مدت مشــابه ســال قبل بــا عملکــرد بالغ بر 

۶هزار TEU رشد ۱۴۰ درصدی را تجربه کند.
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان سیســتان 
و بلوچســتان خاطرنشــان کــرد: در فــاز ۱ بنــدر 
محــور  چهــار  در  برنامه هــا  بهشــتی،  شــهید 
در دســت بررســی قــرار دارنــد کــه اول حمــل 
کانتینــری، دوم صــادرات مشــتقات معدنــی با 
رشــد 8.۵درصــدی و با عملکــرد 7۰۰ هزار تن، 
ســوم تامین نیازمندی های نفتی و مشتقات آن 
برای جنوب شــرق کشــور اســت که حجم آن به 
یــک میلیون تن رســیده و محور چهارم شــامل 
ورود کالاهــای اساســی می شــود کــه ۳۰ درصــد 
 مجمــوع کالاهــای اساســی ورودی بــه کشــور را 

در بر می گیرد.

ظرفیت بندر شهید بهشتی به 8.۵ میلیون   
تن افزایش یافت

وی یادآور شــد: با توجه به اقدامات انجام شده 
ظرفیت بندر شهید بهشــتی از ۳ میلیون تن به 
8.۵ میلیــون تــن افزایــش یافته اســت و امکان 
تخلیــه و بارگیری تــا ۱۲.۵ میلیون تن نیز در این 

بندر وجود دارد.
مدیــرکل بنــادر و دریانوردی اســتان سیســتان و 
بلوچستان در خصوص فاز ۲ طرح توسعه بندر 
شهید بهشــتی چابهار گفت: این فاز، یک پکیج 
آماده ســرمایه گذاری شــامل ۴۰ هکتار پسکرانه 
و اســکله 97۰ متری است که استحصال اراضی 

آن انجام شده است.
عسگری نسب حجم ســرمایه گذاری مورد نیاز 
بخــش کانتینــری فاز دو بندر شــهید بهشــتی را 
۳۰۰ میلــون دلار اعلام کرد و گفــت: پیش بینی 
مــی شــود بــا تکمیــل ایــن فــاز و دسترســی بــه 
بــا  کشــتی هایی  اســکله،  پــای  آبخور ۱9 متــری 
ظرفیــت TEU 8۰۰۰ کانتینر امــکان پهلوگیری 

در این بندر را داشته باشند.



دیدار مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مسکن با کارکنان دفتر فناوری 
اطلاعات و ارتباطات این سازمان

عضو کمیسیون عمران مجلس تشریح کرد؛

 جزئیات انتقال پروازهای فرودگاه مهرآباد 
به فرودگاه امام)ره( 

شهرداری

مسکن فرودگاه

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: درگذشت "حسن پورصناعی" هنرمند قلم كار ايرانی )1375 ش( l شهادت شهید سیدعباس میرهادی )1365ش( l منوچهر بهنام به سمت سفیر کبیر ایران در امارات متحده عربی تعیین و معرفی شد)1351ش( l نرخ آب در تهران تصاعدی شد)1354ش(

فعالیت یک شرکت هواپیمایی و 
۲مرکز تعمیر و نگهداری تعلیق شد

      فعالیــت یــک شــرکت هواپیمایی و دو مرکــز تعمیر و 
نگهــداری بــه دنبــال بازرســی های نظارتــی معاونت 
استاندارد پرواز ســازمان هواپیمایی کشوری و به دلیل 
عــدم رعایت اســتانداردهای پــرواز و قوانین ومقرات، 
تعلیق شــد.به گزارش پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، روابط 
عمومی سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد: به دنبال بازرسی های 
نظارتــی معاونت اســتاندارد پرواز ســازمان هواپیمایی کشــوری و به 
دلیل عدم رعایت اســتانداردهای پــرواز و قوانین و مقرات، فعالیت 
یــک شــرکت هواپیمایــی و دو مرکــز تعمیــر و نگهــداری تعلیــق 
شــد. گفتنی است؛ نظارت، بازرســی فنی و تخصصی از شرکت های 
هواپیمایی، مؤسســات هوانوردی، فرودگاه ها، اماکن و مســتحدثات 
مربوطه جزو وظایف ســازمان هواپیمایی کشــوری به مثابه نماینده 
دولــت در جهــت اعمال حاکمیــت در صنعت حمــل و نقل هوایی 
کشور است. همچنین، بازرسان سازمان برای ورود و بازرسی، نظارت 
و اعمال مقررات وفق قوانین داخلی و بین المللی هوانوردی نسبت 
به شرکت های هواپیمایی، مؤسسات هوانوردی، فرودگاه ها، اماکن و 
مســتحدثات مربــوط، دارای اختیــار تــام هســتند و تمامــی عوامــل 
دســتگاه های اجرایی مستقر در فرودگاه از جمله عوامل فرودگاهی، 
پــروازی و نیروهــای امنیتی و انتظامی مکلفند با بازرســین ســازمان 
همــکاری کننــد. در مــورد اماکــن و مســتحدثات نظامــی و امنیتــی، 
رعایــت مصوبــات شــورای عالــی امنیــت ملــی و قوانیــن و مقررات 

مربوط الزامی است.

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:
ساماندهی سکونتگاه های غیررسمی 

وظیفه بنیاد مسکن است
گفــت:  اســلامی  انقــلاب  مســکن  بنیــاد  رئیــس      
سکونتگاه های غیر رسمی به صورت قانونی و خارج از 
محدوده و در حریم شــهرها شــکل می گیرنــد و بنیاد 
مسکن موظف به ساماندهی این سکونتگاه ها است.

غلامرضــا صالحی در یک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: در راســتای 
اســتفاده از ظرفیت سایر دستگاه ها تفاهم نامه ای با ستاد توانمند 
ســازی مناطــق کم برخوردار منعقد شــده اســت.  ایــن تفاهم نامه 
ابعــاد مختلفــی دارد و مهمتریــن آن نوســازی بافت های فرســوده 
اســت.وی افزود: بنیاد مســکن در سال های گذشته در 9 استان و ۱۵ 
شهرســتان ســاماندهی ســکونت های غیر رسمی و نوســازی بافت 
های فرســوده را بر عهده داشــته که نمونه موفق آن نوســازی بافت 
فرســوده در شهرستان گچسر، ساماندهی سکونت های غیر رسمی 
بنــدر امام خمینی )ره(، زاهــدان و چابهار بوده اســت. رئیس بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی گفت: سکونتگاه های غیر رسمی به صورت 
قانونی و خارج از محدوده و در حریم شهرها شکل می گیرند؛  بنیاد 

مسکن موظف به ساماندهی این سکونتگاه ها است.

 با افزایش عرضه و کنترل بازار مسکن 
توسط وزارت راه و شهرسازی محقق شد؛

کاهش ۲.۲ درصدی قیمت مسکن 
در تهران

      طبق گزارش بانک مرکزی از آمار واحدهای مسکونی 
معاملــه شــده در ســامانه ثبــت معامــلات امــلاک و 
مستغلات کشــور، متوسط قیمت یک متر مربع بنای 
واحد مسکونی معامله شده در شهر تهران در آذرماه 
۱۴۰۲ به 7۴۰.9 میلیون ریال رسید که نسبت به ماه قبل ۲.۲ درصد 
کاهــش را نشــان می دهد.بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی، بانــک مرکــزی در گزارشــی روند معاملات مســکن در 
آذرماه را تشــریح کرد.بر اســاس گزارش منتشــر شــده توسط بانک 
مرکــزی از آمار واحدهای مســکونی معامله شــده در ســامانه ثبت 
معاملات املاک و مســتغلات کشور، متوسط قیمت یک متر مربع 
بنای واحد مسکونی معامله شده در شهر تهران در آذرماه ۱۴۰۲ به 
7۴۰.9 میلیون ریال رســید که نســبت به ماه قبل ۲.۲ درصد کاهش 
نشــان می دهد.این رشــد منفی در آذر ماه در تداوم روند نزولی این 
مولفه از تیرماه ســال جاری بوده اســت که این امر حاکی از برقراری 
آرامــش نســبی در بــازار معاملات مســکن شــهر تهــران بــه دنبال 
برقراری ثبات در بازار ارز و سایر دارایی ها طی ماه های اخیر و نیز به 
واســطه برنامه هــای در دســت انجام دولت در خصوص ســاخت و 
عرضه مســکن در ســطح کشــور اســت.لازم به توضیح است در ماه 
مــورد گــزارش از مجمــوع ۲۲ منطقه شــهر تهران، ۱۴ منطقه رشــد 
قیمتــی ماهانــه منفــی را تجربــه کرده اند.ایــن وضعیــت می تواند 
نشانگر بروز افت های شدیدتر قیمت مسکن در ماه های آتی باشد.

 مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران 
خبر داد؛

تحویل ۵۴ هزار واحد نوسازی 
شده در بافت های فرسوده کشور

      »محمد آیینی«، معاون وزیر راه وشهرسازی گفت: از 
ابتدای دولت سیزدهم نوسازی۱77 هزار واحد شروع 
شده است.به گزارش بازار، محمد آیینی، مدیرعامل 
شــرکت بازآفرینــی شــهری گفــت: از ابتــدای دولــت 
ســیزدهم تاکنــون ۱77 هــزار واحــد در بافــت فرســوده وارد مرحله 
ساخت شده است و ۵۴ هزار واحد را به متقاضیان تحویل داده ایم.

به گفته وی، در حوزه بافت فرسوده در سراسر کشور ۱77 هزار واحد 
مســکونی در بافت های فرسوده آغاز شده است. از این تعداد واحد 
در حال ســاخت در بافت فرســوده، ۵۴ هزار واحد به اتمام رســید و 
مــورد بهره برداری قرار گرفت.آیینــی همچنین از اجرای طرح کلید 
بــه کلیــد در قالب طرح نوســازی بافت های فرســوده هــم خبر داد 
و گفــت: بــه زودی اجرای این طرح برای تســریع و اســتقبال بیشــتر 

متقاضیان در حوزه بافت های فرسوده فراهم خواهیم کرد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
اعلام کرد؛

 فرود اضطراری هواپیمای 
تهران - شیراز در اصفهان

      مدیــرکل مدیریــت بحران اســتانداری اصفهان گفت: 
یک فروند هواپیمای ام دی 8۲ که در مسیر تهران به 
شــیراز در پرواز بود ساعت 9 و ۱۵ دقیقه صبح در یک 
نشســت.به  زمیــن  بــه  ســالم  اضطــراری،  فــرود 
گزارش بازار، منصور شیشه فروش افزود: هواپیما با اعلام نقص در 
موتــور و پس از هماهنگــی های لازم در فــرودگاه اصفهان به زمین 
نشســت.وی تصریــح کــرد: در حــال حاضــر خدمــات پشــتیبانی تا 
تعیین تکلیف پرواز به مسافران ارایه می شود.گفتنی است؛ فرودگاه 
بین المللی شــهید بهشــتی در شــرق اصفهان دارای ۲ باند به طول 
چهــار هــزار و ۳97 متر و عرض ۴۵ متر بــا ۲۰ جایگاه پذیرش انواع 

هواپیمای مسافربری و ترمینال پروازهای داخلی و خارجی است.

اخبــاریادداشت
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تمــام  می گویــد  تهــران  شــهرداری  ســخنگوی 
مقدمــات عرضــه پروژه هــای مســکن به صورت 
مدیریــت  مجموعــه  و  اســت  آمــاده  »متــری« 
شــهری امــروز منتظــر اخــذ مجوزهــای لازم از 

جانب بازار سرمایه است.
بــه گزارش بــازار، »عبدالمطهــر محمدخانــی« 
آخریــن  دربــاره  تهــران،  شــهرداری  ســخنگوی 
وضعیــت عرضــه پروژه هــای مســکن به صورت 
»متــری«، بیان داشــت: تمام مقدمــات این امر 
آماده اســت؛ مجموعــه مدیریت شــهری امروز 
منتظر اخذ مجوزهای لازم از جانب بازار سرمایه 
اســت.وی بــا اشــاره بــه ضوابــط ســخت گیرانه 
ســازمان بــورس و اوراق بهــادار، تصریــح کــرد: 
لازمــه عرضــه کالا و مشــارکت در بازار ســرمایه، 
نهــاد  ایــن  اســت.  مالــی  انضبــاط  و  شــفافیت 
اقتصــادی بــه همین منظــور، معمــولًا مقررات 
محکمی را برای ورود عرضه کنندگان به بازار در 

نظــر می گیــرد. همــکاران مــا هــم در تعامــل با 
ســازمان بورس در حال فراهم کــردن مقدمات 
و زیرســاخت های لازم بــرای عرضــه شــفاف و 

بی اشکال مسکن هستند.
یــادآوری  بــا  تهــران  شــهرداری  ســخنگوی 
بــازار  در  متــری مســکن  ضرورت هــای عرضــه 
ســرمایه، اظهار داشــت: همان طور که می دانید 
میــزان نقدینگی امــروز در جامعــه از مرز 7۰۰۰ 
همــت نیــز عبــور کــرده اســت. همیــن پول های 
ســرگردانی که دســت مــردم اســت، می تواند با 
ورود بــه هــر بازاری، تعــادل را کاملًا بــر هم زند. 
همین نقدینگــی هم چنین یکی از عوامل جدی 

تورم های افسارگسیخته در اقتصاد ایران است.
محمدخانی با بیان آنکه یکی از بهترین بسترها 
برای جذب نقدینگی بازار سرمایه است، اضافه 
کــرد: البتــه اتفاقــات ســال های گذشــته و رواج 
برخــی ســفته بازی ها موجبــات ســلب اعتمــاد 

مردم را فراهم کرد. با این وجود بورسِ کالا بستر 
بســیار قابــل لمس تــری از بــورس اوراق بهــادار 
بــرای ســرمایه گذاران فراهم می کند. چــرا که ما 
به ازای سرمایه گذاری روی زمین به عنوان پروژه 

مسکن قابل رؤیت و بهره برداری است.
وی با اشاره به آنکه ذائقه سرمایه گذاران از دیرباز 
در کشــور مــا به حــوزه امــلاک خو گرفتــه، گفت: 
هدایــت نقدینگــی ســرگردان بــه ســمت تولیــد 
مســکن می تواند عــلاوه بــر یک ســرمایه گذاری 
امــن، موجبــات رونــق تولیــد را نیز فراهــم کند. 
همان طور که می دانید صنعت ساختمان امروز 
پیشــران ده ها صنعت دیگر محســوب شــده و با 
راه انــدازی هر پروژه ســاختمانی، ده ها اشــتغال 

مستقیم و غیرمستقیم فراهم می شود.
ســخنگوی شــهرداری تهــران بــا تأکید بــر اینکه 
تولیــد  بــر  می توانــد  ســاخت  صنعــت  رونــق 
ناخالــص ملــی اثرگــذار باشــد، افــزود: بعــلاوه 

تقویــت ســمت »عرضــه« در بــازار متلاطم این 
روزهــای ســاختمان در حکــم مُســکن اســت و 
تاحــدودی قیمت هــا را کنترل می کنــد. بنابراین 
جذب ســرمایه های خُرد به ســمت بازار املاک، 
نه تنها مشــکل تأمین مالی ســازندگان حرفه ای 
ساختمان را حل وفصل می کند، بلکه با هدایت 
نقدینگی به ســمت تولید، ریسک های تورمی را 

از بین می برد.
محمدخانــی بــا یــادآوری ســخنان اخیــر رئیس 
ســازمان بــورس کــه گفتــه بــود تــا انتهای ســال 
متــری  فــروش  بــرای  ســلف  اوراق  مقدمــات 
مســکن فراهم می شود، تصریح کرد: امیدواریم 
ســریع تر  هرچــه  اقتصــاد  وزارت  همراهــی  بــا 
شــاهد ورود نخســتین پروژه های فــروش متری 
ســاختمان در بــازار ســرمایه باشــیم. همــکاران 
مــن در قــرارگاه جهــادی مســکن آماده انــد تــا 
کســری از پروژه هــای ایــن قــرارگاه را بــرای ایــن 

منظــور عرضــه کننــد.وی بــا تأکید بر اینکــه تنها 
فایده »عرضه متری مســکن« کنتــرل نقدینگی 
ســرگردان محســوب نمی شــود، اظهار داشــت: 
مصرف کننــدگان واقعــی و زوج هــای جــوان نیز 
از ایــن روش می تواننــد بــرای ســرمایه گذاری و 
خرید مســکن موردنیاز خود به صورت اقســاطی 
اســتفاده کنند. امروز خرید خانه برای بسیاری از 
جوان ترها عملًا از آرزوهای محالات شده است. 
اما عرضه متری مســکن فرصت مناســبی برای 

آنها است.
ابــراز  خاتمــه  در  تهــران  شــهرداری  ســخنگوی 
امیــدواری کــرد با عرضه متری مســکن در بورس 
امــلاک بــه زودی علاوه بــر تأمین مالــی صنعت 
ســاختمان، شــاهد تســهیل فرایند خانه دار شدن 
شــهروندان تهرانی و هدایت نقدینگی ســرگردان 
به سمت تولید در سالی باشیم که به همین عنوان 

»رشد تولید و مهار تورم« نام گذاری شده است.

سخنگوی شهرداری تهران تشریح کرد؛

جزئیات جدید از عرضه پروژه های مسکن به صورت »متری«

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: انتقال 
پروازهــای فــرودگاه مهرآباد به فــرودگاه امام 
خمینی )ره( برای برخی از مسیرهای طولانی 
و هواپیماهــای پهــن پیکــر در جهــت کاهــش 

استهلاک انها است.
بــه گزارش بازار بــه نقل از خانه ملــت، اقبال 
شــاکری در رابطــه با احتمال انتقــال برخی از 
پروازهــای فــرودگاه مهرآباد به فــرودگاه بین 
المللــی امــام خمینــی )ره( گفــت: ایــن امــر 
موضوع جدیدی نبوده و در ســالهای گذشــته 
نیز در شــورای شــهر تهــران مطرح شــده و در 
رابطــه بــا پروازهــای طولانــی بــا هواپیماهای 

پهن پیکر است.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 
عنــوان کــرد: هواپیماهــای پهــن پیکــر عــلاوه 
خارجــی  پروازهــای  داخلــی،  پروازهــای  بــر 
هــم دارند و بــه گفته بســیاری از متخصصان 
صنعت هوایی، اگر هواپیماها برای پروازهای 
خارجــی از فــرودگاه مهرآباد به فــرودگاه بین 
المللی حضــرت امام )ره( برونــد، این جا به 
جایی یک ســیکل پروازی محاسبه شده که در 
عمر هواپیما بســیار موثر بــوده و آن را کاهش 

می دهد که البته استدلال درستی است.
ری،  شــمیرانات،  تهــران،  مــردم  نماینــده 
اسلامشــهر و پردیــس در مجلــس در رابطــه 
بــا صحبت هــای رئیــس ســازمان هواپیمایی 
کشــور در خصــوص اینکه »صاحــب کارخانه 
کــرد:  خاطرنشــان  شــدیم«،  هواپیماســازی 

خوشــبتخانه در حوزه های مختلف فناوری و 
تکنولوژی به سطوح بسیار خوبی رسیدیم و در 
برخی صنایع مانند پزشکی، دفاعی، ساخت 
توربین و ژنراتور، کشتی سازی، واگن سازی و... 
موفقت هــای بســیاری کســب کردیم. لــذا در 
 ایــن حوزه هم در صــورت حمایت می توانیم 

موثر باشیم.
عضو کمیســیون عمران مجلــس اظهار کرد: 
شــرکت های دانش بینان در سطوح خدمات 
بســیار عالــی فعالیــت می کننــد، در ســطوح 
متوسط صنعتی نیز ورود قابل قبولی داشتند 

و بایــد آنهــا را کمــک و هدایت کنیم تــا برای 
ورود به صنایع بزرگ نیز جسارت و شجاعت 

داشته باشند.
وی تاکیــد کرد: برای توســعه صنعت هواپیما 
ســازی بایــد مقیــاس اقتصــادی آن را هم در 
نظر بگیریم تا صرفه اقتصادی داشــته باشــد 
و قبــل از تولیــد، ســفارش هــای مربوطــه را از 
بخش هــای مختلف داخلی دریافت و بســتر 
توسعه آن را نیز فراهم کنیم. ساخت هواپیما 
در کشورمان در مراحل ابتدایی بوده و باید به 

سمت تجاری سازی و توسعه حرکت کند.

مدیرعامــل ســازمان ملی 
زمین و مسکن با مدیران و 
فــن آوری  دفتــر  کارشناســان 
اطلاعات و ارتباطات این سازمان 

دیدار کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان 
ارســلان  مســکن،  و  زمیــن  ملــی 
وظایــف  دیــدار  ایــن  در  مالکــی 
دفتــر فنــاوری اطلاعــات را بــرای 
ســازمان حیاتــی خوانــد و گفــت: 
اهمیت وظایف فناوری اطلاعات 
و ارتباطــات به حدی اســت که در 

صورت بروز مشــکل در این بخش ســایر بخش های ســازمان هم دچار مشکل 
خواهند شد.

معــاون وزیر راه و شهرســازی افزود: اگر ســازمانی بخواهد با بهــره وری بالا کار 
کند و اثر بخش باشد مسیر آن از حوزه فناوری اطلاعات می گذرد و تقویت این 

دفتر تسهیل خدمات رسانی به ارباب رجوع را در پی دارد.
وی در بخــش دیگــری از صحبت هایــش بــه اهمیــت حفاظــت از داده هــا و 
اطلاعات و پیشــگیری از حملات سایبری اشاره کرد و این امر را یکی از وظایف 

مهم و اصلی دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات برشمرد.
تعامــل دفتــر فنــاوری اطلاعــات و ارتباطــات بــا ســایر دفاتــر و معاونت هــای 
ســازمان، فرهنگ ســازی در حــوزه ارتباطــات، ضــرورت آســیب شناســی در 
ایــن حــوزه، پیش بینــی نیازهــای سیســتم ها  و حوزه هــای مختلــف، داشــتن 
برنامــه و اســتراتژی بــرای ســخت افزار و نرم افــزار در ســازمان و رفــع موانــع 
موجــود بــرای بــه روز کــردن فضــای ســنتی ســازمانی از دیگــر مــواردی بــود 
آنهــا  بــه  نشســت  ایــن  در  مســکن  و  زمیــن  ملــی  ســازمان  مدیرعامــل   کــه 

اشاره کرد.
در ابتدای این نشســت هم مهدی منصوری سرپرســت دفتر فناوری اطلاعات 
و ارتباطــات ســازمان ملــی زمین و مســکن و کارشناســان این دفتر به تشــریح 

وظایف خود و ارائه گزارش عملکرد و برنامه های این دفتر پرداختند.

Road.housing

نشســت هــم اندیشــی مشــاوران امــور بانوان 
وزارت راه و شهرســازی با حضــور مدیرعامل 
شرکت عمران شــهرهای جدید و مشاور وزیر 
بانــوان و خانــواده  امــور  راه و شهرســازی در 

برگزار شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی شــرکت عمران 
اندیشــی  هــم  نشســت  جدیــد،  شــهرهای 
مشــاوران امور بانوان وزارت راه و شهرســازی 
با حضــور »علیرضــا جعفری«، معــاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامل شــرکت عمران 
شهرهای جدید، »سیده انسیه سید جوادی«، 
مشــاور وزیر راه و شهرســازی در امــور بانوان و 
خانــواده و همچنیــن مشــاوران امــور بانــوان 
معاونیــن ایــن وزارتخانــه در ســتاد و شــرکت 

های تابعه برگزار شد.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی در این جلســه 
با تأکید بــر نقش بانوان در فضای ســازمانی، 
اجتماعــی، خانــواده و توســعه و تحــول بیان 
کــرد: قطعــا ایــن نقــش در هــر فضایــی کــه 
باشــد بایــد در مســیر تعالی قرار گیــرد چراکه 
تعالــی زمانــی در یــک جامعــه شــکل مــی 
گیرد کــه بانوان متعالــی در آن جامعه نقش 
آفرینــی کننــد؛ در غیر این صورت بســیاری از 

موضوعــات در آن محیــط تحــت تأثیــر قــرار 
 گرفته و به تعالی نمی رســند یا دارای نواقص 

متعددی هستند.
جعفری در ادامه بحث الگوسازی در جامعه 
و یا هر ســازمانی را از دیگر موارد با اهمیت در 
حــوزه بانوان دانســت و افزود: زنــان گاهی در 
جامعــه باعــث تعالی مــی شــوند و در زمانی 

دیگر الگوســازی مــی کنند؛ بدون شــک امروز 
الگوســازی بانوان در مسیر تعالی کشور بسیار 
تأثیرگذار اســت، بنابراین توجه بــه بانوان، به 
مادر، همســر و نقش اساسی که می توانند در 
عرصه های گوناگون داشــته باشند نه فقط در 

شعار بلکه در عمل نیز باید بروز پیدا کند.
مدیرعامــل شــرکت عمران شــهرهای جدید 

درخصــوص انتصــاب پســت هــای مدیریتی 
بــرای بانــوان نیــز گفــت: در شــهرهای جدید 
جنســیت تعیین کننده پســت های مدیریتی 
نبوده و تخصص، تعهد و کارآمدی اســت که 
حــرف اول را میزنــد بنابرایــن ایــن آمادگی از 
ســوی شــهرهای جدید وجود دارد که با توجه 
بــه دامنــه گســترده وظایــف موجــود در امــر 
شهرســازی در ســطح کشــور از تمامی بانوان 
متخصــص، متعهــد و کارآمــد در زمینه های 
تخصصــی مورد نیاز در پســت هــای گوناگون 

مدیریتی بهره ببرد.
وی همچنیــن بیــان کــرد: در ایــن راســتا مــی 
توانیــم از بانــک اطلاعاتی و رزومــه ای بانوان 
متخصص چه در بدنه وزارت راه و شهرسازی 
و چــه از بیــرون اســتفاده کرده و در شــهرهای 
جدید از آن ها اســتفاده کنیم. از ســویی دیگر 
از تمامــی مشــاوران امــور بانــوان در شــرکت 
هــا و ســازمان هــای زیرمجموعــه وزارت راه 
و شهرســازی میخواهیــم تا بــا ارائه ایــده ها و 
پیشــنهادات خود در امر شهرســازی و ارتقای 

کیفیت زندگی ما را یاری کنند.
ایــن مقــام مســئول در پایان ســخنان خــود با 
تأکیــد براینکــه تحقــق رســالت اجتماعــی در 

نگاه ســازمانی امر مهمی محســوب می شود 
خاطرنشــان کرد: بدون شــک احساس تعلق 
ســازمانی در تبلــور رســالت اجتماعــی جلوه 
پیــدا خواهد کــرد، بنابراین از همــه همکاران 
و مشــاوران محترم مــی خواهم تا با انعکاس 
و  تعالــی  مســیر  انتقــادات  و  پیشــنهادات 
رســیدیگی بــه مطالبات به حق در شــهرهای 

جدید را فعال سازند.
و  راه  وزارت  و خانــواده  بانــوان  امــور  مشــاور 
شهرســازی نیــز در ایــن جلســه بــا تأکیــد بــر 
اهمیــت بحث تقویت حوزه بانوان در ســطح 
دوره  در  خوشــبختانه  کــرد:  بیــان  مجموعــه 
جدید شــاهد اتفاقات خوبی در بخش بانوان 
و مســائل فرهنگــی و اجتماعــی بــوده و مــی 
بینیم که شــهرهای جدید در مســیر شناسایی 
ظرفیت بانوان، توانمندســازی و اشــتغالزایی 

به خوبی عمل کرده است.
ســیدجوادی در ادامــه بیــان کــرد: بــا وجــود 
اســتعدادهای گوناگون بانــوان در حیطه های 
مختلــف و هدف ما در تحقق شــعار پیشــران 
پیشرفت هنوز تا رسیدن به نقطه ایده آل باید 
اقداماتی را انجام دهیم که نیازمند حمایت و 

کمک مدیران و معاونین خواهد بود.

همزمــان با روز پایانی نمایشــگاه حمل و نقل، لجســتیک 
و صنایــع وابســته و در مرحله پایانی رویداد راه هوشــمند، 
شــده،  ارائــه  هــای  طــرح  بــا  رویــداد  مجــازی   نمایشــگاه 

راه اندازی شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی ســازمان راهــداری و حمــل و 
نقــل جــاده ای؛ »داریــوش امانی«، معــاون وزیــر و رئیس 
این ســازمان گفت: سال گذشــته بزرگترین رویداد فناورانه 
حمل و نقل اتفاق افتاد، امسال رویداد راه هوشمند برگزار 
شــد و امید اســت راهداری هوشــمند نیز برای ســال آینده 

برنامه ریزی شــود و این ســه موضوع در دستور کار سازمان 
قرار گیرد.

و  فنــاوران  توســط  رویدادهــا  ایــن  نتایــج  افــزود:  امانــی 
شــرکت های دانش بنیانی که منتخب شــدند برای کشــور، 
ایمنــی بیشــتر و جلوگیــری از تصادفــات و آلام مــردم بــه 

نتیجه و مرحله اجرا برسد.
معاون وزیر راه و شهرســازی با اشاره به انعقاد تفاهم نامه  
همکاری کاهش آســیب های جــاده ای فی مابین معاونت 
علمی فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، 

و  حمــل  و  راهــداری  ســازمان  و شهرســازی،  راه  وزارت 
نقــل جــاده ای و پلیس راه کشــور، بیــان کرد: هــدف از این 
مدیریــت  و  ترافیــک  مدیریــت  هماهنگــی،  تفاهم نامــه 
تصادفات اســت و ســعی می شــود که بهره وری ســازمان و 
همه دستگاه های که در این امر دخیل هستند را بالا برده و 

شاهد کاهش تلفات و تصادفات باشیم.
بر اســاس این گزارش، از پنج شــرکت دانش بنیان برتر که 
طرح های خود را در نخســتین رویداد فناورانه راه هوشمند 

ارائه داده بودند، تقدیر و تجلیل شد.

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای خبر داد؛

 راه اندازی نمایشگاه مجازی رویداد فناورانه راه  هوشمند 
در حوزه راهداری و حمل ونقل جاده ای 

در نشست هم اندیشی مشاوران امور بانوان وزارت راه و شهرسازی با حضور مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید تاکید شد؛ 

  آمادگی شهرهای جدید
در انتصاب بانوان متخصص، متعهد و کارآمد
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اخبـــــاریادداشت

استاندار البرز گفت: نهضت مدرسه سازی در استان 
روند بسیار خوبی را طی کرد و تا پایان امسال، ساخت 
بیــش از ۱۰۰ مدرســه تکمیــل می شــود و بایــد بــرای 
تحقــق مصوبه ســفر دوم رئیــس جمهور به اســتان 
تحت عنوان ســاخت ۱۰۰ مدرسه دیگر نیز با جدیت 

وارد عمل شویم.
عبداللهــی، اســتاندار البــرز، در شــورای آمــوزش و 
پــرورش اســتان کــه روز یکشــنبه ۳ دی مــاه ۱۴۰۲ در 
سالن شــهدای دولت اســتانداری برگزار شد، ضمن 
تبریک سالروز تشکیل نهضت سواد آموزی، با تاکید 
بــر اینکــه باید نهایــت همراهــی و همــکاری را برای 
تامین مســکن فرهنگیان داشــته باشــیم، گفت: راه 
اندازی تعاونی های مســکن بدون قید و شــرط های 
ســخت گیرانه، ارائه تســهیلات و بسته های تشویقی 
از سوی شــهرداری ها و تخصیص اراضی مناسب، از 

جمله این موارد است.
وی ادامــه داد: معلمــان از اقشــار شــریف جامعــه 
بــا درآمدهای پایین هســتند کــه باید به شــکل های 
مختلف برای حمایت از آنها اقدام کنیم از این رو راه 
اندازی و تســهیل روند فعالیــت تعاونی ها ضرورت 

دارد.
عبداللهی با اشــاره به اقدامات موثری که در راستای 
ارتقا ســرانه های بهداشــتی و درمانی اســتان شــکل 
گرفتــه، گفت: با پیگیری های صورت گرفته و عنایت 
ویــژه دولــت، تا پایان دولت ســیزدهم حــدود هزار و 
۵۰۰ تخت بیمارســتانی به مجموعه درمان اســتان 

اضافه می شود. 
وی افــزود: از ســوی دیگــر نیــز اولیــن مرکــز دولتــی 
گامانایــف )درمــان ســرطان از طریق پرتــو درمانی( 

کشور در نیمه اول سال ۱۴۰۳ در البرز راه می شود. 
استاندار البرز گفت: نهضت مدرسه سازی در استان 
روند بسیار خوبی را طی کرد و تا پایان امسال، ساخت 
بیــش از ۱۰۰ مدرســه تکمیــل می شــود و بایــد بــرای 
تحقــق مصوبه ســفر دوم رئیــس جمهور به اســتان 
تحت عنوان ســاخت ۱۰۰ مدرسه دیگر نیز با جدیت 

وارد عمل شویم. 
وی افــزود: نبایــد این روند کند و یا مختل شــود بلکه 
ضرورت دارد تمامی متولیان امر پای کار باشــند و از 
ظرفیــت خیرین نهایــت بهره برداری صــورت گیرد 
چراکه خود را متعهد به ساخت حداقل ۳۰۰ مدرسه 

کرده ایم.
عبداللهی گفت: خیرین، همراهی بسیار خوبی دارند 
ولی یکی از مشکلات اساسی، تامین اراضی مناسب 
در مناطق هدف اســت که باید از ســوی شهرداری ها 
و اداره کل راه و شهرسازی و... برای این موضوع چاره 

اندیشی عاجل شود.
وی افــزود: بایــد ســازنده هــا و انبــوه ســازان را نیز به 
مســئولیت های اجتماعی آگاه کنیم و طبق ضوابط 
برای هر ۲۰۰ واحد مســکونی، ســاخت یک مدرســه 

الزامی دارد.
استاندار البرز گفت: برای اینکه کلاس ها یک شیفت و 

۳۰ نفره شود هزار و ۵۰۰ مدرسه در استان نیاز داریم 
و بــا توجــه به این امر باید نهضت مدرســه ســازی با 

اهتمام ویژه ای و به صورت هفتگی دنبال شود. 
وی افــزود: بایــد موانــع را از راه خیریــن برداریــم بــه 
مســیر را برای فعالیــت آنها هموار کنیــم، زمانی که 
یک خیر تحت عنوان بنیاد خیریه نصر متعهد شده 
۵۰ مدرســه برای البرز بســازد بایــد آن را ارج نهیم و 

بسترهای لازم را مهیا کنیم.
عبداللهی گفــت: کارگروه شناســایی و احصا اراضی 
مناسب برای ساخت مدارس تشکیل شود و براساس 

نقاطی که مشخص شده، اقدام کند.
وی با تاکید بر اینکه ساخت و توسعه هنرستان ها در 
اســتان باید به شــکل ویژه دنبال شــود، افزود: استان 
البرز در حوزه کشــاورزی بســیار فعال و مطرح اســت 
از ایــن رو راه انــدازی هنرســتان های کشــاورزی برای 
 ایــن اســتان یک ضــرورت اســت کــه باید در دســتور

 کار قرار گیرد.
اســتاندار البــرز در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
انتخابــات پیــش رو اشــاره کرد و گفت: بــه طور قطع 
جامعــه فرهنگیان با توجه بــه اینکه افــرادی موثر و 
قابــل احتــرام در جامعه هســتند، نقش موثــری در 

تبیین گری و ایجاد شور و مشارکت خواهند داشت.
وی بــا قدردانی از حضور پرشــور مــردم و بخصوص 
ســفر  دومیــن  از  اســتقبال  در  فرهنگیــان  جامعــه 
امیدبخــش رئیس جمهور محترم به اســتان، افزود: 
این حضور بســیار معنــادار و امید آفریــن بود چراکه 
نشــان از امید و اعتمــاد مردم به خدمتگــزاران خود 

بود.
عبداللهی با اشاره به بیانات و تاکیدات مقام معظم 
رهبــری در خصــوص مشــارکت در انتخابات، گفت: 
بر این اســاس همچنان نیز مشارکت قشر فرهیخته 

فرهنگیان موثر و تعیین کننده است.

اولین مرکز دولتی گامانایف کشور
رئیس اتاق کرمان:در البرز راه اندازی می شود 

۱۳ میلیون دلار کالا از 
کرمان به روسیه صادر شد

خبــــر

رئیس اتاق کرمان گفت: در شــش ماهه نخســت ســال جــاری صادرات 
ایران به روســیه ۴۴۰ میلیــون دلار بوده که ۱۳ میلیــون دلار آن مربوط به 

استان کرمان بوده است.
به گــزارش از روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی کرمان، 
ســیدمهدی طبیب زاده، در نشســت بررســی راهکارهای توسعه همکاری های 
کرمان و روسیه اظهار کرد: با وجود اینکه روسیه یکی از شرکای راهبردی ایران در 
افکار عمومی و صحبت های مطرح شده، محسوب می شود اما حجم مبادلات 

تجاری با این کشور بسیار کم است و انتظارات چیز دیگری است.
وی ادامه داد: باید بررســی شــود که چرا حجم تجارت ایران به روســیه کم است 
و اشــکال کار کجاســت؟ تولید کالای رقابتی، قدرت رقابت در این بازار، مســائل 
انتقال پول و... باید بررســی شــود. طبیب زاده، تصریح کرد: حل مسائل مربوط 
بــه ترانزیت برای صادرات به روســیه را از طریق اتــاق ایران پیگیری می کنیم و 

به گفته سفیر ایران در روسیه مسائل پولی و بانکی نیز به زودی حل خواهد شد.
رئیس اتاق کرمان بیان کرد: بازار روســیه برای اســتان کرمان بسیار مهم است و 

باید تلاش شود تا سهم بیشتری از این بازار را داشته باشیم.
وی بیان کرد: اتاق کرمان سعی می کند در پراد اکسپو مسکو در بهمن ماه سال 

جاری شرکت و مذاکرات برای توسعه همکاری ها را از آنجا آغاز کند.

افزایش ۳۰۰ درصدی صادرات ایران به روسیه  
در ادامه سفیر ایران در مسکو گفت: پس از بحران اوکراین، ایران نقش محوری 
در روســیه پیدا کرده اما به میزان روابط سیاســی عالی، حجم تجارت گســترش 

نیافته است.
کاظم جلالی افزود: به طور طبیعی صادرات ایران به روسیه از سال ۲۰۱8 تاکنون 
۳۰۰ درصد رشد داشته که پیش بینی می شود تا پایان سال ۲۰۲۳ میلادی این 

میزان صادرات به یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار برسد.
وی دلایــل عدم جهش ســنگین تجــارت ایران با روســیه را مطرح کــرد و گفت: 
عدم شناخت کافی تجار دو طرف از ظرفیت های صادراتی یکدیگر و مشکلات 
ترانزیت کالا مانند نبود ۱۶۲ کیلومتر راه آهن از رشت تا آستارا و نبود جاده های 

مناسب در نزدیکی مرز دو کشور ایران و روسیه از جمله این دلایل است.
جلالــی اظهار کرد: مســائل انتقال پول و مســائل بانکی بــه دلیل بحث تحریم 
هــا یکی دیگر از موانع توســعه تجارت با روســیه اســت که مذاکــرات و اقدامات 
بســیاری در این رابطه انجام شــده و به زودی با سفر رئیس کل بانک مرکزی به 
روســیه بخش زیادی از این مســائل حل خواهد شد. سفیر ایران در مسکو، بیان 
کرد: مســائل گمرکــی مانند تجهیــزات و امکانات الکترونیکی نیز بــرای مراوده 
بیشــتر مدنظر اســت کــه برخــی از این مــوارد به زیرســاخت هایی نیــاز دارد که 
گفته شــده تکمیل آنها زمان بر اســت. وی افزود: افزایــش قیمت کامیون های 
حمل بار، وجود کشتی های فرسوده و نبود کشتی رله نیز از سایر کمبودها برای 
توســعه تجارت با روسیه است. جلالی، در ادامه به موافقت نامه تجارت آزاد با 
اتحادیه اوراســیا اشاره کرد و گفت: هفته آینده این موافقت نامه امضا می شود 
که بر اســاس آن 87 درصد کالاهای صادراتــی از عوارض گمرک حذف خواهد 
شــد. گفتنی است در این نشســت جمعی از فعالان اقتصادی به بیان مسائل و 

مشکلات خود در زمینه تجارت با روسیه پرداختند.
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رئیس ســازمان راهداری و حمل ونقــل جاده ای گفت: مجوز 
نوسازی ناوگان راهداری به چهار استان هرمزگان،خوزستان، 
فارس، و اردبیل داده شد و عملیاتی شدن آن نیاز به حدود 8 
هزار میلیارد تومان اعتبار دارد. داریوش امانی معاون وزیر راه 
و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
امروز با اشــاره به تفویض اختیار این ســازمان به چهار استان  
هرمزگان خوزســتان، فــارس،  و اردبیل بــرای دریافت مجوز 
نوســازی ماشین آلات راهداری، اظهار کرد: اعتباری حدود 8 
هزار میلیارد تومان برای نوســازی ناوگان راهداری این چهار 
اســتان مورد نیاز است و استان خوزستان به تنهایی به هزار و 
۶8۰ میلیارد تومان اعتبار برای نوســازی ناوگان راهداری نیاز 
دارد.  وی افزود: برای نگهداشت ۲۲۰ هزار کیلومتر راه، تقریباً 

نزدیک به ۳۵۰ همت اعتبار نیاز اســت، این در حالی اســت 
کــه فقط ۱۰ درصــد از اعتباراتی کــه برای نگهداشــت راه ها و 

مأموریت های سازمان نیاز است، در اختیار داریم. 
رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با بیان این که 
در بخــش راهداری کشــور حدود ۱۰ هــزار کارگاه راهــداری در 
ســطح راه های کشــور فعال اســت، گفــت: بیــش از ۴۵ هزار 
میلیارد تومان پروژه باز در کشور داریم، از ابتدای سال تا کنون 
به اندازه سال گذشته روکش آسفالت، روشنایی، لکه گیری در 
راه های کشور انجام شده است.  امانی با بیان اینکه از ابتدای 
سال جاری تاکنون ۲۳۰۰ کیلومتر راه روستایی در کشور ساخته 
شــده اســت، افزود: امســال در حــوزه حمل و نقل بــار ۳7۵ 
میلیون تن جابجایی کالا اتفاق افتاد که نسبت به سال گذشته 

۱۲.۵ درصد رشد داشته است، در بخش جابجایی مسافر نیز 
از ابتدای سال جاری تا کنون بیش از 97 میلیون نفر جابجایی 

مسافر انجام شده که حاکی از رشد ۱۴.۵ درصدی دارد. 
معاون وزیر و رئیس ســازمان با اشــاره به ۱۵ کشــور همسایه 
ایران و وجود ۲۶ پایانه مرزی در مرز های کشور گفت: از ابتدای 
سال تا کنون حدود 8.۵ میلیون تن کالا از جمهوری اسلامی 
ایــران ترانزیت شــده اســت که نســبت به ســال گذشــته ۳۳ 
درصد رشد داشته است که تحقق این رقم حاصل مجاهدت 
و همچنین تعاملات و نشســت های بین المللی بوده است. 
دولت نگاه ویژه ای به استان خوزستان دارد و امسال اعتباری 
بیش از ۲۰۰ برابری برای بهســازی راه های خوزستان در نظر 

گرفته است.

اعتبار 8 هزار میلیارد تومان برای مجوز نوسازی ناوگان راهداری ۴ استان

اعتبار

۲۰ درصد از ترددهای جاده ای در 
استان مرکزی مربوط به ناوگان 

سنگین است 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی با اشاره به 
تحلیــل ترددهــای 9 ماهــه گفــت: نزدیــک بــه ۴۵ میلیــون انواع 
کامیون و وســایل نقلیه ســنگین از جاده های استان مرکزی عبور کرده اند 
که شامل ۲۰ درصد از مجموع ترددهای جاده ای در استان مرکزی است.
مهــرداد جهانــی، از فعالیــت 7۰ ســامانه ترددشــمار برخــط در راه های 
اســتان خبر داد و گفت: بر اساس تحلیل داده های سامانه های هوشمند 
ترددشمار آنلاین، از ابتدای امسال تا پایان آذر ماه، بیش از ۲۲۱ میلیون 
و ۳۱۲ هزار و ۴۵۳ تردد در محورهای شــریانی اســتان مرکزی ثبت شــده 

است که ۲۰ درصد آن مربوط به ناوگان سنگین است.
وی افــزود: اهمیت جاده های اســتان مرکزی شــامل دو بخــش ترانزیتی 
و ترافیکی اســت کــه هر دو مولفه در کاهش عمر جســم و رویــه راه تأثیر 
مستقیم و بسزایی دارد؛ لذا با تمام توان در تلاشیم ضمن ایجاد تسهیل 
در ترددهــای جاده ای، ارتقاء وضعیت راه های اســتان مرکزی را بصورت 

مستمر انجام دهیم.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی یادآور شد: در دو 
ســال اخیر بیش از یک هزار و ۱9۰ کیلومتر انواع روکش آســفالت و ماسه 
آســفالت در شبکه راه های استان مرکزی اجرا شده که خوشبختانه نشان 

از توجه ویژه دولت به ارتقاء کیفیت راه ها و رویه های آسفالتی آن دارد.
وی ادامــه داد: در 9 ماهــه امســال ۴۱ میلیون و ۲۵۰ هزار و ۶87 دســتگاه 
انواع وســیله نقلیه به اســتان مرکزی وارد و ۴۱ میلیون و 97۶ هزار و ۱8۴ 
دستگاه از استان خارج شده است که به ترتیب یک درصد کاهش و چهار 
درصد افزایش نســبت به مدت مشابه ســال قبل داشته و استان مرکزی 
همواره از لحاظ ترددهای بین اســتانی پس از استان های تهران و البرز از 

رتبه سوم کشوری برخوردار است.

جهان؛ توانمندی بانوی ایرانی را ستود؛
انتخاب مینا نظری به عنوان راهبر 

ارتباطات جهانی در سال ۲۰۲۳
 بانــوی ایرانــی بــرای نخســتین بــار موفق به کســب عنــوان راهبر 

ارتباطات جهانی در سال ۲۰۲۳ شد.
بــه گــزارش خبرنگار مــا،  چهارمیــن دوره جایــزه دســتاوردهای زنان در 
حــوزه روابط عمومی و ارتباطات در کشــور هندوســتان برگزار شــد  که در 
این مراســم مینا نظری بانوی ایرانی به عنوان یک ایرانی برای اولین بار 

موفق به کسب عنوان راهبر ارتباطات در سال ۲۰۲۳ شد.
مینــا نظری هــم اکنون سرپرســت روابط عمومی شــرکت توزیــع نیروی 
بــرق تبریز اســت، وی پیش از ایــن جایزه بهترین روابــط عمومی جهان 
)جایزه طلایی ایپرا( در سال ۲۰۱7، جایزه چهره تاثیرگذار روابط عمومی 
ایــران در ســال ۱۳97 و جایزه بهترین رهبر روابــط عمومی خاورمیانه در 
ســال ۲۰۲۳ را کســب کرده و چندین دوره داور بین المللی جشنواره های 

ارتباطات و روابط عمومی بوده است.

آل هاشم در خصوص آلودگی هوا تذکر دادم، 
توجه نکردند؛

تعطیلی مدارس پاک کردن صورت 
مسالٔه آلودگی هواست

نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی با بیان اینکه آلودگی هوا به 
یک داستان تکراری در شهر تبریز تبدیل شده است، گفت: بنده ۳ 
ماه پیش به مسؤولان امر بابت فکر عاجل برای جلوگیری از آلودگی هوا 

تذکر دادم ولی توجهی نشد.
 آیت الله ســیدمحمدعلی آل هاشم امروز در ارتباط به وضعیت آلودگی 
هوای شــهر تبریز اظهار کرد: آلودگی هوا به یک داســتان تکراری در شهر 
تبریز تبدیل شــده و در ایام پاییز و زمســتان هر ســال باید شــاهد افزایش 
آلاینده ها در این شــهر باشــیم بنده ســه ماه پیش به مســؤولان امر بابت 

فکر عاجل برای جلوگیری از آلودگی هوا تذکر دادم.
وی گفت: با وجود آن تذکرات، هنوز  تبریز از آلودگی رنج می برد، باید در 
این باره فکر اساســی شــود با  تعطیلی مدارس کار درست نمی شود این 

پاک کردن صورت مسالٔه است نه حل مسالٔه است.
آل هاشــم افزود: منشأ آلودگی هوا در تبریز مشخص است باید روی رفع 

زمینه های آلودگی کار شود اما متاسفانه هر سال دریغ از پارسال.
امــام جمعه تبریز تصریح کــرد: مدیران باید به مــردم گزارش دهند که 
نســبت به ســال گذشــته در خصوص کاهــش آلودگی هوا چــه اقداماتی 
داشته اند و تریبون نماز جمعه در اختیار آنهاست تا در این خصوص به 

مردم گزارش دهند.
 نماینده ولی فقیه در آذربایجان شــرقی در هفتم مهر ماه در خطبه های 
نمــاز جمعه تبریز گفته بود که در پائیز و زمســتان مازوت ســوزی نیروگاه 
تبریــز بــه عامــل بــزرگ زیســت محیطی و آلایندگــی تبدیل می شــود، از 
مســؤولان امر درخواســت می کنم اگر قرار اســت کاری انجام بدهند باید 

از همین امروز شروع کنند.
امام جمعه تبریز گفته بود که دســتگاه های مختلف در قانون هوای پاک 
مســؤولیت دارنــد و بایــد در عمل بــه این تکلیــف تأخیر و یــا ترک فعل 

نداشته باشند.

استاندار بوشهر خبر داد:
 واگذاری ۱۵۰ هکتار زمین به

 دانش بنیان ها
اســتاندار بوشــهر با بیــان اینکــه ۱۲۰۰ واحــد آپارتمانــی در محله 
نیایش بوشــهر در حال ساخت اســت از واگذاری ۱۵۰ هکتار زمین 

به دانش بنیان ها خبر داد.
احمــد محمــدی زاده پیــش از ظهر یکشــنبه در حاشــیه بازدیــد از محله 
نیایش شــهر بوشــهر اظهار داشــت: توســعه زیرســاخت های این محله 
مــورد توجــه و تاکید قرار دارد و اکنون شــاهد اجرای طــرح های مختلفی 

در این منطقه هستیم.
وی افزود: بیمارستان جایگزین فاطمه زهرا )س( و بیمارستان اعصاب و 
روان از پیشرفت فیزیکی مناسبی برخوردارند و دو بیمارستان نیز توسط 

بخش خصوصی در این محله در حال ساخت است.
اســتاندار بوشــهر خاطر نشــان کرد: ســاخت ۱۲۰۰ واحد آپارتمانی نیز در 
محله نیایش آغاز شــده که امیدوارم با تکمیل این پروژه، شاهد واگذاری 

به خانواده های واجد شرایط باشیم.
محمــدی زاده تصریح کرد: پارک علم و فناوری خلیج فارس نیز برنامه 
ریــزی کــرده کــه ۱۵ هکتار زمین در محلــه نیایش به شــرکت های دانش 

بنیان، واگذار تا فعالیت های این شرکت ها، ساماندهی شود.
وی از اجــرای دو طرح بزرگ عمران شــهری در شــهرک نیایش خبر داد 
و گفــت: دریاچه طبیعی خلیــج فارس و دو روگذر کــه بزرگراه امام علی 
)ع( را بــه جاده برازجان وصل می کند از طرح های جدید و مهم در این 

شهرک هستند.
اســتاندار بوشهر یادآور شــد: مقرر شد که عملیات اجرایی این طرح ها با 

نظارت معاون عمرانی استاندار، با شتاب بیشتری انجام شود.
محمدی زاده بیان کرد: پارک ملت با ۲۵۰ هکتار وسعت در جوار نیروگاه 
اتمی در حال ســاخت اســت که امیــدوارم این پارک بــا کیفیت مطلوبی 
اجرایی و عملیاتی شــود و فضای ســبز و امکانات تفریحی و رفاهی مورد 

نیاز محقق شود.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی 
مصــوب ۱۳9۰/۰9/۲۰ و برابــر رای شــماره ۱4۰۲6۰۳۰6۲7۱۰۰۲6۰۲ مــورخ ۱4۰۲/۰6/۲9 
هیات موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی آقای علی محمد احمدی نسبت 
به ششــدانگ اعیان یکباب منزل به مســاحت 59/85 مترمربع قســمتی از پلاک شــماره 
باقیمانــده ۳۱ فرعــی از ۱5 اصلی واقع بخش 9 مشــهد، خریــداری از احمد احمدی علی 
آقا تایید گردیده اســت. لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله ۱5 روز از طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشــار و در شــهرها منتشر و در روستاها رای 
هئیت الصاق تا در صورتی که اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل به مدت دوماه اعتراض خود 
را به اداره  ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدام 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است، و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست.
م الف : 5۲94

 تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۲/۰9/۱8
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۲/۱۰/۰4

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصــوب ۱۳9۰/۰9/۲۰ و برابــر رای شــماره ۱4۰۲6۰۳۰6۲7۱۰۰۱68۰ مــورخ ۱4۰۲/۰5/۲۱ 
هیات موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی آقای دادمحمد سرکوهی اوشکی 
نســبت به ششــدانگ اعیان یکباب منزل به مســاحت ۱۱9/۲۰ مترمربع قسمتی از پلاک 
شــماره 784 فرعــی از ۱5 اصلــی واقع بخش 9 مشــهد، خریداری از محمدرضــا نوروزی 
تایید گردیده اســت. لذا بموجب مــاده ۳ قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رســمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله ۱5 روز از طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشار و در شهرها منتشر و در روستاها رای 
هئیت الصاق تا در صورتی که اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل به مدت دوماه اعتراض 
خود را به اداره  ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند، معترض باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدام ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است، و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
م الف : 5۲96

 تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۲/۰9/۱8
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۲/۱۰/۰4

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب ۱۳9۰/۰9/۲۰ و برابر رای شماره ۱4۰۲6۰۳۰6۲7۱۰۰4۱۱۰ مورخ ۱4۰۲/۰9/۱۲ هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی خانم عصمت نجفی غضبی نسبت به 
ششدانگ اعیان یکباب منزل به مساحت 9۰ مترمربع قسمتی از پلاک شماره ۲۰ فرعی از 
65 اصلی واقع بخش 9 مشهد، خریداری از حسین الهی تایید گردیده است. لذا بموجب 
ماده ۳ قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱5 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیر الانتشار و در شهرها منتشر و در روستاها رای هئیت الصاق تا در صورتی که اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریــخ الصاق در محل به مدت دومــاه اعتراض خود را به اداره  ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رســید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدام ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است، و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
م الف : 7847

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۲/۱۰/۰4
عباس جهانی فرتاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۲/۱۰/۲۰

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد عباس جهانی فر
رئیس ثبت اسناد و املاک  منطقه 5 مشهد

عباس جهانی فر
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5مشهد

آگهــی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مصــوب ۱۳9۰/۰9/۲۰ و برابــر رای شــماره ۱4۰۲6۰۳۰6۲7۱۰۰۳64۳ مــورخ ۱4۰۲/۰8/۲۲ 
هیات موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی آقای اصغر براتی نســبت به ســه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 64457/4 مترمربع قسمتی 
از پلاک شــماره ۱ فرعی از ۱۰9 اصلی واقع بخش 9 مشــهد، خریداری از غلامحســین براتی 
تاییــد گردیده اســت. لــذا بموجب ماده ۳ قانــون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز از طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشــار و در شــهرها منتشــر و در روســتاها رای هئیت 
الصاق تا در صورتی که اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل به مدت دوماه اعتراض خود را به 
اداره  ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدام ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اســت، و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست.
م الف : 785۳

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۲/۱۰/۰4
عباس جهانی فرتاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۲/۱۰/۲۰

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد

آگهــی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین و تکلیف اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مصوب ۱۳9۰/۰9/۲۰  و برابر رای شماره ۱4۰۲6۰۳۰6۲7۱۰۰4۰۱9 مورخ ۱4۰۲/۰9/۰8 هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور تصرفات متقاضی موسسه غیرتجاری هیئت مذهبی بیت 
القران بســکیها نســبت به ششــدانگ یکباب منزل به مســاحت ۱99/75 مترمربع قسمتی 
از پــلاک شــماره – فرعــی از 65 اصلی واقع بخش 9 مشــهد، خریداری از علــی اکبر زرگرکار 
تاییــد گردیده اســت. لــذا بموجب ماده ۳ قانــون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز از طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشــار و در شــهرها منتشــر و در روســتاها رای هئیت 
الصاق تا در صورتی که اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی و در روســتاها از تاریــخ الصاق در محل به مدت دومــاه اعتراض خود را 
به اداره  ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهــی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد کــه در این صورت اقدام ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است، و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نیست.
م الف : 786۱

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۲/۱۰/۰4
عباس جهانی فرتاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۲/۱۰/۲۰

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد

عبداللهی، استاندار البرز برای اینکه کلاس ها یک 
شیفت و ۳۰ نفره شود هزار و ۵۰۰ مدرسه در استان 

 نیاز داریم و با توجه به این امر باید نهضت 
مدرسه سازی با اهتمام ویژه ای و به صورت هفتگی 

دنبال شود. 
وی افزود: باید موانع را از راه خیرین برداریم به 

مسیر را برای فعالیت آنها هموار کنیم، زمانی که 
یک خیر تحت عنوان بنیاد خیریه نصر متعهد شده 

۵۰ مدرسه برای البرز بسازد باید آن را ارج نهیم و 
بسترهای لازم را مهیا کنیم.

اموال

استاندار زنجان:
استان زنجان از ظرفیت مولدسازی اموال 

و دارایی های دولتی استفاده خواهد کرد
استاندار زنجان،گفت: یکی از مسیرهای ایجاد درآمد در استان بهره گیری از ظرفیت 
مولدسازی اموال و دارایی های دولتی است و اموال دولتی احصا شده در استان برای 
دریافت مجوز، هفته آینده ارجاع می شــود. محسن افشــارچی ظهر شنبه در شورای 
برنامه ریزی و توســعه استان در محل اســتانداری زنجان،گفت: احصای اموال مازاد 
دولتی دســتگاهها در استان انجام شده اســت. وی بیان داشت: برآورد تقریبی ارزش 
آفرینی هر کدام از این اموال بررسی شده و اختصاص منابع به پروژه ها نیز مشخص 

شده است. 
استاندار زنجان گفت: یکی از مسیرهای ایجاد درآمد در استان بهره گیری از ظرفیت 
مولدسازی اموال و دارایی های دولتی است. افشارچی تاکید کرد: اموال دولتی احصا 
شــده در اســتان بــرای دریافت مجــوز، هفته آینده بــه هیات عالی مولدســازی ارجاع 
می شود و کُندی دو سه ماهه فرآیند اجرای طرح مولدسازی به دلیل اصلاح آیین نامه 
و تغییر و تحولی بود که در بالا دست در خصوص طرح ایجاد شد. وی گفت:در صورتی 
که مولدسازی اموال شناسایی شده در استان به نتیجه برسد اتفاقات مهمی در استان 

رخ خواهد داد.



نامزدهــای بخش هــای رمان و داســتان بلند، 
مجموعه داســتان، نقد ادبی و مســتندنگاری 
شــانزدهمین دوره جایــزه »جــلال آل احمد« 
معرفی شــدند. به گزارش ایســنا، در نشســت 
»جــلال  جایــزه  دوره  شــانزدهمین  خبــری 
آل احمد« که )یکشــنبه، ســوم دی( در ســرای 
کتــاب خانه کتــاب و ادبیات ایران برگزار شــد، 
نامزدهــای ایــن دوره از جایــزه بــه شــرح زیــر 

معرفی شدند:
رمان هــای  در  »آخرالزمــان  ادبــی:    نقــد 

آپوکالیپتیک« نوشته صغری صالحی 
بــرای  طرحــی  بیناروایــت:  روایــی  »اتصــال 
روایت شناســی پساســاختارگرایانه« اثر ســاره 

زیرک
»جلال آل احمد و معاصرانش« نوشــته امید 

طبیب زاده
»زبــان علــم در پژوهش هــای ادبــی« نوشــته 
و  آقابابایــی  ایران زاده، ســمیه  نعمــت الله 

محمدمهدی زمانی
»سیر تطور، اکنون و آینده رمان« نوشته حامد 

رشاد
و  پارســی نژاد  کامــران  محمدرضــا ســنگری، 

احمد شاکری داوران این بخش هستند. 
مستندنگاری: »تو خداداد عزیزی هستی« اثر 

جواد رستم زاده 
زندگــی  از  روایتــی  پیام بــری:  »روزهــای 

غلامحســن حدادزادگان، پیام رســان و راننده 
پیکر شهدا« نوشته روح الله شریفی

»عملیــات احیا،: روایت صعود یک مجموعه 
فنــاوری  و  دانــش  قلــه  بــه  دانش بنیــان 

الکتروموتور« نوشته محمد حکم آبادی 
»من اعتــراف می کنــم: زندگی و زمانــه وحید 
افراختــه، عضــو مرکــزی ســازمان مجاهدین 

خلق« نوشته محمد رحمانی 
 حمید حســام، جواد کامور بخشایش  و جواد 
کلاتــه عربی نیــز داوران بخش مســتندنگاری 

هستند.
 مجموعه داستان کوتاه: 

علــی  نوشــته  می شــود«  یکشــنبه  قبــل  »از 
شاهمرادی

»عاصف و الدار« نوشته محمدقائم خانی
و  کفــاش  مهــدی  یوســف زاده،  حبیــب 
محمدعلــی رکنــی داوری ایــن بخــش را بــر 

عهده داشتند.
 رمان و داستان بلند:

 »بیروط« نوشته ابراهیم اکبری دیزگاه
»سفر به آتش« اثر مریم مطهری زاد 

 »غمسوزی« نوشته اعظم عظیمی
»فصل توت های سفید« سید عذرا موسوی

»گروگان کشتگی» اثر نوید ظریف کریمی
 راضیه تجــار، علی اصغر عزتی پاک و مهدی 
کرد فیروزجایی نیز داوران این بخش هستند.

نامزدهای جایزه ادبی »جلال« معرفی شدند
جایزه ادبی

اخبـــار

چرا ناصر طهماسب 
 در سکوت خبری 

به خاک سپرده شد؟
ناصر طهماسب، صدای ماندگار کشورمان 
جمعــه، اول دی مــاه بــر اثر ســکته مغزی 
در ســن 8۴ ســالگی درگذشت و پیکرش در 
ســکوت خبری امروز به خاک ســپرده شــد. 
فرزنــد این صدای مانــدگار دلیل این اتفاق 

را احترام به خواسته پدر عنوان کرد.
ایــن هنرمنــد  پســر  کیومــرث طهماســب، 
در گفت وگویــی بــا ایســنا ضمــن تایید خبر 
درگذشــت ناصر طهماســب و خاکســپاری 
وی در ســکوت خبری، گفــت: دو هفته قبل 
متاســفانه پــدر دچار ســکته مغزی شــدند 
و طــی ایــن مــدت در بیمارســتان بســتری 
بودند. چندین بیمارستان هم فقط به امید 
بهبودی ایشــان عوض کردیم که متاسفانه 
روز گذشــته، یکــم دی ماه بــه علت کاهش 

سطح هوشیاری ایشان از دنیا رفتند.
او همچنین اعلام کرد: مراســم خاکسپاری 
ایشــان امروز صبــح، شــنبه دوم دی ماه در 
خانوادگــی  قطعــه  در  زهــرا)س(  بهشــت 
انجــام شد.پســر ناصــر طهماســب دربــاره 
اینکــه چــرا خبــر درگذشــت ایــن هنرمنــد 
رسانه ای نشــد؟ توضیح داد: همان طور که 
پدر را می شناســید همیشــه برای خودشان 
حریــم خصوصی قائل بودند و از حاشــیه و 
رســانه ای شدن و گفت وگو به دور بودند؛ به 
همین خاطر ما به خواســته ایشــان حرمت 
گذاشــتیم و اول بــه خاطــر خــودش و بعــد 
خودمان صبر کردیم تا مراســم خاکسپاری 
انجام شــود تا اینکه امــروز خودم خبر فوت 

ایشان را اعلام کردم.
به گزارش ایســنا، ناصر طهماســب در سال 
۱۳۱8 در جهــرم متولــد شــد و فعالیــت در 
دوبله را بــه صورت حرفه ای از ســال ۱۳۴۰ 
آغاز کرد. وی برادر ایرج طهماســب اســت. 
مهــارت در ارائــه تیپ های جــدی و کمدی 
و لهجه هــای مختلف از ویژگی هــای او بود. 
نقش آفرینــی  یــادآور  طهماســب  صــدای 
جــک  لویــد،  هارولــد  ماننــد  بازیگرانــی 
نیکلســون، جیمــز اســتوارت، کــری گرانت، 
اســتیو  فونــدا،  هنــری  بــوگارت،  همفــری 
مک کوئین، گری کوپر، جین هکمن، آنتونی 
پرکینــز، پیتــر ســلرز، دیوید جانســن، کوین 

اسپیسی، ایان ریچاردسون و… بود.
اول،  نقش هــای  گویندگــی  بــر  افــزون  او 
مجموعه هــای  و  ســینمایی  فیلم هــای  در 
تلویزیونــی زیــادی به عنوان مدیــر دوبلاژ و 

سرپرست گویندگان فعالیت داشته  است.
گویندگی به جای جک نیکلسون در »دیوانه 
از قفــس پرید«، ریچارد دریفوس در »دختر 
خداحافظی«، داستین هافمن در »پاپیون«، 
لزلی هاوارد در »بربادرفته«، جانی ســکا در 
»محمــد رســول الله« و جهانگیــر فروهــر در 
»سوته دلان« )ساخته علی حاتمی، ۱۳۵۶( 
نمونه هایی از آثار ماندگار او در دوبله است.

نقش هایــی  به یادماندنی تریــن  همچنیــن 
کــه او گویندگــی آن هــا را در مجموعه هــای 

تلویزیونی به عهده داشته است عبارتند از: 
جاناتــان گــرت در »در برابر بــاد«، فرمانده 
کســلر در »ارتــش ســری«، آقاجان بــا بازی 
نصــرت کریمــی در »دایی جــان ناپلئــون« 
اثــر ناصــر تقوایــی، ابوالفتــح با بــازی علی 
نصیریان در »هزاردستان« اثر علی حاتمی 

و یوگی در کارتون »یوگی و دوستان«.

»اصغر فرهادی« 
برندگان جشنواره 

 فرانسوی را 
انتخاب کرد

پانزدهمین جشنواره بین المللی فیلمهای 
کشــور  در   »Les Arcs« اروپایــی  مســتقل 
فرانسه با حضور اصغر فرهادی به کار خود 

پایان داد.
اســکرین،  از  نقــل  بــه  ایســنا  گــزارش  بــه 
 »Les Arcs« پانزدهمیــن جشــنواره فیلــم
از تاریــخ ۱۶ تــا ۲۳ دســامبر )۲۵ آذر تا دوم 
دی مــاه( در منطقه بورگ-ســن-موریس 
در رشــته کوههای آلپ برگزار شــد و اصغر 
فرهــادی ســینماگر ایرانــی در راس هیــات 
داوران ایــن رویــداد ســینمایی قرار داشــت 
ماریــا  ســاخته  »آرام«  فیلــم  نهایــت  در  و 
لیتوانــی،  مشــترک  محصــول  کوتــارادزه 
اســپانیا و ســوئد جایــزه بهترین فیلــم را به 
خــود اختصــاص داد.جایــزه بــزرگ هیات 
داوران ایــن رویــداد ســینمایی نیــز به فیلم 
»اتاق معلمان« ســاخته ایلکر کاتاک رسید 
که نماینده ســینمای ایران در جوایز اســکار 
اســت و توانسته به فهرســت کوتاه ۱۵ فیلم 
بین المللــی  فیلــم  بهتریــن  شــاخه  اولیــه 
راه یابــد.در ســایر بخش هــای ایــن رویــداد 
ســینمایی؛ جایزه یونیورسینه به فیلم »مرز 
ســبز« ســاخته آگنیــژکا هولانــد از لهســتان 
رســید و فیلم »توضیح برای همه چیز« به 
کارگردانــی گابور ریس هم جایزه ســینمای 
فیلــم  و  بــه خــود اختصــاص داد  را  اروپــا 
زاویــه لاگرانــد هــم جایــزه  از  »جانشــین« 
بهترین فیلم از نگاه مخاطبان جشــنواره را 

از آن خود کرد.
 Les« فیلــم جشــنواره  برگــزاری  از  هــدف 
طریــق  از  اروپــا  ســینمای  ترویــج   ،»Arcs
نمایــش فیلم های مســتقل اروپایی اســت 
که کمتر به خارج از مرزهایشــان صادر شده 
اند و همچنین تــلاش در جهت ایجاد بازار 
فیلــم اروپایــی از طریــق برگــزاری نشســت 
هــای حرفــه ای با فعــالان اصلــی صنعت 

فیلم اروپا اعلام شده است.
اصغر فرهــادی پیش از این ســابقه حضور 
بــه عنــوان رئیــس یــا عضــو هیــات داوران 
جشنوارههای مهمی از جمله برلین، کن و 

زوریخ را نیز در کارنامه دارد.
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قـاب

سخن روز

پزشکان دانشگاه علوم پزشکی ایران در »پویش ملی سلامت« با حضور در شهرستان استان تهران با اتوبوس )سیار( و 
روستاهای »اختر آباد« و »محمدآباد قمشلو« اقدام به غربالگری اهالی منطقه در زمینه بیماری های پرفشاری خون و دیابت 

کردند. منظور از »احتمال دیابت« قند خون ۱۲۶ به بالا و منظور از »احتمال پرفشاری خون«، عدد ۱۴۰ روی ۹۰ میلیمتر جیوه 
)۱۴ روی ۹( به بالاست. 

عکس: حسن شیروانی

پویش ملی سلامت

نه چندان درشتی كن كه از تو سیر شوند
نه چندان نرمی كن كه بر تو دلیر شوند

»سعدی«

سوژه روز

در اوایل ماه جاری هر چند سازمان جهانی بهداشت 
اعلام کرد که سویه جدید »کووید-۱۹« با بدن 

انسان ها سازگار شده است، اما آمار ابتلا به این 
سویه در مدتی کوتاه، افزایش چشمگیری داشته 
است و در یک ماه اخیر آمار مبتلایان نسبت به 

۴ماه قبل، ۵۲% افزایش داشته است.

ردپای بازگشت »covid-19« به جهان

علی خسروانی با انتقاد به رویکرد برخی از افراد که 
بهانــه گرانی خودرو به دنبال رانت هســتند، گفت: 
آنها می گویند مشکلات بازار خودرو با دریافت ارز و 
مواد اولیه ارزان حل می شود در حالی که اینها فقط 

موجب فساد می شود.
بــه گــزارش جملــه، عضو هیئــت رئیســه اتحادیه 
نمایشــگاه داران خــودرو در ویدیو در اینســتاگرام با 
اشــاره بــه اینکه برخی مســئولان و مفاخــر اقتصاد 
سیاســی کشــور به تازگی به دلیل گرانی خــودرو در 
بازار دســت پیدا کرده اند، گفت: آنها به این نتیجه 
رســیده اند که دلالــی گرانی خودرو ناشــی از گرانی 
مواد اولیه است و از آنجایی که قیمت دلار بالا رفته 
روی قیمــت محصــولات فولادی، پلاســتیکی، و ... 
تاثیر گذاشته است و راهکار حل مشکل بازار خودرو 
 را عرضــه ارزان ایــن مــواد اولیــه بــه خودروســازان 

عنوان کرده اند.
علی خسروانی با انتقاد به رویکرد این افراد، اظهار 
کــرد: در شــرایط کنونی قیمــت مــواد اولیه جهانی 
اســت و از طــرف دیگــر خودرویی که در کشــورهای 
همســایه یک میلیارد تومــان قیمــت دارد در بازار 

ایران سه میلیارد معامله می شود.
خســروانی بــا اشــاره بــه اینکــه پیــش از ایــن هــم 
از  ارزان  فــولاد  خودروســازانی  کــه  افتــاده  اتفــاق 
 بــورس دریافــت کرده اند و بعــد آن را در بــازار آزاد 
فروختــه انــد، اظهــار کــرد: بنابرایــن توزیــع ارزان و 
رایــگان مواد اولیه راهکار حل مشــکل بــازار خودرو 
نیست، زیرا اگر قرار باشد این فرمول را اجرایی کنند 
می توانند برنج و گوشــت ارزان هم به رســتوران ها 
بدهند تا آنها هم غذای ارزان به مشــتری بدهند و 
لازمه آن هم این اســت نهاده هــای مرغ رایگان به 
مرغدارها داده شــود و بعد در ادامه باید ارز ارزان یا 
رایگان به واردکننده های نهادهای دامی داده شود 
تا آنها هم بتوانند با قیمت پایین محصولات خود را 

به مرغدارها بدهند.
عضو هیئت رئیسه اتحادیه  نمایشگاه داران خودرو 
با تاکید بر اینکــه برخی از همین مدعیان به دنبال 
رانــت ارزی هســتند، اظهــار کــرد: در حــال حاضــر 
8۰درصد از افرادی که تاکنون ارز ترجیحی دریافت 

کرده اند وابسته به همین افراد هستند.
او با تاکید بر اینکه منابع این کشور متعلق به تمام 
کشــور اســت و بایــد مانع از سواســتفاده از آن شــد، 

تصریــح کــرد: عــده ای بــه دنبــال دریافت ســود از 
اختلاف ارز دولتی و ارز آزاد هستند. در شرایط کنونی 
شرکت های خارجی بدون اینکه از رانتی برخوردار 
باشــند می توانند در بــازار جهانی رقابــت کنند اما 
تولیدکننده های ایرانی نیســتند و همــواره خواهان 
دریافت ارز ارزان هستند تا بتوانند محصولات خود 

را بتوانند صادرات کنند.
خســروانی بــا اشــاره بــه اینکــه چــای دبش هــم از 
همیــن اختــلاف ارز دولتی و آزاد سواســتفاده کرده 
بود، تصریح کرد: در شرایط کنونی باید موضوع ارز 
دولتــی برای واردات و قیمت گذاری حذف شــود تا 
رانت ها هم از بین برود، به همین دلیل معتقدیم 
در بحث واردات خودرو هم اگر مجوز واردات خودرو 
با قیمت از آزاد داده شود بازار خودرو اصلاح خواهد 
شــد. عضو هیئت رئیسه اتحادیه  نمایشــگاه داران 
خودرو با تاکید بر اینکه پیش از این در دهه شصت 
در دوران جنــگ هم اصناف بســیاری بــا مواد اولیه 

ارزان بــه حیات خــود ادامه می دادنــد، اظهار کرد: 
در آن زمان بسیاری از انبارهای کشور پر بود و مانند 
شرایط سال های اخیر کشور با تحری و محدودیت 
روبرو نبوده است به همین دلیل رانت و فسادهای 
که در سال های اخیر در کشور اتفاق افتاده بسیار در 
اقتصاد کشور نمایان است، البته نباید فراموش کرد 
که همین افرادی که این سال ها از رانت های دولتی 
 سواســتفاده کــرده اند همان کســانی بودنــد که آن 
ســال ها هم تنها برای بهره مندی از ســهمیه های 
دولتی مجوز کسب و کارهای مختلف را می گرفتند.

خسروانی با تاکید بر اینکه برای اصلاح رویه کنونی 
بایــد مبنــا تغییر کنــد، اظهار کــرد: در حــال حاضر 
مســئولان به جای اینکه موضوع عرضه ارزان ارز را 
مطرح کنند بهتر اســت که با همان قیمت جهانی 
محصــولات را به بازار بدهند تــا از این طریق مردم 
هم مشــخص شــود و از طــرف دیگر بهانــه ای هم 

برای توزیع رانت و فساد وجود نداشته باشد.

 عده ای به بهانه گرانی خودرو به دنبال
رانت هستند

عضو هیئت رئیسه اتحادیه نمایشگاه داران خودرو:

 معاونت حقوقی و امور بین الملل: داریوش علیخانی      
 معاونت مالی و پشتیبانی: قنبر علی فــلاح     

  سرپرست گروه طراحی: هـادی کاظـمی   
   مشاور هنری: سیدحسین جعفری   

  مشاور بازرگانی: کانون آگهی و تبلیغاتی تصویر فارس
 صفحه آرایی: بیتا حسن نژاد، ماریه حداد
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از هفته گذشــته، خبــر اســتخدام ۳۰۰۰ طلبه 
در آمــوزش و پــرورش ســروصدای زیــادی به 
راه انداخته اســت و در تمــام ایــن مــدت هیچ 
توضیح قابل اســتنادی از مراجع ذیربط ارائه 
نشد. حتی تعداد افراد استخدام شده از حوزه 
علمیــه در آموزش و پــرورش، از رســانه ای به 
رســانه دیگر متغیر بــود و در ابتــدا خبرگزاری 
رســمی دولــت بــه نقــل از وزیــر آمــوزش و 
پــرورش و بر اســاس دیدار او بــا آیت الله نوری 
همدانی نوشت: »آموزش و پرورش با کمبود 
۲۰۰ هــزار معلــم رو بــه رو بــود. بــرای رفع این 
کمبــود امســال در اقدامی کم ســابقه 7۰ هزار 
معلم استخدام شــده اند. از این تعداد 58۰۰ 
نفــر جهادی انــد و ۱۳۰۰ نفــر معلم قــرآن. با 
همکاری حــوزه علمیه ۲5 هزار نفر طلبه هم 
 با هدف توجه به ابعاد اعتقادی دانش آموزان 

استخدام شده اند.«
چند ساعت بعد سایت رسمی وزارت آموزش 
و پــرورش، تعداد طلبه های اســتخدام شــده 
را ۲۲ هــزار نفــر نــزول داد و جمــع آنان را ســه 
هــراز نفر عنوان کرد. ســپس کــه خبرگزاری ها 
شــروع به انتشــار این خبــر کردند، هرکــدام از 
این اعداد را که منطقی تر می دانستند پوشش 
دادنــد و مثلا »ایرنــا« تا مدت هــا ۲5 هزار نفر 
نوشــت امــا ایســنا از همــان ابتــدا ۳ هــزار نفر 
پوشــش داد؛ رقمی که بیشتر ورد زبان هاست 
 و در فضای مجازی هم عنوان می شود همان

۳ هزار نفر است.
حــال پــس از نزدیــک بــه یک هفتــه، حجت 
نیکــزاد«،  »حمیــد  المســلمین  و  الاســلام 
مشــاور وزیــر آمــوزش و پــرورش و دبیر ســتاد 
همکاری هــای حوزه های علمیــه و آموزش و 
پــرورش توضیحاتــی را در ایــن خصــوص در 
گفتگــو بــا ایســنا خاطرنشــان کرده اســت. وی 
در پاســخ به ســوالی مبنی بر دیــدار اخیر وزیر 
آموزش و پــرورش با آیت الله نــوری همدانی 
و تاکید وزیر بر لــزوم حضور نیروهای جهادی 
و طــلاب در مــدارس و اعــلام خبــر جــذب 
۳۰۰۰طلبــه بــه عنــوان معلــم در مــدارس از 
طریق آزمون استخدامی اخیر وزارت آموزش و 
پرورش، اظهار کرد: »آنچه در رسانه ها آمده با 
واقعیت و آنچه وزیر آموزش و پرورش در دیدار 
 آیت الله العظمی نوری همدانی بیان کردند، 

متفاوت است.«
مشاور وزیر آموزش و پرورش یادآور شد: »وزیر 
در گزارش خود بیــان کردند که در آزمون های 
استخدامی اخیر 7۰ هزار نفر جذب شده اند که 
بعد از پذیرش متوجه شدیم ۳۰۰۰ نفر از این 

افراد، طلبه آشنا به تعلیم و تربیت بوده اند.«

نیکــزاد تاکید کــرد: »لذا برای ما مایه مســرت 
اســت که طــلاب جوان نیــز دغدغــه آموزش 
رســمی  آزمون هــای  در  و  دارنــد  پــرورش  و 
در شــرایط برابــر و بــدون هیــچ گونــه امتیــاز 
 خاصی شــرکت می کنند و به کسوت معلمی 

نایل می شوند.«
نیکزاد همچنین در پاسخ به اینکه آیا طلبه های 
خانــم نیــز در مــدارس دخترانه با آمــوزش و 
پرورش همکاری دارند، گفت: »طلاب خواهر 
نیز همچون بــرادران یا از طریق آزمون جذب 
شــده اند و مثــل ســایر معلمــان اســتخدامی 
وظایــف خــود را دنبــال می کنند و یــا از طریق 
طــرح تربیتــی »امین« بــا مــدارس همکاری 
دارنــد، که در این صورت رابطه اســتخدامی و 

دریافت وجهی از آموزش و پرورش ندارند.«
وی  بــا بیــان اینکــه امســال یــا ســال های قبل 
هیچ گونه جذب جداگانــه و اختصاصی برای 
طــلاب خواهــر و بــرادر در آمــوزش و پرورش 
نداشــته ایم، افزود: »مســیر اســتخدام طلاب 
خواهــر و بــرادر نیــز هماننــد ســایرین تنهــا از 
طریق آزمون های سراسری، ماده ۲8 دانشگاه 
فرهنگیان و قوانین و مقررات دیگر بوده است.«
طبــق توضیحات نیکــزاد، ماجــرا از ایــن قرار 
بوده اســت کــه پس از مشــاهده نتایــج آزمون 
اســتخدامی، آمــوزش و پرورش متوجه شــده 
که به طور اتفاقی، سه هزار نفر از قبول شدگان 
آزمون از طلاب هســتند و بسیار هم متعجب 
و مشــعوف شــده اند. چنانچه بر اساس اصل 
حمل بر صداقت، این گفته را بپذیریم، باز هم 
معتقدیم نحوه انتشار این خبر شائبه برانگیز 
اســت چرا که از همان ابتدا، بیان این مســئله 
کــه متوجه شــدیم از میــان استخدام شــدگان 
ســه هزار نفر از جامعه طلاب هستند، مسئله 

سختی نیست. 
روحانیــت،  لبــاس  دارای  و  طلبــه  افــراد 

همچون تمام افراد حق دارند که با شــرکت 
در آزمــون اســتخدامی هــر ارگانی و داشــتن 
شــرایط لازم آن ســازمان یــا ارگان مشــغول 
به کار شــوند. آنچه در این مسئله توجه ها را 
به خود جلب کرده اســت، شائبه اختصاص 
بــرای  علمیــه  حوزه هــای  بــه  ســهمیه ای 
اســتخدام در آموزش و پرورش است که اگر 
چنین باشــد، دلیل اتخــاذ چنین تصمیمی 
مشــخص نیســت. به نظر می رســد جامعه 
انتظار شــنیدن خبــر اختصاص ســهمیه به 
نهادهایی چون دانشگاه های مختلف کشور 
یا مثلا بنیاد ملی نخبگان برای استخدام در 
وزارت آمــوزش و پرورش را داشــته باشــد تا 
حــوزه علمیــه؛ اگر چنین امتیــازی در اختیار 
حوزه هــا نیســت، کــه امــروز نیکــزاد مطــرح 
می کند که نیســت، باید اعتراف کرد که خبر 
اولیه منتشــر شده در خبرگزاری دولت کمی 
ابهام زاســت. چــرا که با اعتقاد بــه اصلی که 
ابتــدای شــروع این متن بــر آن تاکید کردیم 
و آن هــم قائل بودن حق برابر برای جامعه 
روحانیــت جهــت اســتخدام در آمــوزش و 
پــرورش اســت، اگر قرار باشــد تعــداد افراد 
اســتخدام شــده را بــه جامعه اطــلاع دهیم 
نباید آنان را از ســایر افراد جدا بدانیم که اگر 
جــدا بدانیــم، کاملا مشــخص اســت که این 
افــراد از کانال دیگری وارد شــاکله آموزش و 

پرورش شده اند.
اطلاعاتــی کــه تــا اینجــا در اختیــار داریــم، در 
خصــوص تعداد طــلاب، از ۳ هزار نفــر تا ۲5 
هــزار نفر متغیر اســت و دلیل اســتخدام آنان 
نیز یکبار توجه به ابعاد اعتقادی دانش آموزان 
مطــرح شــده و امروز یــک امر کامــلا اتفاقی و 
بــدون برنامه ریــزی قبلی عنوان می شــود و با 
این اوصاف، احتمالا باید منتظر برداشت ها و 

توضیحات دیگری نیز در این باره باشیم.

نگاهی به خبر جذب 3000 نفر از طلاب حوزه علمیه در آموزش و پرورش

یک استخدام و چندین روایت

گزارش ویژه

آیین پایانی دهمیــن دوره ی انتخاب آثار 
 برتر ادبیات نمایشی ایران روز ۳۰ دی ماه 

برگزار می شود.
بــه گزارش ایســنا بــه نقل از ســتاد خبری 
برتــر  آثــار  انتخــاب  دوره ی  دهمیــن 
ایــن  از  پیــش  ایــران،  نمایشــی  ادبیــات 
قــرار بــود آییــن پایانی ایــن رویــداد ملی 
بــا  هم زمــان  مــاه  دی   ۵ روز  فرهنگــی 
زادروز بهــرام بیضایــی و جاودانگــی اکبر 
رادی برگــزار شــود، اما به دلیل پــاره ای از 
 مشــکلات، برگزاری آن به روز ۳۰ دی ماه 

موکول شد.
دبیرخانه ی دهمیــن دوره ی انتخاب آثار 
برتــر ادبیــات نمایشــی ایــران در ادامــه، 
جزییاتی درباره ی تعداد آثار شرکت کننده 
در بخش های گوناگون آن را منتشر کرد. بر 
همین اساس، دربخش نمایش نامه های 
تألیفی ۱۰7نمایش نامه  در ۵7 جلد کتاب 
و در بخش نمایش نامه های اقتباســی نیز 
۲۶نمایش نامــه  در ۱۵ جلد کتاب به دفتر 

این دبیرخانه رسیده است. 
نمایش نامه هــای  تعــداد  همچنیــن 
بخــش ترجمــه،  ۱۰7 نمایش نامــه  در 9۴ 

جلــد کتــاب عنــوان شــده و در مجمــوع، 
تعــداد نمایش نامه های بخــش تألیفی و 
اقتباسی دهمین دوره ی انتخاب آثار برتر 
ادبیات نمایشــی ایران ۱۳۳ نمایش نامه 
منتشــر  کتــاب  جلــد   7۲ در  کــه    اســت 

شده  است.
دهمین دوره ی انتخــاب آثار برتر ادبیات 
نمایشی ایران با دبیری محمد رحمانیان 
و  نمایش نامه نویســان  کانــون  توســط 
مترجمــان تئاتــر ایران، ۳۰ دی مــاه ۱۴۰۲ 

برگزار می شود.

 معرفی آثار برتر ادبیات نمایشی ایران 
۳۰ دی ماه

ادبیات نمایشی

JOMLEH

سایه برین 
روزنامه نگار

عضو هیئت رئیسه اتحادیه نمایشگاه داران خودرو با 
تاکید بر اینکه برخی از همین مدعیان به دنبال رانت 

ارزی هستند، اظهار کرد: در حال حاضر 80 درصد 
از افرادی که تاکنون ارز ترجیحی دریافت کرده اند 

وابسته به همین افراد هستند


